
akanlık tarafından
kayıt dışı ekono-
miyle mücadelenin

etkinleştirilmesine yönelik
bugüne kadar çok sayıda uy-
gulamanın devreye alındığına
işaret eden Şimşek, bu kap-
samda, perakende mal ve
hizmet sunan esnaf ve işlet-
melerdeki banka kartlarıyla
ödeme yapılmasına imkan
sağlayan POS cihazlarıyla fiş
düzenleyen ödeme kaydedici
cihazların birleştirildiğini
anımsattı. Şimşek, bu düzen-
leme kapsamında geliştirilen
yeni nesil ödeme kaydedici
cihazların, banka kartlarıyla
gerçekleştirilen ödemelerde
slip ve fişin tek bir belge şek-
linde çıkmasına imkan sağ-
layarak satışların kayıt dışı
bırakılmasına engel olduğuna
dikkati çekti.
GİB'e ihbar

Şimşek, kimi bankaların
oranlarının son dönemde

düştüğü ve yüzde 2'nin altına
indiğini aktararak, "Bu kap-
samda, kendisine banka kartı
ya da kredi kartı ile ödeme
imkanı sunulmayan ya da
yüksek tutarlı fark istenen
vatandaşların bunu Gelir İda-
remize ihbar etmesi duru-

munda, denetim yapılarak
gerekli cezai işlemler uygu-
lanıyor. Vatandaşlar, Dijital
Vergi Dairesi, GİB Mobil uy-
gulaması, BİP ya da What-
sapp gibi farklı kanallardan
ihbarda bulunabilir." ifadesini
kullandı. GİB'in, yeni nesil

ödeme kaydedici cihaz al-
mak zorunda olmasına rağ-
men kendilerine banka ve
ödeme kuruluşları tarafından
sadece POS cihazı verilen
mükelleflerle bu banka ve
ödeme kuruluşlarına da her
bir tespit için ayrı ayrı ceza

kestiğine işaret eden Şimşek,
şunları kaydetti: "Son kanun
değişikliğiyle söz konusu
ceza tutarı 200 bin liraya
yükseltildi. Bu tutar her yıl
yeniden değerleme oranıyla
artırılacak. Başkanlık, tüm
banka ve ödeme kuruluşla-
rına resmi yazılar yazarak
bu şekilde hatalı POS cihaz-
larının kullanımına son ve-
rilmesini, mükelleflerden bu
cihazların alınmasını ve bun-
lar yerine yeni nesil ödeme
kaydedici cihazların verilme-
sini istedi. Verilen sürede bu
değişimi yapmayan banka ve
ödeme kuruluşlarına yine her
bir tespit için ceza kesilecek.
Bakanlığımız, perakende ti-
caretteki kayıt dışılıkla mü-
cadele konusundaki çalışma-
larına kararlıkla ve ara ver-
meden devam ediyor. Bu ça-
lışmalarla, vergide adalet ve
etkinliğin artırılmasına yönelik
çalışmaları da derinleştirmiş
oluyoruz." » Sayfa 6’da

Sanayi ve Teknoloji Bakanı
Mehmet Fatih Kacır, "T10F
ile birlikte aslında çok farklı
bir hedef kitleye Togg artık
sesleniyor olacak, biraz daha
spor ama aynı zamanda bir
sedan araçtan beklentileri
de karşılayacak şekilde ta-
sarlandı." dedi. Bakan Kacır,
Bursa'nın Gemlik ilçesinde
yer alan Türkiye'nin Otomo-
bili Girişim Grubunun
(TOGG) teknoloji kampü-
sünü ziyaret etti. Şirket yet-
kililerinden faaliyetlerine iliş-
kin bilgi alan Kacır, güven-

likten dayanıma test süreçleri
başlatılan Togg'un ilk sedan
modeli olan T10F ile test
sürüşü gerçekleştirdi. Kacır,
burada yaptığı açıklamada,
Togg'un hem AR-GE hem
de üretim faaliyetlerinin do-
ludizgin devam ettiğini bil-
direrek, "Malumunuz eylül
ayından itibaren Türkiye'de
küresel güvenlik regülasyon-
larına uyum sürecini başlat-
mış olduk. Genel Güvenlik
Regülasyonları (GSR) 2 dü-
zenlemeleri eylül ayından
itibaren Türkiye'de zorunlu

hale geldi. Togg da tabii bu
yeni düzenlemeye en hızlı
şekilde uyum sağladı. Ben
de az önce Togg'un özellikle
otonom sürüş kabiliyetlerine
ilişkin bir deneyim gerçek-
leştirmenin mutluluğunu ya-
şadım." ifadelerini kullandı.
Kacır, “T10F ile birlikte as-
lında çok farklı bir hedef kit-
leye de Togg artık sesleniyor
olacak, bu model biraz daha
spor ama aynı zamanda bir
sedan araçtan beklentileri
de karşılayacak şekilde ta-
sarlandı.” dedi. » Sayfa 5’te

FİYATI: 4 TL

Cumhurbaşkanı Yar-
dımcısı Cevdet Yılmaz,
Cumhurbaşkanlığına
bağlı Siber Güvenlik
Başkanlığı tasarıları ol-
duğunu belirterek, ko-
nuyu Meclisin takdi-
rine sunacaklarını bil-
dirdi. Türkiye'nin ge-
çen yıl savunma sa-
nayisinde 5,5 milyar
dolar ihracat yaptığını,

Türkiye'nin parayla
alamadığı ürünleri
şimdi dünyanın dört
bir yanına sattığını ifa-
de eden Yılmaz, sa-
vunma sanayisindeki
gelişmelerin tek başına
yeterli olmadığını, si-
ber alanda da çalış-
maların yapılması ge-
rektiğini bildiklerini
söyledi. » Sayfa 7’de

Yedikule Hisarı'nda ger-
çekleştirilen organizas-
yonda açılış seremoni-
sinin yanı sıra sıralama
turları için sporcular sah-
ne aldı. Müsabakalarda
yer alan isimlerden Ana-
dolu Ajansı Spor Kulübü
sporcusu Emrullah Yıl-
maz, sıralama turlarının
kendisi adına iyi başla-

dığını söyledi. İlk turda
iyi bir süreye imza at-
tıklarını belirten Yılmaz,
"İkinci turda arkadan baş-
ka bir drone'un çarpma-
sıyla pilimiz hasar aldı.
Ama bunun dışında şu
ana kadar gayet güzel
geçti. Piste de alıştık, or-
tama da alıştık." ifadele-
rini kullandı. » Sayfa 3’te

Baykar Genel Müdürü
Haluk Bayraktar, şir-
kete ilişkin sosyal med-
yada gündeme gelen
iddialara tepki göste-
rerek, "Ülkemizin milli
kazanımlarını sosyal
medya operasyonları-
na kurban ettirmeme-
ye kararlıyız." ifadesini
kullandı. Bayraktar, bu
araçların silahsız oldu-
ğuna da işaret ederek,

"Yerli muadillerine göre
5-10 kat daha fazla
maliyetle temin edilen
bu sistemler, hem yük-
sek maliyet hem de
operasyonel zorluklar
çıkarıyordu. Türkiye
bu araçları kullanırken
birçok problemle kar-
şılaşıyor ve çözüm
dahi bulamıyordu." de-
ğerlendirmesinde bu-
lundu. » Sayfa 7’de
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Uzmanlar, kalp damar
hastalıklarının genç yaş-
larda ortaya çıkmasında

sağlıksız beslenmenin
önemli bir etken olduğu-
nu belirtiyor. » Sayfa 2’de 

Küçükçekmece Be-
lediyesi'nin bu
yıl ikinci kez
düzenlediği
ve geleneksel-
leştirdiği  ‘2.
Küçükçekmece
Kitap Günleri'
başladı. Açılışta ka-
tılan Küçükçekmece
Belediye Başkanı Kemal
Çebi, “Küçükçekmece'nin

edebiyat, kitap ve
kütüphane ile

tanışmasını is-
tiyorum. Böy-
le kitap gün-
leri ile insan-
ları bir araya

toplamak, on-
lara kitap koku-

sunu hissettirmek, ki-
tap almalarını sağlamak is-
tiyoruz” diye konuştu.

» 
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a 
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Beşiktaş, Süper Lig’de 
Kayserispor’a konuk olacak ‘Küçükçekmece Kitap Günleri’ başladı

KAMU İHALE İLANLARINI www.ittifakgazetesi.com ADRESİNDEN TAKİP EDEBİLİRSİNİZ

Beşiktaş, Trendyol Süper Lig'in 7. haftasında
bugün Bellona Kayserispor'un konuğu ola-
cak. RHG Enetürk Enerji Stadı'ndaki saat
20.00'de başlayacak mücadeleyi hakem
Atilla Karaoğlan yönetecek. » Sayfa 11’de 

Hazine ve Maliye Bakanı
Mehmet Şimşek, Bakanlık
tarafından kayıt dışı eko-
nomiyle mücadelenin et-
kinleştirilmesine yönelik
bugüne kadar çok sayıda

uygulamanın devreye alın-
dığına işaret etti.

HARUN REŞİT AKÇAY’IN HABERİ 4’TE

B
Bayraktar: Ülkemizin milli kazanımlarını sosyal
medya operasyonlarına kurban ettirmemeyeceğiz

2024 Türkiye Drone Yarışı’nda
sıralama turları yapıldı

Türk Kızılayın "Birbiri-
mize Candan Bağlıyız"
kampanyasına destek

veren sinema ve tiyatro
oyuncuları, kan bağışın-
da bulundu. » Sayfa 3’te 

Ünlü oyunculardan Kızılayın 
kan bağışı kampanyasına destek

Sağlıksız beslenme genç yaşta kalp
damar hastalığına yol açabiliyor

 

Bakan Şimşek’ten kredi kartı
kullanımında önemli uyarı!
Hazine ve Maliye Bakanı Mehmet Şimşek, tüm esnaf ve işletmelerin yeni nesil ödeme kaydedici cihaz
kullanması ve mutlaka banka kartı ya da kredi kartıyla ödeme imkanı sunması gerektiğini belirtti.

Bağcılar’da kitap
okuma yarışmasında
öğrencilere 320 
bisiklet dağıtıldı

www.ittifakgazetesi.com

Cevdet Yılmaz: Çok güçlü bir Siber
Güvenlik Başkanlığı tasarımız var

Bakan Kacır Togg’un yeni modeli T10F’yi test etti

TBMM Genel
Kurulu, 28. Dö-
nem 3. Yasama
Yılı açılışı için 1
Ekim Salı günü
TBMM Başkanı
Numan Kurtulmuş başkanlı-
ğında toplanacak. Meclis, 2
aylık aranın ardından yasama
çalışmalarına yeniden başla-
yacak. 28. Dönem 3. Yasama

Yılı'nın başla-
ması dolayısıy-
la 1 Ekim'de ilk
olarak Meclis
Atatürk Anıtı'na
çelenk konula-

cak, saygı duruşunda bulunu-
lacak ve İstiklal Marşı okuna-
cak. Anıttaki törenin ardından
TBMM Genel Kurulu saat
15.00'te açılacak. » Sayfa 8’de

Ülkemiz adeta bir savaş çem-
berinin ortasında. Güçlü or-
dumuzun varlığı sayesinde her-
hangi bir savaşa bulaşmadan
hayatımızı sürdürüyoruz. An-
cak bir savaş çıkmadan önce
de uyanık olmak gerekiyor.

EKREM ERGÜDER » 8’de 

Hayatın adı sürpriz. Yaşam
tevâfuklarla dolu. Ne zaman
ne olacağı belli değil... He-
yecan fırtınası... Fânî olma-
nın getirdiği bir güzelliktir
acı-tatlı sürprizler. 

İBRAHİM ETHEM GÖREN » 9’da

Savaş
Senaryoları

Bir Baroncelli
hikâyesi!

Mecliste yeni yasama yılı 1 Ekim’de başlıyor
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ASonbaharda alerjik
egzamaya dikkat
Sonbaharve kış aylarında ka-
palı ısıtma sistemlerinin kul-
lanılmaya başlanması, çok ka-
lın giysiler, sıcak banyolar, so-
ğuk ve rüzgârlı hava,enfeksi-
yonlaregzamanın alevlenme-
sine sebep olduğunu belirten
Medicana Bursa Hastanesi
Dermatoloji Uzmanı Dr. Oğuz
Küçükçakır, şunları söyledi;
"Günlük hayatımızda uygu-
layacağımız basit önlemlerle
bu durumdan korunmak
mümkündür. Yün kıyafetler
cildi kurutarak kaşıntıya sebep
olacağı için kullanılmamalı,
yerine pamuklu giysiler tercih
edilmelidir. Sıcak suyla yapılan
uzun banyolar cilde aşırı ısı
temasına sebep olup cildin
kurumasına sebep olur. Bunun
yerine ilik su ile kısa süreli
duş tercih edilmelidir. Ban-
yoda hekiminizin önere-
ceği, deriyi kurutma-
yan, nemlendirici
özelliği olan, par-
fümsüz yıkama
ürünleri kullanıl-
malıdır. Banyo
sonrası ilk 5 da-
kikada deriyi
havluyla ovala-
madan, hafif do-
kunuşlarla, hafif
nemli kalacak şekil-
de kurulanmalı ve he-
kiminizin önereceği
nemlendirici sürülmelidir.
Çok sıcak ve nemli ortamlar-
dan uzak durularak aşırı ter-
lemenin önüne geçilmelidir.
Diğer genel önlemler, gıda-
lardan süt ürünleri, yumurta,
kabuklu yemişler, soya ürün-

leri ve buğday gibi tetikleyici
gıdalardan uzak durulmalı ve
hekiminizin önerisi çerçeve-
sinde gerekli alerji testlerinin
yapılması uygun olacaktır."
Küçükçakır, açıklamalarını şu
şekilde sonlandırdı; "Çamaşır
deterjanınız tahriş edici geli-
yorsa, kokusuz ve boyasız de-
terjanları tercih ediniz. Eg-
zersiz yaparken geniş ve sey-
rek dokumalı kıyafetler giyiniz.
Duygu ve stres, kaşıntıyı art-
tırarak egzamayı alevlendir-
diğinden kızgınlık, düş kırık-
lığı, utanma gibi duygu du-
rumlarıyla bas edebilmek ve
gereğinde nasıl tedavi oluna-
cağını öğrenmek ve yardım
almak çok önemlidir. Bakte-
riler, virüsler ve mantarların
neden olduğu bulaşıcı mik-
roorganizmalar egzamalı has-

talarda çok sık problem
oluşturduğundan,

cildinizde oluşan
artan kızarıklık,
iltihap dolu şiş-
likler, uçuklar
ve ateş duru-
munda vakit
kaybetmeden
hekime başvu-
rulmalı. E ve C

vitamini bakı-
mından zengin gı-

dalar tüketmek cil-
dinizin nem oranını

arttıracaktır. Prebiyotik ve
probiyotik gıdalar ve takviyeler
alarak bağışıklık sisteminizi
güçlendirmek egzama teda-
vinde ve atakların sıklığını
azaltmakta çok fayda sağla-
maktadır.  lBURSA-İHA

“Dünyadaki bütün ülkelerde birincil
ölüm nedeni kalp damar hastalıkları”
29 Eylül Dünya Kalp Günü'nde
kalp sağlığına dikkat çekmek,
vatandaşları kalp ve damar sağlığı
hakkında bilgilendirmek amacıyla
VM Medical Park Maltepe Has-
tanesi'nde etkinlik düzenlendi.
Hastanenin girişinde kurulan
alanda vatandaşların tansiyonları
ölçüldü, bilgilendirici broşürler
dağıtıldı. Etkinliğe, ünlü oyuncu
Cem Cücenoğlu da katılarak bi-
siklete bindi, tansiyonunu ölç-
türdü. Geçirdiği mide ameliyatı
ile 60 kilo veren ve eskisine göre
daha sağlıklı bir hayat yaşadığını
belirten Cücenoğlu, kalp sağlı-
ğının önemine dair açıklamalarda
da bulundu. VM Medical Park
Maltepe Hastanesi Kardiyoloji
Uzmanı Prof. Dr. Kenan Sönmez
de 29 Eylül Dünya Kalp Gü-
nü'nün önemine ve kalp damar
sağlığının taşıdığı hayati öneme
ilişkin açıklamalarda bulundu.
Prof. Dr. Sönmez, “Bugünün
amacı, kalp hastalıklarına, damar
hastalıklarına dikkati çekmek,
bunların özelliklerini biraz daha
topluma anlatmak, toplumun bu
konudaki bilgi düzeyini yükselt-
mek ve böylece daha az kalp
hastası olunacak bir ortam oluş-
turmak. Kalp hastalıklarının belli

başlı bazı özellikleri var. Birincisi
şu anda dünyadaki bütün ülke-
lerde birincil ölüm nedeni kalp
damar hastalıkları. Eğer iyi tedavi
edilmezse, zamanında müdahale
edilmezse, ölüm veya buna ben-
zer çok ağır sonuçlara yol açabi-
liyor. Kalp damar hastalıklarının
başka özellikleri de var. Kalp da-
mar hastalıkları aslında önle-
nebilir hastalıklardır. Yani biz
kalp damar hastası olmayı ön-
leyebilir hatta geriletebiliriz. Bir
başka özelliği ise kalp damar
hastalığından, ölüm veya başka
ağır sonuçlar olmadan kurtul-
manın mümkün olması. Yani
uygun bir tedavi yaparsak, za-
manında tespit edersek, doğru
davranış olursa bu hastalık mut-
laka ölümle sonuçlanmıyor. İyi
bir tedavi ile insanlar normal
hayatlarını sürdürebiliyorlar.
Deprem nasıl oluyor? Basınç bi-
rikiyor ve günün birinde bir ha-
reketle deprem oluyor. Kalp da-
mar hastalığı aslında görünür
hale gelinceye kadar bu basınç
birikimine yol açan bir sürü fak-
tör var. Bunlardan eğer koru-
nursak, kalp damar hastalığına
yakalanmamış oluruz.” diye ko-
nuştu. lİSTANBUL-İHA

Sağlıksız beslenme genç yaşta kalp
damar hastalığına yol açabiliyor
Bursa Yüksek İhtisas Eğitim ve
Araştırma Hastanesi Kardiyoloji
Uzmanı Doç. Dr. Erhan Tenekeci-
oğlu, kalp damar hastalıklarının
genç yaşlarda ortaya çıkmasında
sağlıksız beslenmenin önemli bir
etken olduğunu belirterek, bundan
korunmak için sağlıklı beslenme
ve hareketli yaşamın önemine dik-
kat çekti. Bursa İl Sağlık Müdür-
lüğünden "Dünya Kalp Günü" do-
layısıyla yapılan açıklamada gö-
rüşlerine yer verilen Doç. Dr. Te-
nekecioğlu, son yıllarda kalp damar
hastalıklarında ciddi artış olduğunu
vurguladı. Tenekecioğlu, bunun
nedenleri arasında teknolojinin
gelişmesine bağlı olarak insanların
hareket etmelerinde azalma, sağ-
lıklı beslenmede ciddi şekilde bo-
zulma, genetik faktörlerin yer al-
dığını söyledi. Beslenme bozuk-
luklarının kalp damar hastalıkla-
rının ortaya çıkmasında önemli
bir faktör olduğuna işaret eden
Tenekecioğlu, şu bilgileri paylaştı:
"Katı yağ kullanımının artması, iş-
lenmiş gıda tüketiminin artması
ve fast food tarzı beslenmenin
özelikle gençler arasında yaygın-
laşması kalp damar hastalıklarının

daha genç yaşlarda ortaya çıkma-
sında ciddi bir etken olarak karşı-
mıza çıkmaktadır. Toplumumuzda
yaygınlaşmış olan fast food alış-
kanlığının azaltılması gerekmek-
tedir. Bunun yanında katı yağlardan
da uzak durmamız gerekiyor. Beyaz
et ve sebze ağırlıklı beslenmemiz
önemli. Özellikle Akdeniz tipi bes-
lenmeye iyice ağırlık vermemiz
gerekiyor."

Doç. Dr. Tenekecioğlu, hare-
ketsiz yaşamın metabolizmayı ya-
vaşlattığını ve vücutta yağ biriki-
mine yol açtığını dile getirdi. Gün-
lük yaşamda hareketlenmeyi ar-
tırmak gerektiğini kaydeden Te-
nekecioğlu, "Bazen asansör yerine
merdiven kullanmakta fayda var.
Sicilya'da yapılan bir çalışmada
insanların 100 yaşını nasıl aştığını
araştırmışlar. Yollar yokuş yukarı
olduğu için insanlar sürekli hare-
ket halinde ve bu onların meta-
bolizmasının hızlanmasına ve iyi
kolesterolün yükselmesine damar
sağlığının daha iyi olmasına sebep
olmakta." diye konuştu. Teneke-
cioğlu, stresin de kalp sağlığında
önemli bir faktör olduğunu an-
lattı." dedi. lBURSA-AA
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ransplantasyon ve
Hücresel Tedavi-
ler Derneğince

üçüncüsü yapılan Transplantas-
yon ve Hücresel Tedaviler Kon-
gresi, Kuzey Kıbrıs Türk Cum-
huriyeti'nde (KKTC) bir otelde
düzenlendi. Derneğin Kurucu
Başkanı ve Dünya Aferez Birliği
Başkanı Prof. Dr. Fevzi Altuntaş,
26 Eylül'de başlayan ve bugün
tamamlanan kongreye ilişkin
düzenlenen basın toplantısında,
kongreye üç kıtadan yaklaşık
400 akademisyenin katıldığını,
transplantasyon, hücresel teda-
viler ve klinik çalışmalara yönelik
dünyadaki bilimsel gelişmelerin
kongrede detaylı olarak tartı-
şıldığını anlattı. Akut lenfoblastik
lösemi, lenfoma, multiple mye-
loma gibi hematolojik kanser-
lerin tedavisinde "çığır açan"
bir yöntem olarak tanımlanan
CAR-T hücre tedavisinin de kon-
grede üretimden uygulama aşa-
masına kadar tüm yönleriyle
değerlendirildiğini belirten Al-
tuntaş, Transplantasyon ve Hüc-
resel Tedavi Merkezlerinin "mü-
kemmeliyet merkezi" olması için
neler yapılabileceğine ilişkin de
bilgi paylaşımında bulunuldu-
ğunu kaydetti. Prof. Dr. Altuntaş,
kök hücre nakli bekleyen has-
talara en uygun bağışçının bu-
lunabilmesi amacıyla Sağlık Ba-
kanlığı ve Türk Kızılay işbirli-
ğinde yürütülen Türkiye Kök
Hücre Koordinasyon Merkezi
(TÜRKÖK) projesinin önemine
işaret ederek, şu bilgileri paylaştı:
"Türkiye, kök hücre naklinde
dünyanın gıptayla baktığı, yurt
dışından da hastaların tercih
ettiği çok iyi bir noktada. Kök
hücre nakil merkezlerimiz, hem
bilimsel araştırmaları hem uy-
gulamalarıyla uluslararası kabul
gören, birçok ülkeden kişilerin
eğitim aldığı merkezler. Türkiye,
kök hücre naklinde dünyanın

sayılı ülkelerinden biri. Ancak
hücresel tedaviler noktasında
gelişmeye ihtiyaç bulunuyor.
CAR-T hücresi, tümör aşıları,
immünoterapi gibi alanlarda
trendi yakalamamız, geç kal-
mamamız lazım. Transplantas-
yonda yakaladığımız başarıyı
burada da yakalamanın, ülke-
mize bu konuda değer katmanın
gayreti içerisindeyiz."
"Yıllık nakil sayısı
5 bini aştı"

Kongre Başkanı, Malatya İnö-
nü Üniversitesi Tıp Fakültesi
Hematoloji Bilim Dalı Öğretim
Üyesi ve Kök Hücre Nakli Mer-
kezi Direktörü Prof. Dr. Mehmet
Ali Erkurt, Türkiye'nin kemik
iliği nakillerinde batı standart-
larını yakaladığını vurguladı.
Erkurt, TÜRKÖK'ün hastalar için
umut olduğunun altını çizerek,
"Ülkemizde kök hücre nakil
merkezi sayısı 100'ü, yıllık nakil
sayısı ise 5 bini aşmıştır. Akraba
dışı nakillerin artık yüzde 95'i
kendi bankamızdan olmaktadır.
Otolog ve allojenik nakiller için
bekleme sırası kalmamıştır. Hap-
loidentik dediğimiz HLA doku
grubu uyumsuz nakillerde başarı

oranları batı toplumlarına ben-
zerdir. Kemik iliği nakillerinin
yüzde 10'u yurtdışından gelen
hastalara yapılmaktadır." diye
konuştu. Kök hücre olmadan
kemik iliği nakli yapılamayaca-
ğına, dolayısıyla kök hücre ba-
ğışlarının büyük önem taşıdığına
dikkati çeken Erkurt, "Herhangi
bir sağlık sorunu olmayan 18-
50 yaş arası herkes kemik iliği
bağışçısı olabilir. Kök hücre ba-
ğışçısı olmak için korkmaya ge-
rek yok, bunun bağışçıya hiçbir
zararı yok. Gelin gönüllü olalım,
bir hayat kurtaralım. Bağışta
bulunmak isteyenler en yakın
Kızılay Gönüllü Verici Merkezi'ne
başvurarak, hem bilgilendirme
alabilir hem de bağış için aday
olabilirler." ifadelerini kullandı.

Tekirdağ Namık Kemal Üni-
versitesi Hematoloji Bilim Dalı
Başkanı Prof. Dr. Burhan Turgut
da Türkiye'de klinik çalışmaları
süren CAR-T hücre tedavisine
ilişkin bilgileri paylaştı. CAR-
T'nin, bağışıklık sisteminin bir
hücresinin gen transferi yoluyla
değiştirilmesiyle elde edilen
"kansere karşı silahlandırılmış
bir hücre" olarak tanımlanabi-
leceğini belirten Turgut, şunları

kaydetti: "Bu şekilde bir bağı-
şıklık sistemi hücresini kanser
tedavisinde kullanmış oluyoruz.
CAR-T, özellikle son 3-5 yılda
gelişen ve şu an hücresel teda-
viler içerisinde en etkili yöntem
olarak gündemde olan bir tedavi
şekli. Bu tedavi şu anda lenfoma,
lösemi, akut lenfoblastik lösemi,
multiple myeloma gibi hema-
tolojik kanserlerde, özellikle di-
renç gelişen, standart tedavilerin
etkisiz kaldığı durumlarda
önemli bir tedavi seçeneği haline
gelmiş durumda. Dünyada özel-
likle ABD'de 30 binden fazla
hastaya uygulandı, Avrupa'da
belli ülkelerde ve Çin'de de yay-
gınlaşmış, standart tedavi haline
gelmiş durumda. Ülkemizde ise
bu alanda yürüyen preklinik ve
bazı faz çalışmaları yapılıyor.
Bu çalışmalar yoluyla tedaviye
ulaşabilen hastalar oldu. Ancak
henüz standart tedavi olarak
ülkemizde ruhsatlanmış bir CAR-
T hücre ürünü yok. Önümüzdeki
yıllarda bu konuda belli bir nok-
taya gelebileceğimizi öngörü-
yoruz."

Prof. Dr. Turgut, CAR-T hücre
tedavisinde hastalığa, hastaya
göre değişen oranlarda başarı

elde edildiğinin altını çizerek,
"Mesela akut lenfoblastik löse-
mide, lenfomalarda oldukça yük-
sek oranlarda tedavi başarısı
elde ediliyor, pek çok hastanın
hayatı kurtarılabiliyor." dedi. Tur-
gut, CAR-T hücre tedavisinin
kök hücre naklinin alternatifi
değil tamamlayıcısı gibi görül-
mesi gerektiğinin, nakil sonrası
hastalığı nükseden kişilerde kur-
tarıcı bir tedavi olabileceğinin
ve şu an ilk basamak bir tedavi
olmadığının altını çizdi. Daha
sonra basın mensuplarının CAR-
T hücre tedavisi ile ilgili sorularını
yanıtlayan Prof. Dr. Fevzi Altun-
taş, şu an dünya genelinde bu
tedaviyle ilgili 1000'in üzerinde
klinik çalışmanın yürütüldüğünü
aktardı. Tedavinin dünyada on
binlerce hastaya uygulandığına
ve bunun tedaviyle ilgili önemli
bir veri birikimini de sağladığına
dikkati çeken Altuntaş, şöyle de-
vam etti: "Bu veri birikimiyle
önümüzdeki süreçte CAR-T hücre
tedavilerinin özellikle hemato-
lojik kanser hastalarının önemli
bir grubunda bir tedavi seçeneği
olacağını söyleyebiliriz. Burada
altını çizmemiz gerekiyor, bu bir
tedavi seçeneği. CAR-T hücre
tedavisi çığır açan bir teknoloji,
bu teknolojiyi kullanmak, yay-
gınlaştırmak lazım. Ancak 'her
derde deva' olarak görülmemeli,
seçilmiş hasta gruplarında has-
talığı önemli oranda kontrol al-
tına alabilmekte. CAR-T son de-
rece pahalı da bir tedavi, bunun
yaygınlaşması için teknolojinin
gelişmesi lazım, zamana da ih-
tiyaç var. Hangi hastaların fayda
göreceğinin de tespit edilip, stan-
dardize edilmesi gerekiyor. Mer-
kezlerin bu konuda deneyimle-
rinin artması çok önemli. Tüm
bunların zamanla ilerleyeceğine,
teknolojinin gelişmesiyle tedavi
maliyetinin de azalacağına ina-
nıyorum." lANKARA-AA

T

İl Sağlık Müdürü Dr. Sarıkaya:
“Kahvaltıda kahve tüketilmemeli”
Çankırı İl Sağlık Müdürü Dr. Hüseyin
Sarıkaya, sağlıklı kahvaltı yapımı ile
ilgili bilgilendirmelerde bulunarak sağ-
lıklı bir kahvaltı için kahve tüketilme-
mesi gerektiğini söyledi. Çankırı İl
sağlık Müdürü Dr. Hüseyin Sarıkaya,
temel üç öğünün birinci öğünü olan
kahvaltı yapımı ile ilgili bilgilendirme-
lerde bulundu. Sağlıklı bir kahvaltı
için kafein içeren kahve gibi içeceklerin
tüketilmemesi gerektiğini vurgulayan
Dr. Sarıkaya, çay, bitki çayları, su ve
meyve suyunun daha sağlıklı olacağını
belirtti. İdeal ve sağlıklı bir kahvaltı
için mutlaka karbonhidrat ve protein
tüketilmesi gerektiğini söyleyen Dr. Sa-
rıkaya, kahvaltının atlanılacak bir öğün
olmadığını belirtti. Kahvaltıda karbon-
hidrat ve protein tüketiminin önemine
değinen Dr. Sarıkaya, “İdeal bir kahvaltı,
tam tahıllı karbonhidrat içermeli, bir
protein kaynağı sunmalı ve de meyve
veya sebzeler ile desteklenmelidir. Bu
kahvaltının yoğunluğu, yaş, cinsiyet
ve aktivite seviyelerine bağlı olmalıdır.
Günün ilk öğünü olan kahvaltıda mut-
laka protein ve karbonhidrat tüketil-
mesi gerekir. Beslenme uzmanlarının
tavsiye ettiği miktarlarda yumurta,
yoğurt, peynir, fındık ezmesi veya
farklı bir protein kaynağı tüketilebilir.
Protein sizi daha uzun süre tok tutar
ve kas gelişimi için önemlidir. Tam
tahıllı gıdalar da beslenme menünüzde
güne başlarken bulunabilir. Tam tahıllı
ekmek, yulaf ezmesi veya çavdar ek-
meği gibi tam tahıllı bir kahvaltılık
seçebilirsiniz” dedi. Sağlıklı bir kahvaltı
için yüksek şekerli ve kafein içeren
gıdalardan uzak durulması gerektiğini
söyleyen Dr. Sarıkaya, “Güne başlarken
sıvı alımı oldukça önemlidir. Kafein
içeren kahve gibi içecekler tüketilme-
meli. Onun yerine çay, bitki çayları,
su veya meyve suyu tüketilmelidir.
Sağlıklı kahvaltılarda yüksek şekerli
ve kafein içeren gıdalardan uzak dur-
mak gerekir. Hazır meyve suları, şekerli
gevrekler veya yüksek karbonhidrat
kaynakları gibi rafine şeker içeren yi-
yecekler yerine, doğal olarak tatlı olan
meyve, bal ve pekmez gibi tatlıları
tercih edebilirsiniz. Unutmayın ki,
kahvaltı en önemli öğünlerden biridir
ve sağlıklı bir yaşam tarzı için gerek-
lidir” dedi. lÇANKIRI-İHA

Lösemi ve lenfoma hastalarında “CAR-T
hücre tedavisi” umut vaat ediyor
Lösemi, lenfoma gibi hematolojik kanserlerin tedavisi için, Türkiye'de de klinik çalışmaları süren CAR-T hücre tedavisinin
yüksek oranda başarı sağladığı ve ilerleyen süreçte hastaların önemli bir grubu için tedavi seçeneği olacağı bildirildi.
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2024 Türkiye Drone Yarışı’nda
sıralama turları yapıldı
FAI Drone Yarışları Dünya Ku-
pası'nın ayaklarından 2024 Tür-
kiye Drone Yarışı'nda sıralama
turları yapıldı. Yedikule Hisa-
rı'nda gerçekleştirilen organi-
zasyonda açılış seremonisinin
yanı sıra sıralama turları için
sporcular sahne aldı. İlk turda
iyi bir süreye imza attıklarını
belirten Yılmaz, "İkinci turda
arkadan başka bir drone'un çarp-
masıyla pilimiz hasar aldı. Ama
bunun dışında şu ana kadar ga-
yet güzel geçti. Piste de alıştık,
ortama da alıştık." ifadelerini
kullandı. FPV drone'ların med-
yada kullanıldığına da dikkati
çeken Yılmaz, şöyle devam etti:
"Eskiden helikopterle çekilen
görüntüler artık FPV drone ara-
cılığıyla çekildi. Sadece hız dro-
neları aklınıza gelmesin, bu dro-
nelarla sinema filmleri de çeki-
lebiliyor. Anadolu Ajansı'nın gö-
rüntülerini de FPV dronelarla
çekmek için sürekli bir çalışma
halindeyiz, Anadolu Ajansı Spor
Kulübü, 2024 yılında ilk kez

dünya çapında düzenlenen bir
yarışın Türkiye ayağında ken-
disini gösteriyor. Bundan sonra
iyi başarılar elde edeceğimize
eminim. Ajansı burada temsil
ettiğim için gurur duyuyorum.
Genel Müdürümüz Sayın Serdar
Karagöz'ün dediği gibi, her alan-
da en iyisi olmak için sürekli
çalışacağız." Anadolu Ajansı'nın
insansız hava aracı konusunda
çok önemli bir noktada oldu-
ğunu da belirten Simek, "Dışa-
rıdan bakılınca Anadolu Ajan-
sı'nın haber alanında drone kul-
lanıldığı düşünülebilir ama biz
150 drone ve 230 pilotla, med-
yada dünyanın en büyük in-
sansız hava aracı filosuna sahi-
biz. Bunun dışında da eğitim
çalışmalarımız var. Federasyon
bünyesinde drone hakemi olan
çalışanlarımız da var. Anadolu
Ajansı, birçok alanda olduğu
gibi, teknoloji ve havacılığın var
olduğu alanda faaliyetlere etkin
şekilde katılmakta." diye konuş-
tu. lİSTANBUL-AA

Keşfedilen bakteriyofajlar, Yakın Doğu
Üniversitesi’nin (NEU) adıyla tescil edildi

Dünyanın en büyük ve eski çarşıla-
rından biri olan Kapalıçarşı'nın tarihi
atmosferinde, kahvenin yanında su-
nulan demleme tarçın geleneği ya-
şatılıyor. Beşinci kuşak temsilcisi
Bekir Tezçakar'ın büyük dedesinin
1875'te İstanbul'a gelmesiyle başlayan
serüven, yaklaşık 150 yıldır hem
Kapalıçarşı'nın ruhunu yansıtıyor
hem de samimi sohbetlerin durağı
oluyor. Küçük işletmeyi yaşatan Tez-
çakar, aile büyüklerinden devraldığı
mirasla günümüze kadar gelen kahve
kültürünü, çarşının atmosferi ile hi-
kayesini AA muhabirine anlattı. Bekir
Tezçakar, kahve dükkanının dedeleri
dönemindeki isminin farklı olduğunu,
babası Ethem Tezçakar'a 1950'lilerde
işletmenin miras kaldığını söyledi.
Çocukluğunda fırsat buldukça Ka-
palıçarşı'ya babasının yanına geldiğini
anlatan Tezçakar, okulu bitirip mü-
hendis olmasına rağmen buradan
vazgeçmediğini belirtti. Tezçakar,

babasının kahveciyi devraldıktan
sonra bu mekanı 60 yıl çalıştırdığını,
2000'li yıllarda onun ismiyle "Ethem
Tezçakar Kahveci" adını kullanmaya
başladıklarını kaydetti. Kahve ile
başlayan serüvenlerine zamanla çayın
da eklendiğini belirten Tezçakar,
"Kahve yalnızca bir içecek değil,
aynı zamanda dostluk, paylaşım ve
aile bağlarına hizmet eden bir ge-
lenek oldu." dedi. İstanbul'da kahve
ve aile bağlarının birleştiği bu tarihi
mekanda geçmişten geleceğe uza-
nan bu geleneği yaşatmayı ve Türk
kahvesinin zengin kültürünü pay-
laşmayı amaç edindiklerini kaydeden
Tezçakar, "Evlilik müessesinin te-
melini oluştururken (kız isterken),
dostlarınızla buluştuğunuzda ve en
ağır misafirinize kahve ikram eder-
siniz. Çünkü kahve, çaydan daha
önemli, daha değerli, daha kıymetli
ve özenle sunulan bir ikramdır."
diye konuştu.  lİSTANBUL-AA
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Ankara Kalkınma Ajansının koordi-
nasyonunda bu yıl ATO Congresium'da
11'incisi düzenlenecek TechAnkara
Proje Pazarı etkinliği kapsamında gi-
rişimciler, 100 stantta 100 projeyle
yatırımcıların ve ziyaretçilerin karşısına
çıkacak. Kurumun koordinasyonunda,
ildeki teknoloji geliştirme ve organize
sanayi bölgeleri, üniversiteler, AR-GE
kuruluşları, kuluçka merkezleri ve gi-
rişimcilik ekosistemi paydaşlarının iş-
birliğiyle düzenlenen "11. TechAnkara
Proje Pazarı" etkinliği, bu yıl 8 Ekim'de
gerçekleştirilecek. ATO Congresium'da
yapılacak etkinlikte girişimciler, 100
stantta 100 projeyle yatırımcıları ve
ziyaretçileri ağırlayacak. Belli aralıklarla
2011 yılından beri düzenlenen et-
kinlikle özellikle ileri teknoloji ve yük-
sek katma değer odaklı girişimcilik
ekosisteminin güçlendirilmesi, yenilikçi
fikirlerin hayata geçirilmesi ve inovatif
ürünlerin ticarileşmesinin sağlanması
amaçlanıyor. Bu kapsamda bugüne
kadar 4 bin 18 proje başvurusu alındı
ve etkinliklerde 1046 proje sergilendi.
Girişimcilerle yatırım fonları arasında
1616 planlı görüşme yapıldı. Ayrıca
60 projeye destek verilirken 84 genç
girişime teknokentlerde 1 yıl ücretsiz
"açık ofis" ödülü sağlandı. Programla
16 genç girişimin toplam 40 milyon
dolar yatırım alması sağlanırken 160
kişi istihdam edildi. Ankara Kalkınma
Ajansı Genel Sekreteri Duhan Kalkan,
AA muhabirine, bu yılki etkinliğe
ilişkin değerlendirmede bulundu. Ajan-
sın, Sanayi ve Teknoloji Bakanlığına
bağlı 26 kalkınma ajansından biri ol-
duğunu belirten Kalkan, Ankara'nın
marka değerinin artırılması için sa-
nattan spora, bilimden savunma sa-
nayisine kadar birçok alanda projeler
ürettiklerini söyledi. İleri teknolojinin,
ajansın faaliyet alanlarından biri ol-
duğuna dikkati çeken Kalkan, "Tec-
hAnkara Proje Pazarı etkinliği, bizim
vizyon projelerimizden biri. Buradaki
temel hedefimiz, girişimcilerle yatı-
rımcıları bir araya getirmek. Kamu,
özel sektör ve üniversiteleri de dahil
ettiğimiz bir ekosistemle bölgesel,
ulusal ve uluslararası düzeyde genç
girişimcilerimizin yapmış oldukları
ürünleri tanıtmayı amaçlıyoruz." diye
konuştu.  lANKARA-AA

TechAnkara Proje
Pazarı bu yıl 100
projeyi yatırımcılarla
buluşturacak

Bir asrı deviren kahveci, Kapalıçarşı’da “kahve
ile demleme tarçın” geleneğini yaşatıyor

s viçre'nin Cenevre
şehri merkezli Ulus-
lararası Yol Fede-

rasyonu tarafından, 4 yılda bir
düzenlenen "IRF Dünya Kongresi"
15-18 Ekim'de bu kez Türkiye'de
gerçekleştirilecek. Ulaştırma ve
Altyapı Bakanlığının ev sahipli-
ğinde İstanbul'da düzenlenecek
kongre, yaklaşık 70 yıldır büyüme
ve kalkınmanın sağlayıcıları olan
kara yolu sektörü ile "hareketliliği"
bir araya getirecek. "Hareketliliği
Güçlendirmek İçin Bağlanıyoruz:
Herkes İçin Sürdürülebilir Bir Ge-
leceğin Sağlayıcısı Olarak Yollar"
teması altında yapılacak kongrede,
küresel liderler, sektörün önde
gelen isimleri, akademisyenler ve
kamu-özel sektör paydaşları bir
araya gelerek bu konularda fikir
alışverişinde bulunacak. Kongre,
aynı zamanda yenilikleri keşfet-
mek ve derinlemesine tartışmalar
yapmak için bir platform olacak.
Ayrıca yenilikçi fikirler, araştırma
bulguları ve yeni teknikler kon-
grenin gündemine taşınacak. Bu
yönleriyle kongrede, kara yolları
politikalarının gelecek rotasının
çizilmesi bekleniyor. Ulaştırma
sektörünün zirvesi buluşacak

Ulaştırma ve Altyapı Bakanı
Abdulkadir Uraloğlu, AA muha-
birine, Türkiye'nin daha önce bü-
yük organizasyonlara ev sahipliği
yaptığını, bu kongreyi de Bakan-
lığın ev sahipliğinde düzenleye-
ceklerini söyledi. Kongrenin kara

yolu sektörünün önde gelen tem-
silcilerini bir araya getireceğini
belirten Uraloğlu, "Kongreyle yol-
ların ve yol ağlarının geliştirilme-
sini, daha güvenli, daha çevreci,
daha sürdürülebilir kara yolu ta-
şımacılığı ve mobiliteyi teşvik et-
mek amaçlanıyor." dedi. Uraloğlu,
Türkiye'nin kara yollarına büyük
yatırımlar yaptığını ve ulaşım ağını
genişlettiğini dile getirerek, yeni
teknolojik yatırımları daha da ar-
tırdıklarını özellikle yollarda akıllı
ulaşım devrimi yapacaklarını an-
lattı. Akıllı ulaşım alanında 2035'e
kadar satılan her iki araçtan birinin
elektrikli olacağına dikkati çeken
Uraloğlu, "Biz de bu gelişmeyi
göz önüne alarak yatırımlarımızı
ona göre planlıyoruz. Akıllı sin-
yalizasyon, değişken mesaj ve tra-

fik işaretleri, kamera, yol sensörleri,
meteorolojik bilgi sistemleri ve
olay algılama gibi sistemlerle yol-
larımızı akıllandırıyoruz. Hayata
geçirdiğimiz büyük otoyol proje-
lerimizle insanlarımızı birbirine
kavuşturuyor, uzakları yakın edi-
yoruz." diye konuştu. Uraloğlu,
ülkenin rekabet gücüne ve milletin
yaşam kalitesinin yükseltilmesine
katkı veren, güvenli, erişilebilir,
ekonomik konforlu, hızlı çevreye
duyarlı, kesintisiz, dengeli, çağdaş
hizmetlerin sunulduğu erişilebilir
bir ulaştırma sistemi için çalış-
malara hızla devam ettiklerini
bildirdi. Kara yolu sektöründe
mevcut kara yolu ağının güven-
liğini artıracak, taşıt işletme ma-
liyetini düşürecek, ülkenin her
köşesine her mevsim hizmet gö-

türülmesine imkan sağlayacak
yatırımlar yaptıklarını vurgulayan
Uraloğlu, şu değerlendirmede
bulundu: "Kara yollarında Türkiye
Yüzyılı'na yaptığımız yatırımlarla
bölünmüş yol hamlesi damgasını
vurdu. Kara yolu ulaşımı alanında
birçok büyük projeyi hayata ge-
çirdik. Son dönemde Gaziantep-
Şanlıurfa, Niğde-Pozantı, Kuzey
Marmara, İstanbul-İzmir ve An-
kara-Niğde gibi otoyol projelerini
hayata geçirdik. Bu alanda devam
eden Antalya-Alanya Otoyolu,
Ankara-Kırıkkale-Delice Otoyolu
için projelerimizi de bir an önce
hayata geçirerek vatandaşların
hizmetine sunacağız."

Uraloğlu, kongrenin, yenilik-
çiliği ve işbirliğini benimseyerek
dönüştürücü değişimi yönlendir-

mek için önde gelen ulaştırma
kuruluşlarını bir araya getireceğini
dile getirdi. IRF Dünya Kongresi'ne
ev sahipliği yapacak İstanbul'un
bulunduğu konumuyla ve hayata
geçirdikleri büyük ulaştırma pro-
jeleriyle marka şehir olduğuna
dikkati çeken Uraloğlu, şunları
kaydetti: "Şehrimize yakışır bir
kongreyle ulaştırma alanında milat
sayılacak kararların alınmasını
bekliyoruz. En iyi şekilde hazır-
landık, güzel bir kongre süreci
olacağına inanıyorum. Kongre,
dünya için çevreci, dayanıklı ve
sürdürülebilir ulaşım çabalarını
destekleyecek, ayrıca farklı bakış
açılarını bir araya getirerek, ye-
nilikçi çözümleri ve eyleme dön-
üştürülebilir girişimleri teşvik ede-
cek." lANKARA-AA

İ

Türk Kızılayın "Birbirimize Can-
dan Bağlıyız" kampanyasına des-
tek veren sinema ve tiyatro oyun-
cuları, kan bağışında bulundu.
Türk Kızılaydan yapılan açıkla-
maya göre, ülkenin kan ihtiya-
cının tamamının gönüllü bağış-
çılardan sağlanması için başla-
tılan "Birbirimize Candan Bağlı-
yız" kampanyası sürüyor. Kan
bağışı çalışmaları 18 bölge kan
merkezi, 69 kan bağış merkezi
ve 300'den fazla mobil ve sabit
ekip ile yürütülüyor. Her gün
yaklaşık 1200 hastanenin kan
ve kan bileşeni ihtiyacını karşı-
layan Türk Kızılay, tüm kan grup-
larında yeterli stok seviyesini ko-
rumak için günlük yaklaşık 9
bin ünite kan bağışına ulaşmayı
hedefliyor. Türk Kızılay, hayata

geçirdiği Ulusal Kan Temini Pro-
jesi kapsamında, kan ve kan
ürünleri teminini tamamen gö-
nüllülük esasına dayalı bir yak-
laşımla gerçekleştiriyor. Kan ba-
ğışlamak isteyen 18-65 yaş arası
sağlıklı vatandaşlar, en yakın
Türk Kızılay Kan Bağışı noktasına
giderek form doldurduktan sonra
doktor kontrolünde bağış yapa-
biliyor. Erkekler 3 ayda bir, ka-
dınlar ise 4 ayda bir kan bağı-
şında bulunabiliyor. Türk Kızılay'n
kan bağışı kampanyasına ünlü
isimler de destek verdi. Açelya
Akkoyun, Atakan Özkaya, Burak
Sergen, Burak Topaloğlu, Hakan
Yılmaz, Sadi Celil Cengiz, Sevcan
Yaşar, Sinan Albayrak ve Ufuk
Özkan Türk Kızılay Kan Merke-
zi'ne giderek kan bağışında bu-

lundu. Kampanyaya destek veren
ünlüler, bir ünite kanın 3 kişinin
hayatını kurtardığını belirterek,
kan ihtiyacı olan hastalara umut
olma çağrısında bulundu. Daha

önce de Didem Balçın, Gülsim
Ali, Murat Aygen, İlker Aksum,
Ceren ve Emir Benderlioğlu, Al-
tan Gördüm, Hakan Meriçliler,
Hüseyin Avni Danyal ve Rüştü

Onur Atilla kan bağışında bulu-
narak kamuoyuna çağrıda bu-
lunmuş ve ülke genelinde kan
ihtiyacının karşılanmasına katkı
sağlamıştı. lİSTANBUL-AA
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Ünlü oyunculardan Kızılayın kan bağışı kampanyasına destek

Türkiye, ekimde, uluslararası düzlemde kara yolu politikalarının rotasını belirleyecek Ulus-
lararası Yol Federasyonunun (IRF) Dünya Kongresi'ne ev sahipliği yapmaya hazırlanıyor.

Kara yollarının gelecek rotası İstanbul’da çizilecek

Antibiyotiğe dirençli hastane
enfeksiyonlarına karşı Yakın
Doğu Üniversitesi kampüsün-
deki doğal göletten izole edilen
bakteriyofajlar, ABD Ulusal Bi-
yoteknoloji Bilgi Merkezi (NCBI)
veri tabanına “Pseudomonas
phage NEU2023” ve “Pseudo-
monas phage NEU2024” isim-
leri ile kaydedilerek dünya bilim
literatürüne girdi. Yakın Doğu
Üniversitesi ve La Trobe Üni-
versitesi araştırmacılarının, Ya-
kın Doğu Üniversitesi kampü-
sündeki doğal göletten izole
ettikleri bakteriyofajların DNA
dizilimleri tamamladı. En
önemli hastane enfeksiyonu
kaynağı olan çoklu ilaca dirençli
Pseudomonas aeruginosa’ya
karşı umut oluşturan bakteri-
yofajlar; “Pseudomonas phage
NEU2023” ve “Pseudomonas
phage NEU2024” isimleri ile
Amerika Birleşik Devletleri Ulu-
sal Tıp Kütüphanesi’nin bir
parçası olan ve ABD Ulusal
Sağlık Enstitüleri’nin Ulusal Bi-
yoteknoloji Bilgi Merkezi (NCBI)

veri tabanına kaydedildi. Anti-
biyotiğe dirençli “Pseudomonas
aeruginosa” bakterisinin suşla-
rını öldürmede son derece etkili
olduğu belirlenen bakteriyofaj-
lardan ikisinin DNA’sı Yakın
Doğu Üniversitesi araştırmacıları
tarafından izole edildi. Bakte-
riyofajların genom dizilimleri
ise Avustralya’da iş birliği ya-
pılan bilim insanları tarafından
gerçekleştirildi. Resmi olarak,
“Pseudomonas faj NEU2023”
ve “Pseudomonas faj
NEU2024” olarak adlandırılan
bakteriyofajlar, Amerika Birleşik
Devletleri Ulusal Tıp Kütüp-
hanesi’nin bir parçası olan ve
Amerika Birleşik Devletleri Ulu-
sal Sağlık Enstitüleri'nin bir
bölümü olarak faaliyet gösteren
Ulusal Biyoteknoloji Bilgi Mer-
kezi (NCBI) veri tabanına yük-
lendi. Dünya genelinde çevri-
miçi olarak ücretsiz bir şekilde
erişilebilir durumda olan veri
tabanı, bilim insanlarının araş-
tırmalarına açık hale gelmiş
oldu.  lİSTANBUL-AA
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Kâğıthane Belediyesi tek-
nolojik alandaki hizmetle-
rine ilçedeki otoparklara
yönelik başlattığı uygula-
mayla devam ediyor. Hem
ödemede hem de  güvenlik
sistemlerinde dijital dönemi
başlattı. Kâğıthane Beledi-
yesi tarafından ilçedeki otoparkların
modernizasyonu kapsamında hem
ödeme hem de güvenlik sistemleri
dijitalleştirilerek vatandaşların kul-
lanımına sunuldu. Kâğıthane’de
bulunan Belediye açık, Meydan
Metro açık, Meydan Nikâh açık,
Hürriyet kapalı ve Gültepe-Orta-
bayır-Telsizler kapalı otoparklarında,
vatandaşların ödeme yaparken daha
hızlı ve güvenli işlem yapabilmesi
için otomatik ödeme makineleri
aktif olarak çalışmaya başladı. Bu
yeni sistem sayesinde kullanıcılar,
geleneksel gişeler yerine modern
ödeme makineleri üzerinden oto-
park ücreti ödeyebilecek. Kâğıthane
Belediyesi’nin Vadi Açık (DAP) ve
Meydan Nikâh açık otoparklarında

ise sürücülere, araçlarından
inmeden kredi kartı ile ödeme
yapabilme imkânı sunuluyor.
Otopark çıkışlarına yerleştirilen
kredi kartı ödeme cihazları sa-
yesinde kullanıcılar otoparktan
çıkarken araçlarından inmeden

hızlı ve pratik bir şekilde ödeme
yapabiliyor. Bu sistem özellikle vakit
kaybetmeden işlemlerini halletmek
isteyen sürücüler için büyük kolaylık
sağlıyor. İlçedeki tüm otoparklar
Kâğıthane Belediyesi tarafından
oluşturulan Uzaktan Kontrol Mer-
kezi ile 7/24 denetleniyor. Bu mer-
kez üzerinden otoparkların 24
saat boyunca güvenlik kameraları
ile izlenmesi ve gözetim altında
tutulması sağlanıyor. Ayrıca va-
tandaşların otoparklarda karşılaş-
tığı herhangi bir sorunu çözmek
için görüntülü ve sesli olarak ça-
lışan intercom sistemleri de dev-
reye sokuldu. Vatandaşlar bu sis-
tem sayesinde yaşadıkları sorunları
kolayca yetkililere iletebiliyor ve
anında destek alabiliyor.

Bağcılar Bele-
diyesi ilçede ço-
cukların ve
gençlerin oku-
ma alışkanlığı
kazanmaları
a m a c ı y l a
3'üncü sınıf öğ-

rencilerine “Sevgili Günlük”,
6'ncı sınıflara “Hayallerime Bir
Adım Daha” ve 8'inci sınıflara
“Çalışmak Sizden, Ödül Bizden”
yarışmaları düzenlenmişti. Bu
yarışmalarda başarılı olan öğ-
renciler için “Bisiklet Dağıtım
Töreni” gerçekleştirildi. Bağcılar
Millet Bahçesi'nde düzenlenen
törene Bağcılar Belediye Başkanı
Abdullah Özdemir, Bağcılar Kay-
makamı Abdullah Uçgun, muh-
tarlar ve çok sayıda davetli ka-
tıldı. Düzenlenen törenle ilgili
konuşan Özdemir, “Çok özel
bir programda Bağcılar'daki ba-
şarılı öğrencilerimize inşallah
bisiklet dağıtacağız. Üçüncü
sınıf öğrencilerimizin tamamına
günlük dağıtmıştık. Günlüklerini
en düzenli şekilde tutan ve bu
günlükleri jürimize takdim eden
öğrencilerimiz arasından 107
öğrencimize bisiklet hediye ede-
ceğiz. Yine altıncı sınıfta, özel-
likle “Hayallerime Bir Adım
Daha” kitabını bütün öğrenci-
lerimize hediye etmiştik. Bu ki-
tabın da özetini en iyi şekilde
çıkaran 90'a yakın öğrencimize

bisiklet hediye ediyoruz. Seki-
zinci sınıf öğrencilerimizden de
sınıflarında ilk üçe giren 132
öğrencimize bisiklet vereceğiz.
Toplamda 320 öğrencimiz, 320
bisikletle buluşmuş olacak. Bağ-
cılar Belediyesi olarak, özellikle
çocuklarımızın gelişim süreci
ve eğitimlerine çok önem veri-
yoruz. Hem fiziki anlamda okul-
larımızın yapımından tamirine,
bakımına, donanımına kadar

her türlü ihtiyaçlarını giderme
gayreti içerisindeyiz. Diğer ta-
raftan da eğitim serüvenleri
içerisinde, onların teknik eği-
timlerle, kültür sanat eğitimle-
riyle ve sportif eğitimlerle geli-
şim süreçlerine katkı sunan bir-
çok yeniliğe Bağcılar Belediyesi
olarak imza atıyoruz. Bağcılar
Millet Bahçesi'ndeyiz. Bu sene
burayı hayata geçirdik. Burada
da çocuklarımızın kişisel geli-

şimlerine katkı sunacak yürüyüş
alanları, spor alanları, piknik
alanları, kütüphane ve inşallah
bilim merkezini buraya konum-
landıracağız. Tüm imkanları-
mızla Bağcılar'daki gençlerimi-
zin ve çocuklarımızın yanında
oluyoruz” şeklinde konuştu.

Törende bisiklet alan öğren-
cilerden Yaren Bahçalı, “Açıkçası
bunun için çok çalıştım ve şu
an gerçekten mutluyum, çünkü
benim hayalimdi. Böyle proje-
lere katılmak ve böyle güzel
hediyeler kazanmak çok mut-
luluk verici. Bisiklet sürmeyi
çok bilmiyorum ama çalışıp
öğreneceğim” dedi. Bir diğer
öğrenci olan Çayan Kaya,
“Mutluyum, bunu kazanmak
benim için iyi oldu. Başkanı-
mızla da tanışmak isterdim,
işi olduğu için gitti, biraz üzül-
düm ama bisikletimi kazan-
dım, çok sevindim. Kış gelene
kadar süreceğim” dedi.

UFUK AKYILDIZ
Çekmeköy Belediyesi tarafından
Ömerli'de sokak hayvanlarının daha
sağlıklı,  güvenli ve modern bir or-
tamda barınmalarını için yaşam alanı
inşa ediliyor. 7 dönümlük geniş bir
arazide başlatılan çalışmaların 1. eta-
bını yerinde inceleyen Başkan Çerkez,
tedavileri bakımları Çekmeköy Bele-
diyesi’nin uzman veteriner hekimleri
tarafından yapılan can dostlarının sa-
hiplenilmesi davetinde bulundu. İl-
çedeki sokak hayvanları için 7/24
esasıyla çalışmalarını sürdüren Çek-
meköy Belediyesi, can dostlarımız
için yeni bir projeye imza atıyor.
Ömerli’de ormanlık alan içerisinde
sokak hayvanlarının; huzur, güven
ve hijyen içerisinde barınabileceği
doğal yaşam alanında inşa çalışma-
larına başlandı. Çekmeköy Belediye
Başkanı Orhan Çerkez’de, 7 dönüm
üzerinde yapılacak ilk etap çalışmaları
yerinde inceledi. Çalışmaların kısa
süre içerisinde tamamlanacağı doğal
yaşam alanında aynı anda yaklaşık
800 sokak köpeği hava koşullarından
barınabilecek. Uzman ekipler tarafın-
dan bakım ve tedavilerinin de yapıla-
cağı can dostlarımız aynı zamanda
doğal yaşam alanında rehabilite edi-
lecek. Çekmeköy Belediye başkanı
Orhan Çerkez, ziyaretinde Çekmeköy
Belediyesi Ömerli Geçici Hayvan Ba-
kımevi’nde tedavi ve bakımları ta-
mamlanan sokak hayvanlarının da
sahiplenilmesi çağrısında bulundu.
Başkan Orhan Çerkez; Can dostlarımızı
7 dönümlük doğal bir alanda beslemek
ve bakımlarını yapmak için çalışma
başlattık. Yeni yaşam alanlarında zor
hava şartları içinde kapalı alanları
olacak. Modern bir hayvan barınağı
yapmak için karar verdik ve en kısa
sürede yapacağız. Alanında uzman
ekiplerimizde burada gerekli her türlü
bakımlarını gerçekleştirecek. Can dost-
larımızın en güzel şekilde yaşaması
için gerekli tüm çalışmaları yerine ge-
tireceğiz” dedi. Çerkez, “Can dostla-
rımız sahiplenmeyi bekliyor. Mühim
olan bir canı kurtarmak. Tüm vatan-
daşlarımızı sahiplenmeye davet edi-
yorum. Bende bir köpek sahiplendim.
İsmini de köyde bir köpeğim vardı
Palaz, onun ismini verdim.” dedi.

ABDULMUTTALİB
BAYRAM

MÜZEYYEN 
HÜLYA GÜNAY

9 gün sürecek ‘Küçükçekmece Kitap Günleri’ başladı

Küçükçekmece Belediyesi'nin bu yıl ikinci kez düzenlediği ve gelenekselleştirdiği  ‘2. Küçükçekmece Kitap Günleri'  başladı. Açılışta katı-
lan Küçükçekmece Belediye Başkanı Kemal Çebi, “Küçükçekmece'nin edebiyat, kitap ve kütüphane ile tanışmasını istiyorum. Böyle ki-
tap günleri ile insanları bir araya toplamak, onlara kitap kokusunu hissettirmek, kitap almalarını sağlamak istiyoruz” diye konuştu. 

Çekmeköy’e can dostları
için 7 dönümlük modern
hayvan barınağı 

Bağcılar’da kitap okuma yarışmasında
öğrencilere 320 bisiklet dağıtıldı

üçükçekmece
Belediyesi ve Ya-
yıncılar Koope-

ratifi (YAYKOOP) işbirliğiyle
düzenlenen 2. Küçükçek-
mece Kitap Günleri'nin açı-
lışı Sefaköy Atatürk Par-
kı'nda yapıldı. Açılışa Kü-
çükçekmece Belediye Baş-
kanı Kemal Çebi, Yazar
Emre Kongar ve çok sayıda
vatandaş katıldı. Açılış kur-
delesini kesen Başkan Çebi
fuar alanını gezerek kitap-
çılar ve vatandaşlarla bir
araya gelip sohbet etti. Prog-
ram Başkan Kemal Çebi'nin
açılış konuşmalarının ardın-
dan onur konuğu Yazar
Emre Kongar'ın söyleşisi ile
devam etti. 2. Küçükçek-
mece Kitap Günleri kitap-
severleri 9 gün boyunca
okumanın büyülü dünya-
sında yolculuğa çıkaracak.
Binlerce okur Türkiye'nin
50'ye yakın önemli kalem-
leriyle bu fuarda bir araya
gelecek. Öte yandan, askıda
kitap uygulaması ile fuar
alanındaki ağaçlar ve met-
robüs geçitlerine ücretsiz
kitaplar da asıldı. “Küçük-
çekmece'de Kitap, Kitapta
Hayat Var” sloganıyla açılışı
yapılan fuar, 28 Eylül ve 6

Ekim tarihleri arasında de-
vam edecek.
“Okullara %40
indirim desteği”

Kitap okumanın bir ülke-
nin gelişmişliğinin en önemli
etkenlerinden olduğunu söy-
leyen Küçükçekmece Bele-
diye Başkanı Kemal Çebi
“Kitap Günleri'nin 2'ncisini
yapıyoruz. Bunu Küçükçek-
mece'de geleneksel hale ge-
tirmek istiyoruz. Küçükçek-
mece'nin edebiyat, kitap ve
kütüphane ile tanışmasını
istiyorum. Böyle kitap gün-
leri ile insanları bir araya

toplamak, onlara kitap ko-
kusunu hissettirmek, kitap
almalarını sağlamak istiyo-
ruz. Okullara verdiğimiz lis-
teye göre buraya gelip kitap
almak isteyenlere yayın evi-
nin de yüzde 40 indirim
desteği ile daha ucuz kitap
alıp okumalarını amaçlıyo-
ruz. Bunu yaparken de bü-
yük bir keyif ve mutluluk
içinde yapıyoruz. Kitap oku-
mak bir ülkenin gelişmişli-
ğinin en önemli etkenlerin-
den bir tanesidir. İnsanlar
kitap okurken sadece kültür
edinmeyecek aynı zamanda
tarihimizi, edebiyatımızı öğ-

renmiş olacak. Bu ülkeden
gelip geçen çok önemli ya-
zarlar, edebiyatçılar ve sa-
natçılar gelip geçti. Bütün
bunları yeni gençliğin ve in-
sanların öğrenmesi bizim
için çok önemli. Kitap gün-
lerini geleneksel hale getir-
mek istiyoruz. Bu fuara 63
kitapevi katıldı. Onlarında
katkılarıyla askıda kitap uy-
gulaması yaptık. İhtiyacı
olup buradan alamayan ora-
da bulunan çok çeşitli ki-
taplardan alıp okusun diye
yaptık” şeklinde konuştu.
Fuarı güzel bulduğunu dile
getiren Hamdi Özmen ise

“Çok güzel ve gerekli
bir şeydi. İlerleyen
zamanlarda inşallah
daha güzel olur. Bu
9 günü değerlendi-
receğiz. Buraya gelen
diğer yazarları da ta-

kip edip konuşmalarını din-
lersek çok güzel olur. Kü-
çükçekmece Belediye Baş-
kanı Kemal Çebi'ye bize bu
güzel hizmeti sunduğu için
çok teşekkür ediyoruz. Her-
kesin gelip burayı görmesini
isteriz. Askıda kitap uygu-
laması çok güzel olmuş. Ben
aldım ama alamayanlar gelip
alsın” ifadelerini kullandı.
Askıda kitap
uygulaması 

Askıda kitap uygulama-
sını beğendiğini belirten
Sevdiye Arslan ise “Çok gü-
zel, devamını da bekleriz.
Çocuklardan yetişkinlere,
eğitimcilerden gençlere her-
kese hitap ediyor. Fiyatlar
uygun oluyor ve aradığımız
her şeyi bulabiliyoruz. As-
kıda kitap uygulaması çok
güzel. Almak isteyip de ala-
mayanlar için iyi düşünül-
müş bir fikir. Bu tarz etkin-
liklerin devamını diliyorum”
diye konuştu.

K

Kağıthane’deki otoparklarda
dijital dönem başladı

HARUN REŞİT
AKÇAY
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akan Kacır, Bur-
sa'nın Gemlik il-
çesinde yer alan

Türkiye'nin Otomobili Girişim
Grubunun (TOGG) teknoloji
kampüsünü ziyaret etti. Şir-
ket yetkililerinden faaliyet-
lerine ilişkin bilgi alan Kacır,
güvenlikten dayanıma test
süreçleri başlatılan Togg'un
ilk sedan modeli olan T10F
ile test sürüşü gerçekleştirdi.
Kacır, burada yaptığı açıkla-
mada, Togg'un hem AR-GE
hem de üretim faaliyetlerinin
doludizgin devam ettiğini
bildirerek, "Malumunuz eylül
ayından itibaren Türkiye'de
küresel güvenlik regülasyon-
larına uyum sürecini başlat-
mış olduk. Genel Güvenlik
Regülasyonları (GSR) 2 dü-
zenlemeleri eylül ayından iti-
baren Türkiye'de zorunlu
hale geldi. Togg da tabii bu
yeni düzenlemeye en hızlı
şekilde uyum sağladı. Ben
de az önce Togg'un özellikle
otonom sürüş kabiliyetlerine
ilişkin bir deneyim gerçek-
leştirmenin mutluluğunu ya-

şadım." ifadelerini kullandı.
Gelecek yıl Togg'un yeni mo-
deli T10F'in piyasaya sunu-
lacağını aktaran Kacır, şöyle
devam etti: "T10F ile birlikte
aslında çok farklı bir hedef
kitleye de Togg artık sesle-
niyor olacak, bu model biraz
daha spor ama aynı zamanda

bir sedan araçtan beklentileri
de karşılayacak şekilde ta-
sarlandı. Yine T10F, mevcut
SUV modelden 80 kilometre
daha fazla menzile sahip ola-
cak. Bu da elektrikli araç
kullanıcılarının çokça mem-
nun olacağı bir unsur aslında.
Malumunuz biz hem Togg'un

hem de diğer elektrikli araç-
ların Türkiye'de yaygınlaş-
masını çok önemsiyoruz."

Bakan Mehmet Fatih Ka-
cır, desteklerle elektrikli araç-
lara ilişkin şarj istasyonları-
nın ülkenin tüm şehirlerinde
yaygınlaşmasını sağladıkla-
rına işaret ederek, haliha-

zırda tüm şehirlerde 23 bin
halka açık şarj noktası ol-
duğunu ve bunların 8 bini-
nin hızlı şarj imkanı sundu-
ğunu bildirdi. Gelecek dö-
nemde desteklerle özel sek-
törün şarj istasyonu yatırım-
larını daha da büyütecekle-
rine dikkati çeken Kacır, şun-
ları kaydetti: "Türkiye, hali-
hazırda Avrupa'da elektrikli
araç başına düşen halka açık
şarj istasyonu noktası açı-
sından lider ülkelerden bi-
ridir. Bu liderlik rolümüzü
daha da güçlendireceğiz ve
inşallah Togg, hem AR-GE,
inovasyon alanında hem üre-
tim yetkinlikleriyle Türki-
ye'nin gururu, iftihar kayna-
ğımız olmaya devam edecek.
Biz de her daim Togg'un ya-
nında olmayı, desteklemeyi
sürdüreceğiz. Burada muh-
teşem, gencecik ve deneyimli
bir ekip var. Dolayısıyla bu
ekibin alın teriyle, akıl teriyle
Türkiye'nin geleceği için yü-
rüttükleri bu çalışmalarda
biz de her daim yanlarında
olacağız." lANKARA-AA

Doğal gaz ithalatı
temmuzda yüzde
17,94 arttı

B

FOTOĞRAF: AA

Bakan Kacır Togg’un yeni
modeli T10F’yi test etti
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Vestel, yeni coğrafyalara açılım ve
mobilite ile büyümeyi planlıyor
Vestel Üst Yöneticisi (CEO) Ergün
Güler, büyümek için yeni coğraf-
yalara ve mobiliteye odaklanacak-
larını belirterek, "Bu iki taşıyıcı,
kaldıraç bizi inşallah şirket değerinde
istediğimiz seviyeye getiriyor olacak."
dedi. Güler, AA muhabirine yaptığı
açıklamada, 2023'te Kovid-19 salgını
sonrası ortaya çıkan yüksek enflas-
yonun sadece Türkiye'de değil, bü-
tün dünyada ektisinin olduğunu
ifade etti. Avrupa ve Amerika'nın
da bu enflasyon döngüsüne girdiğini
vurgulayan Güler, son 2 yıl Avru-
pa'da enflasyonla mücadele çerçe-
vesinde tüketimin çok geri gittiğini
gördüklerini kaydetti. Avrupa açı-
sından 2024'ün nispeten daha iyi
geçtiğini aktaran Güler, "O kadar
sert bir daralma olmadı. Yatay bir
pazar. Bazı ürün kategorilerinde
adet bazında yüzde 2 ve yüzde 4
arasında büyüme var. Önümüzdeki
3 yıl içerisinde Avrupa'da kendi
sektörümüzde ben yüzde 5 ile 7
arasında büyüme bekliyorum." dedi.
Güler, Türkiye'de ise son 4 yıldır
müthiş bir tüketim döngüsü ya-
şandığını dile getirerek, insanların
Kovid-19 salgını sırasında ertele-
dikleri ihtiyaçlarının yanında en-
flasyondan korunmak için de satın
alma yaptıklarını söyledi. Ergün

Güler, "Ama şimdi Hazine ve Maliye
Bakanlığı tarafından devreye so-
kulan doğru önlemlerle beraber,
biz temmuz sonrası tüketimin en-
flasyon programı dahilinde yavaş-
ladığını görmeye başladık. Ben Tür-
kiye'nin bu yılı böyle yüzde 5-6
arası bir büyümeyle yine kapata-
cağını düşünüyorum. Seneye de
bu enflasyonla mücadele programı
devam edeceği için daha yatay bir
pazar bekliyorum. Yani büyüme
çok sınırlı olur. Yüzde 1-3 arası bir
büyüme yine olur." değerlendir-
mesinde bulundu. Vestel'in çok bü-
yük bir yapıya sahip olduğunu be-
lirten Güler, şunları kaydetti: "Biz
ana pazarımızda Avrupa'da önü-
müzdeki yıllarda yine büyümek,
daha da güçlenmek istiyoruz ama
nasıl? Markalarımızla. Biz Vestel
markasıyla bazı ülkelerde varlık
gösteriyoruz. Bazı ülkelerde de bizim
lisansladığımız markalarımız var.
Çok uzun vadeli olarak aldık. Ör-
neğin Sharp markası ürünleri tasa-
rımı, donanımı, yazılımı ve deneyimi
bize ait olan ürünler. Yine benzer
şekilde Toshiba markası televizyon
için de örnek verebiliriz Avrupa pa-
zarında ve yerel markaları da almaya
devam ediyoruz. İsveç'te 100 yıllık
bir markayı aldık." lBERLİN-AA

Sakarya’dan 8 ayda 130
bin 25 taşıt ihracatı
Sakarya'da yılın 8 ayında
üretilen 172 bin 914 aracın
yüzde 75,2'ine denk gelen
130 bin 25'i ihraç edildi.
Ocak-ağustos döneminde 4
milyar 18 milyon 739 bin
dolar dış satım gerçekleştiren
Sakarya, ihracatta İstanbul,
Kocaeli, Bursa, İzmir, Ankara
ve Gaziantep'in ardından
7'nci sırada yer aldı. Sakar-
ya'nın yılın 8 ayındaki dış
satımının yüzde 87,8'ini oto-
motiv oluşturdu. Dünyaya
otomobil, midibüs, otobüs,
küçük kamyon, kamyonet ve
traktör gibi araçlar ihraç eden
Sakarya, söz konusu dönem-
de ülke ekonomisine 3 milyar
530 milyon 162 bin dolar
döviz girdisi sağladı. Oto-
motiv Sanayii Derneği veri-
lerine göre, Türkiye'de yılın
8 ayında üretilen 909 bin
292 taşıtın 649 bin 971'i yurt
dışına gönderildi. Sakarya
ise ürettiği 172 bin 914 ara-
cın yüzde 75,2'ine denk gelen
130 bin 25'ini ihraç etti.
Buna göre Türkiye'nin taşıt

üretiminin yüzde 19'unu, ih-
racatının ise yüzde 20'sini
tek başına karşılayan Sakar-
ya, sektörde öncü iller ara-
sında yer almayı sürdürdü.
Toyota, Otokar ve TürkTrak-
tör gibi üreticilerin faaliyet
gösterdiği Sakarya'da, 8 ayda
139 bin 218 otomobil, 1386
midibüs, 1075 otobüs, 718
küçük kamyon, 86 kamyo-
net, 30 bin 431 traktör olmak
üzere toplam 172 bin 914
araç üretildi. Böylece kentte
günde 709 araç banttan indi-
rildi. Üretim ve ihracatta To-
yota birinci, TürkTraktör ikinci,
Otokar ise üçüncü sırada yer
aldı. Ocak-ağustos döneminde
139 bin 218 otomobil üreten
Toyota, bunun 118 bin 555'ini
yurt dışına gönderdi. Aynı
dönemde otobüs, midibüs,
kamyonet ve küçük kamyon-
dan oluşan 3 bin 265 aracı
üreten Otokar, bunların
1490'ını ihraç etti. TürkTrak-
tör ise ürettiği 30 bin 431
traktörün 9 bin 980'ini yurt
dışına sattı. lSAKARYA-AA

Darphane, UTTS ile ilgili sistem
ekipmanının İsrail şirketi tarafından
temin edileceği iddialarını yalanladı
Darphane, UTTS ile ilgili
sistem ekipmanının İsrail
şirketi tarafından temin
edileceği iddialarını ya-
lanladı Darphane ve Dam-
ga Matbaası Genel Mü-
dürlüğü, Ulusal Taşıt Ta-
nıma Sistemi (UTTS) kap-
samında sistem ekipma-
nının temin işinin İsrailli
bir firmaya değil, İstanbul
Bilişim Vadisi'nde bulunan
yerli bir firmaya verildi-
ğini, UTTS kapsamındaki
hiçbir yazılım süreci, veri
depolama hizmeti veya
donanım temininin İsrailli
bir firma tarafından ger-
çekleştirilmediğini bildir-
di. Darphane'den yapılan
açıklamada, bazı medya
organlarında UTTS ile il-
gili sistem ekipmanının
bir İsrail şirketi tarafından
temin edileceği yönünde

gerçek dışı iddiaların yer
aldığı, bu iddialara ilişkin
bir açıklama yapılmasının
zaruri hale geldiği kay-
dedildi. Açıklamada,
"Darphanemiz, UTTS kap-
samında sistem ekipman-
larının temin işini İsrailli
bir firmaya değil, İstanbul
Bilişim Vadisi'nde bulunan
yerli bir firmaya vermiştir.
UTTS kapsamındaki hiç-
bir yazılım süreci, veri
depolama hizmeti veya
donanım temini İsrailli
bir firma tarafından ger-
çekleştirilmemektedir.
Proje dahilindeki yazılım,
donanım ve saha çalış-
maları, tamamen yüzde
100 Türk sermayeli, yerli
ve milli bir firma tarafın-
dan yürütülmektedir." ifa-
deleri kullanıldı. 

lİSTANBUL-AA
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Türkiye'nin doğal gaz ithalatı
temmuzda geçen yılın aynı ayı-
na göre yüzde 17,94 artarak
yaklaşık 3 milyar 574 milyon
710 bin metreküp oldu. Enerji
Piyasası Düzenleme Kurumunun
temmuz ayına ilişkin "Doğal
Gaz Piyasası Sektör Raporu"na
göre, ithalatın 3 milyar 105 mil-
yon 950 bin metreküpü boru
hatlarıyla, 468 milyon 750 bin
metreküpü de sıvılaştırılmış do-
ğal gaz (LNG) tesisleri aracılı-
ğıyla yapıldı. Toplam doğal gaz
ithalatı, geçen yıl temmuz ayın-
daki 3 milyar 30 milyon 960
bin metreküp seviyesine kıyasla
yüzde 17,94 artarak 3 milyar
574 milyon 710 bin metreküpe
ulaştı. Temmuzda en fazla doğal
gaz ithalatı, 1 milyar 482 milyon
580 bin metreküple Rusya'dan
yapıldı. Rusya'yı 1 milyar 4 mil-
yon 80 bin metreküple Azer-
baycan, 619 milyon 290 bin
metreküple İran takip etti. Bu
dönemde, Cezayir'den 468 mil-
yon 750 bin metreküp LNG ithal
edildi. Ülkede toplam doğal gaz
tüketimi temmuzda yıllık bazda
yüzde 9,49 artarak 3 milyar
288 milyon 180 bin metreküpe
çıktı. Sanayi sektörünün doğal
gaz tüketimi yüzde 13,59 artışla
1 milyar 52 milyon 30 bin metre-
küp olarak kayıtlara geçti. Elektrik
santrallerinde doğal gaz tüketimi
yüzde 15,33 artarak 1 milyar 334
milyon 830 bin metreküpe yük-
seldi. Konutlardaki doğal gaz tü-
ketimi ise temmuzda yüzde 6,41
azalarak 339 milyon 440 bin met-
reküpe geriledi. Türkiye'nin doğal
gaz stok miktarı temmuzda geçen
yılın aynı ayına göre yüzde 24,45
düşüşle yaklaşık 3 milyar 810
milyon 120 bin metreküp oldu.
Doğal gaz stokunun yaklaşık 3
milyar 480 milyon 250 bin met-
reküpü yer altı depolama tesisle-
rinde, 329 milyon 860 bin met-
reküpü ise LNG terminallerinde
yer alıyor. lANKARA-AA

Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mehmet
Fatih Kacır, "T10F ile birlikte aslında
çok farklı bir hedef kitleye Togg ar-
tık sesleniyor olacak, biraz daha

spor ama aynı zamanda bir sedan
araçtan beklentileri de karşılayacak

şekilde tasarlandı." dedi.
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Halkbank, verimlilik ile sürdürülebilir
geleceğe yatırım yapıyor
Halkbank Genel Müdürü Osman
Arslan, finansal yönetimde verimliliğe
vurgu yaparak "Parasal kaynaklar
olmadan ne yatırımlar ne de kentsel,
dijital dönüşümler gerçekleşiyor. Bu
açıdan kaynaklarımızı doğru öncelikli
alanlarda kullanmak gerekiyor." dedi.
Halkbank, "Bizim Dünyamız, Bizim
Geleceğimiz" projesinin başlangıcı
kapsamında Halkbank Verimlilik Zir-
vesi'nin ilkini gerçekleştirdi. Zirve
kapsamında AA muhabirine değer-
lendirmelerde bulunan Halkbank
Genel Müdürü Osman Arslan, sür-
dürülebilirlik, sıfır atık, enerji ve-
rimliliği, yeşil ve dijital dönüşüm
gibi yaklaşımların birbiriyle ilintili
olduğunu söyledi. Ana konunun, kıt
olan kaynakların verimli ve etkin
bir şekilde kullanılması olduğuna
dikkati çeken Arslan, şunları kaydetti:
"Finans yönetiminde verimlilik çok
önemli, çünkü parasal kaynaklar ol-
madan ne yatırımlar ne de kentsel,
dijital dönüşümler gerçekleşiyor. Bu
açıdan kaynaklarımızı doğru öncelikli
alanlarda kullanmak gerekiyor. Do-

layısıyla sürdürülebilirlik yaklaşım-
larımız uzun süredir Türkiye'nin gün-
deminde ve ekonomiye katkı sağlıyor.
Finans dünyasından bir örnek verecek
olursak, başta Bankacılık Düzenleme
ve Denetleme Kurumu (BDDK), Mer-
kez Bankası ve ekonomi yönetimiyle
ilgili bakanlıklar, kaynaklarımızı ve-
rimli bir şekilde kullanmaya yönelik
düzenlemeler yapıyorlar. Selektif kre-
di anlayışı, aslında kıt olan tasarruf-
larımızı üretime, yatırıma, istihdama
ve ihracata dönüştürmeye yönelik
bir hedef." Arslan, yüksek teknolojiyi
de devreye alarak ihracat bazlı bir
ekonomik modelin, dış dünyanın
zenginliğini Türkiye'ye getirmek an-
lamına geldiğini ifade etti. Türkiye'de
tasarrufların istenen seviyede olma-
dığını vurgulayan Arslan, "Burada
israf ve harcama kültürünün iyileş-
tirilmesi noktasında çalışmalar ya-
pılıyor ama dış dünyanın zenginli-
ğinin gerek ihracat kanalıyla gerekse
turizm ve benzeri faaliyetler yoluyla
ülkemize gelmesi çok önemli." diye
konuştu. lİSTANBUL-AA
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Türkiye, Arnavutluk, Bosna-Her-
sek, Bulgaristan, Karadağ, Ko-
sova, Kuzey Makedonya, Ro-
manya ve Yunanistan rekabet
otoriteleri yarın toplanıyor. Re-
kabet Kurumunun (RK) organi-
zasyonunu üstlendiği Balkan Re-
kabet Platformu toplantısı, Ar-
navutluk, Bosna-Hersek, Bulga-
ristan, Karadağ, Kosova, Kuzey
Makedonya, Romanya ve Yuna-
nistan rekabet otoritelerinin ka-
tılımıyla yarın İstanbul'da ger-
çekleştirilecek. Kurumdan yapılan
açıklamaya göre, RK, Balkan re-

kabet otoriteleri arasındaki ortak
tarih, kültür ve coğrafyayı temel
alan ilişkilerin güçlendirilmesi,
rekabet hukuku sorunlarının çö-
zülmesi ve bölgede rekabet kül-
türünün yaygınlaştırılması ama-
cıyla harekete geçti. Kurumun
organizasyonunu üstlendiği Bal-
kan Rekabet Platformu toplantısı,
30 Eylül'de İstanbul'da yapılacak.
Dolmabahçe Çalışma Ofisi'nde
gerçekleştirilecek toplantıya, Ar-
navutluk, Bosna-Hersek, Bul-
garistan, Karadağ, Kosova, Kuzey
Makedonya, Romanya ve Yu-

nanistan rekabet otoriteleri ka-
tılacak Balkan Rekabet Platfor-
mu, Balkanlar'daki piyasaların
sorunsuz şekilde işlemesini sağ-
lamayı, serbest piyasa ekono-
misinin gelişimine katkıda bu-
lunmayı hedefliyor. Platformla
Balkan rekabet otoritelerinin
bilgi ve deneyimi ile bölgesel
işbirliğinin geliştirilmesi amaç-
lanıyor. Toplantının açılış ko-
nuşmasını Ticaret Bakanı Ömer
Bolat ile Rekabet Kurumu Baş-
kanı Birol Küle'nin yapması bek-
leniyor. lİSTANBUL-AA

Ekonomi yönetimini ekim ayında yo-
ğun bir gündem bekliyor. AA muha-
birinin derlediği bilgiye göre, Ticaret
Bakanı Ömer Bolat'ın 2 Ekim'de An-
kara'da eylül ayı dış ticaret rakamlarını
açıklaması planlanıyor. Geçen ay 22
milyar 48 milyon dolarla Cumhuriyet
tarihinin en yüksek ağustos ihracatı
gerçekleştirilmişti. Türkiye Cumhuriyet
Merkez Bankası (TCMB) Başkanı Fatih
Karahan, TBMM Plan ve Bütçe Ko-
misyonu'nda 3 Ekim'de sunum yapa-
cak. Karahan'ın komisyonda millet-
vekillerine küresel gelişmeler, Türkiye
ekonomisi, enflasyon ve para politikası
çerçevesinde kapsamlı bir sunum yap-
ması öngörülüyor. Aynı gün, Türkiye
İstatistik Kurumu (TÜİK) eylül ayı
enflasyon verilerini açıklayacak. Tü-
ketici Fiyat Endeksi (TÜFE), ağustosta
aylık bazda yüzde 2,47, Yurt İçi Üretici
Fiyat Endeksi (Yİ-ÜFE) yüzde 1,68
artış göstermişti. Yıllık enflasyon tü-
ketici fiyatlarında yüzde 51,97, yurt
içi üretici fiyatlarında yüzde 35,75
olarak hesaplanmıştı. TÜİK, 8 Ekim'de
eylül ayına ilişkin finansal yatırım
araçlarının reel getiri oranlarını ka-
muoyuna duyuracak. Tüketici fiyat
endeksi (TÜFE) ile indirgendiğinde
ağustosta en yüksek aylık reel getiriyi
yüzde 4,01 ile külçe altın sağlamıştı.
Kurum, 10 Ekim'de de ağustos ayı iş
gücü istatistikleri ve sanayi üretim
endeksini açıklayacak. Türkiye'de iş-
sizlik oranı, temmuzda bir önceki aya
göre 0,4 puan azalarak yüzde 8,8 ol-
muştu. Sanayi üretim endeksi ise tem-
muzda aylık bazda yüzde 0,4 artarken,
yıllık bazda yüzde 3,9 azalış göster-
mişti. Ödemeler dengesi verileri de
Merkez Bankası tarafından 11 Ekim'de
kamuoyuyla paylaşılacak. Türkiye'nin
cari işlemler hesabında temmuzda
566 milyon dolar, altın ve enerji hariç
cari işlemler hesabında 4 milyar 879
milyon dolarlık fazla oluşmuştu. Ha-
zine ve Maliye Bakanlığı eylül ayı
merkezi yönetim bütçe sonuçlarını
15 Ekim'de kamuoyuna duyuracak.
TÜİK, ekim ayının sonunda ise 3.
çeyrek turizm istatistiklerini açıkla-
yacak. Türkiye'nin turizm geliri, yılın
ikinci çeyreğinde geçen yılın aynı dö-
nemine göre yüzde 11,8 artarak 14
milyar 875 milyon 518 bin dolar ol-
muştu. Adana'da 2-6 Ekim'de düzen-
lenecek TEKNOFEST'e, havacılık, uzay
ve teknoloji meraklılarının yanı sıra
ekonomi yönetiminden de katılımın
olması bekleniyor. lANKARA-AA

Ekonomi yönetiminin
ekim ajandası yoğun

Yurt dışı merkezli kripto para
platformları için geri sayım
Türkiye'de yerleşik kişilere hiz-
met veren ve faaliyet izni için
Sermaye Piyasası Kuruluna
(SPK) başvurmayan yabancı
kripto para platformlarının, ül-
kedeki pazarlama ve tanıtım
faaliyetlerini 2 Ekim'e kadar son-
landırması zorunluluğu bulunu-
yor.  Türkiye'de kripto para pi-
yasalarını düzenleyen "Sermaye
Piyasası Kanunu'nda Değişiklik
Yapılmasına Dair Kanun" 2 Tem-
muz'da Resmi Gazete'de yayım-
lanarak yürürlüğe girdi. Söz ko-
nusu kanunla kripto piyasalarını
düzenleme yetkisi SPK'ye veri-
lirken, bu alanda hizmet sunacak
platformların da kuruldan faa-
liyet izni alması gerekiyor.Dü-
zenlemeyle, Türkiye'de yerleşik
kişilere hizmet veren yabancı
kripto para platformlarına bu-
radaki faaliyetleri için 3 aylık
geçiş süreci tanınırken, söz ko-
nusu süre 2 Ekim'de dolacak.
Bilkent Üniversitesi Hukuk Fa-

kültesi Öğretim Üyesi Doç. Dr.
Pınar Çağlayan Aksoy, Türkiye'de
yerleşik kişilere yönelik faaliyet
gösteren ve faaliyet izin için baş-
vuruda bulunmayan yurt dışında
yerleşik platformların söz konusu
hizmetlerini 2 Ekim'e kadar son-
landırması gerektiğini belirtti.
Aksoy, "SPK, ilgili kanunun yü-
rürlüğe girdiği 2 Temmuz'da in-
ternet sitesinde bir bildiri ya-
yınlayarak yurt dışında yerleşik
kripto varlık hizmet sağlayıcıların
Türkiye'de yerleşik kişilere yö-
nelik faaliyetlerini en geç 2 Ekim
tarihine kadar sonlandırmak zo-
runda olduğunu belirtmişti." ifa-
desini kullandı. SPK'ye bu alanda
faaliyette bulunacağını beyan
eden kuruluş sayısının 80'e ulaş-
tığını belirten Aksoy, düzenle-
melerin ana hatlarıyla olumlu
olduğunu, ancak ikincil düzen-
lemelerde izlenecek ilke ve ku-
ralların büyük önem taşıdığını
söyledi. lANKARA-AA

Yatırım fonları arasında en fazla
para piyasası fonları büyüdü
Para piyasası fonları, yatırım
fonu türleri arasında en fazla
büyüme gösteren enstrüman
olarak kayıtlara geçti. Sermaye
piyasalarında son yıllarda göz-
lemlenen gelişim hız kesmeden
devam ederken, yatırımcıların
fonlara ilgisi de sürüyor. Buna
göre Portföy Yönetim Şirketle-
ri'nin (PYŞ) yönettiği tutar geçen
ay 5 trilyon 564 milyar liraya
ulaştı. Türkiye Kurumsal Yatı-
rımcı Yöneticileri Derneği
(TKYD) verilerinden derlenilen
bilgilere göre, 23 Eylül itibarıyla
yatırım fonu büyüklüğü yıl ba-
şından bu yana yüzde 119 ar-
tarak 3 trilyon 909 milyar 140
milyon liraya ulaştı. Bu dönem-
de toplam yatırım fonu sayısı
da yüzde 16 yükselerek 2 bin
98 oldu. Yatırım fonları arasında
en fazla büyüklüğe 2 trilyon 7
milyar lirayla serbest fonlar
sahip olurken, yıl başından
bu yana yüzde 519
artışla 916,7 mil-
yar lira büyük-
lüğe erişen
para piyasası
fonları, en fazla
büyüme göste-
ren enstrüman
olarak öne çıktı.
Aynı dönemde yüzde
189 artışla 135,3 milyar liralık
büyüklüğe ulaşan katılım fonları
ikinci olurken, onu 76 milyar

lira ve yüzde 107 yükselişle
kıymetli madenler fonları takip
etti. 23 Eylül itibarıyla, yıl ba-
şından bu yana büyüme per-
formansları sırasıyla, hisse se-
nedi fonlarında yüzde 97, ser-
best fonlarda yüzde 91, fon se-
peti fonunda yüzde 66, girişim
sermayesi fonlarında yüzde 52,
borsa yatırım fonlarında yüzde
45, karma ve değişken fonlarda
yüzde 38, gayrimenkul fonla-
rında yüzde 35 olarak gerçek-
leşti. Söz konusu dönemde gi-
rişim sermayesi fonları 192,6
milyar lira, hisse senedi 166,4
milyar lira, gayrimenkul yatırım
fonları 102,2 milyar lira, borsa
yatırım fonları 93,3 milyar lira,
borçlanma araçları fonları 87,7
milyar lira, fon sepeti fonları
69,4 milyar lira ve değişken ve
karma fonların büyüklüğü 62,1
milyar lira oldu. Öte yandan

yatırım fonlarının getiri oran-
ları karşılaştırıldığında

ise son bir yılda yüz-
de 74,31 getiri sağ-
layan kıymetli ma-
denler fonları en
çok kazandıran
enstrüman olur-

ken, borsa yatırım
fonlarından yüzde

62,45, katılım fonlarından
yüzde 56,79 ve para piyasası
fonlarından yüzde 55,42 getiri
elde edildi. lİSTANBUL-AA
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azine ve Maliye
Bakanı Mehmet
Şimşek, Gelir İda-

resi Başkanlığınca (GİB) kartla
ödeme almayan işletmelere yö-
nelik yürütülen çalışmaları de-
ğerlendirdi. Bakanlık tarafından
kayıt dışı ekonomiyle mücade-
lenin etkinleştirilmesine yönelik
bugüne kadar çok sayıda uygu-
lamanın devreye alındığına işaret
eden Şimşek, bu kapsamda, pe-
rakende mal ve hizmet sunan
esnaf ve işletmelerdeki banka
kartlarıyla ödeme yapılmasına
imkan sağlayan POS cihazlarıyla
fiş düzenleyen ödeme kaydedici
cihazların birleştirildiğini anım-
sattı. Şimşek, bu düzenleme kap-
samında geliştirilen yeni nesil
ödeme kaydedici cihazların, ban-
ka kartlarıyla gerçekleştirilen
ödemelerde slip ve fişin tek bir
belge şeklinde çıkmasına imkan
sağlayarak satışların kayıt dışı
bırakılmasına engel olduğuna
dikkati çekti. Bununla birlikte
bazı mükelleflerin halen eski
nesil cihaz kullanması ve öde-
melerde kredi kartını kabul et-
memesi üzerine çalışma yaptık-
larını belirten Şimşek, geçen yıl
sonunda yayımlanan bir tebliğle,
1 Temmuz 2024 tarihine kadar
tüm mükelleflerin yeni nesil öde-
me kaydedici cihaz alması ve
bu cihazlar üzerinden mutlaka
banka kartı ya da kredi kartı ile

ödeme kabul etmesi zorunluluğu
getirdiklerini vurguladı.
"Özel usulsüzlük
cezası kesiliyor"

Şimşek, yeni düzenlemeye
ilişkin şunları kaydetti: "Artık
perakende mal ve hizmet sunan
tüm esnaf ve işletmelerde yeni
nesil ödeme kaydedici cihaz kul-
lanılması ve bu işletmelerin mut-
laka banka kartı ya da kredi
kartıyla ödeme imkanı sunması
gerekiyor. GİB tarafından yapılan
denetimlerde yeni nesil ödeme
kaydedici cihaz almayan ya da
tahsilatlarında banka kartı veya
kredi kartıyla ödeme imkanı

sunmayan mükelleflere özel usul-
süzlük cezaları kesiliyor. Bazı iş-
letmelerin, bankaların komisyon
oranlarının yüksekliğini gerekçe
göstererek nakit ödemeye göre
daha yüksek tutar talep ettiğini
görüyoruz. Mükelleflerimizin,
bu gerekçeyle komisyon farkını
vatandaştan talep etme yoluna
gitmemesi önem taşıyor."

Ancak bu noktada talep edi-
len farkın banka komisyon
oranlarının çok üzerinde ola-
bildiğine dikkati çeken Şimşek,
komisyon oranlarının bankalar
arasında farklı olabildiğini,
tahsil edilen tutarın bankadan
alınma süresinin de bu oranı

etkileyebildiğini söyledi.
GİB'e ihbar

Şimşek, kimi bankaların oran-
larının son dönemde düştüğü
ve yüzde 2'nin altına indiğini
aktararak, "Bu kapsamda, ken-
disine banka kartı ya da kredi
kartı ile ödeme imkanı sunul-
mayan ya da yüksek tutarlı
fark istenen vatandaşların bunu
Gelir İdaremize ihbar etmesi
durumunda, denetim yapılarak
gerekli cezai işlemler uygula-
nıyor. Vatandaşlar, Dijital Vergi
Dairesi, GİB Mobil uygulaması,
BİP ya da Whatsapp gibi farklı
kanallardan ihbarda buluna-

bilir." ifadesini kullandı.
"Banka ve ödeme
kuruluşlarına da
ceza kesiliyor"

GİB'in, yeni nesil ödeme kay-
dedici cihaz almak zorunda ol-
masına rağmen kendilerine ban-
ka ve ödeme kuruluşları tara-
fından sadece POS cihazı verilen
mükelleflerle bu banka ve ödeme
kuruluşlarına da her bir tespit
için ayrı ayrı ceza kestiğine işaret
eden Şimşek, şunları kaydetti:
"Son kanun değişikliğiyle söz
konusu ceza tutarı 200 bin liraya
yükseltildi. Bu tutar her yıl ye-
niden değerleme oranıyla artı-
rılacak. Başkanlık, tüm banka
ve ödeme kuruluşlarına resmi
yazılar yazarak bu şekilde hatalı
POS cihazlarının kullanımına
son verilmesini, mükelleflerden
bu cihazların alınmasını ve bun-
lar yerine yeni nesil ödeme kay-
dedici cihazların verilmesini is-
tedi. Verilen sürede bu değişimi
yapmayan banka ve ödeme ku-
ruluşlarına yine her bir tespit
için ceza kesilecek. Bakanlığımız,
perakende ticaretteki kayıt dışı-
lıkla mücadele konusundaki ça-
lışmalarına kararlıkla ve ara ver-
meden devam ediyor. Bu çalış-
malarla, vergide adalet ve et-
kinliğin artırılmasına yönelik ça-
lışmaları da derinleştirmiş olu-
yoruz."  lANKARA-AA

H

Hazine ve Maliye Bakanı Mehmet Şimşek, tüm esnaf ve işletmelerin yeni nesil ödeme kaydedici cihaz
kullanması ve mutlaka banka kartı ya da kredi kartıyla ödeme imkanı sunması gerektiğini belirtti.
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Bakan Şimşek’ten kredi kartı veya banka kartıyla
ödeme kabul etmeyen işletmeler için uyarı
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Balkan rekabet otoriteleri İstanbul’da bir araya geliyor
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ŞÖNİM'lerden 12 yılda 1,5
milyon kadın hizmet aldı

İçişleri Bakanı Ali Yerlikaya,
2024'ün ilk 8 aylık döneminde
74 bin 451 motosiklet ve mo-
torlu bisikletin, ölümlü veya
yaralanmalı trafik kazasına ka-
rıştığını bildirdi. Bakan Yerli-
kaya, sosyal medya hesabından,
ilk 8 aydaki motosiklet kazala-
rıyla ve bir haftada yapılan
trafik denetimleriyle ilgili verileri
paylaştı. Yerlikaya, "2024 yılının
ilk sekiz aylık döneminde 74
bin 451 motosiklet ve motorlu,
bisiklet ölümlü veya yaralanmalı
trafik kazasına karıştı ve bu ka-
zaların yüzde 65,9'unda moto-
siklet ve motorlu bisiklet sürü-
cülerinin kusurlu olduğu tespit
edildi." ifadesini kullandı. 19-
26 Eylül'de 2 milyon 686 bin
321 aracın denetlendiğini be-
lirten Yerlikaya, ışıklı ya da sesli
uyarı işareti bulunan cihazları
(çakar) mevzuatta izin veril-

meyen araçlara takarak kulla-
nan 272 sürücüye işlem yapıl-
dığı bilgisini verdi. Yerlikaya,
hız ihlalinde bulunan 126 bin
331, periyodik muayenesi yap-
tırılmamış 27 bin 988, emniyet
kemeri kullanmayan 22 bin
201, sürücü belgesiz araç kul-
lanan 17 bin 962, zorunlu mali
sorumluluk sigortası bulunma-

yan 10 bin 921 olmak üzere
diğerleriyle toplam 474 bin 317
sürücüye işlem yapıldığını bil-
diren Yerlikaya, şunları kaydetti:
"Motosikletlerin karıştıkları ka-
zaların önlenmesi için trafik
ekiplerimizin yanı sıra polis ve
jandarma asayiş motosikletli
timleri başta olmak üzere diğer
birimlerimizce de denetimleri-

miz yoğun bir şekilde devam
edecek. Motosiklet kullanırken
lütfen daha dikkatli olalım, tüm
trafik kurallarına harfiyen uya-
lım ve sürüş esnasında kask ve
koruyucu ekipman kullanmayı
ihmal etmeyelim.Yolculuklar
sizleri sevdiklerinize kavuştur-
mak için vardır, ayırmak için
değil." lANKARA-AA

Baykar Genel Müdürü Haluk Bay-
raktar, şirkete ilişkin sosyal med-
yada gündeme gelen iddialara
tepki göstererek, "Ülkemizin milli
kazanımlarını sosyal medya ope-
rasyonlarına kurban ettirmemeye
kararlıyız." ifadesini kullandı. Bay-
raktar, sosyal medya hesabından
Baykar'a ilişkin gündeme gelen
iddialara yanıt verdi. Paylaşımında,
"Bugüne kadar İsrail'den tedarik
edilen Heron'ların veya yurt dı-
şından milyarlarca dolar ödenerek
alınan diğer askeri ürünlerin eleş-
tiri konusu olduğunu gördünüz
mü? Sosyal medyada bu konular
hakkında bir tartışma yapıldığını
hatırlıyor musunuz?" sorularını
yönelten Bayraktar, 20 yıl önce
Türkiye'nin İsrail'den Heron in-
sansız hava araçlarını yüzlerce
milyon dolar ödeyerek tedarik
ettiğini anımsattı. Bayraktar, bu
araçların silahsız olduğuna da
işaret ederek, "Yerli muadillerine
göre 5-10 kat daha fazla maliyetle
temin edilen bu sistemler, hem
yüksek maliyet hem de operas-
yonel zorluklar çıkarıyordu. Tür-

kiye bu araçları kullanırken birçok
problemle karşılaşıyor ve çözüm
dahi bulamıyordu." değerlendir-
mesinde bulundu.
"Türkiye devrim
niteliğinde adımlar attı"

Aradan geçen 20 yılda Türki-
ye'nin bu alanda devrim niteliğinde
adımlar attığını vurgulayan Bay-
raktar, şunları kaydetti: "Bugün
en ileri teknolojik kabiliyetlere sa-
hip SİHA'ları üretiyor ve ihtiyaç-
larımızı çok daha maliyet etkin
şekilde karşılıyoruz. Dahası Türkiye
bu alanda dünya pazarının lideri
konumuna geldi. Kardeş ülke Azer-
baycan'daki ADEX Uluslararası
Savunma Fuarı'nda Türk firma-
larının dominant bir rol üstlenmesi
ve büyük sponsorlar arasında yer
alması da bu başarının en somut
göstergesidir. Bu gelişmeden ancak
gurur duyulabilir. Sosyal medyada
bize karşı yürütülen 'false flag' ope-
rasyonlarına alışığız. Ülkemizin
milli kazanımlarını sosyal medya
operasyonlarına kurban ettirme-
meye kararlıyız." lİSTANBUL-AA

Bayraktar: Ülkemizin milli kazanımlarını sosyal medya
operasyonlarına kurban ettirmemeye kararlıyız

Savunma Sanayii Başkanı Görgün,
Baykar'ın, İsrail ile işbirliği yap-
makla suçlandığı iddialara ilişkin,
"Bu provokasyonlar, savunma sa-
nayimizin küresel çapta elde ettiği
başarıları itibarsızlaştırma çabala-
rının bir parçasıdır." ifadelerini kul-
landı. Cumhurbaşkanlığı Savunma
Sanayii Başkanı Haluk Görgün,
sosyal medya hesabından yaptığı
paylaşımda, Türk savunma sana-
yisinin başarı sembolü olduğuna

işaret etti. Savunma sanayisinin
gurur kaynaklarından biri olan
Baykar'ın uluslararası bir fuarda
yaptığı sponsorluk nedeniyle İsrail
ile işbirliği yapmakla suçlanması
gibi asılsız iddiaların gündeme ge-
tirildiğini belirten Görgün, "Bu tür
provokasyonlar, savunma sanayi-
mizin küresel çapta elde ettiği ba-
şarıları itibarsızlaştırma çabalarının
bir parçasıdır. Gerçekler göz ardı
edilerek yürütülen bu çirkin kam-

panyalar, ne milli hedeflerimize
zarar verebilir ne de milletimizin
kararlılığını sarsabilir." değerlen-
dirmesinde bulundu. Türkiye'nin
ADEX 2024 Fuarı'nda yüksek bir
katılım sergileyerek gücünü bir kez
daha gösterdiğini bildiren Görgün,
fuara katılan 210 şirketin 50'sinin
Türk olduğunu, bu durumun Tür-
kiye'nin savunma sanayisindeki
küresel liderliğini gösterdiğini
vurguladı. lANKARA-AA

Savunma Sanayii Başkanı Görgün’den Baykar’a ilişkin iddialara yanıt
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Aile ve Sosyal Hizmetler Bakanı Ma-
hinur Özdemir Göktaş, Şiddet Ön-
leme ve İzleme Merkezlerinden, 2012
yılından bu haziran ayı sonuna kadar
1 milyon 534 bin 128 kadın, 139
bin 39 erkek ve 142 bin 898 çocuğun
hizmet aldığını bildirdi. Göktaş, CHP
Giresun Milletvekili Elvan Işık Gez-
miş'in kadına yönelik şiddet vakala-
rının önlenmesi için yapılan çalış-
malara ilişkin yazılı soru önergesini
yanıtladı. Aile ve Sosyal Hizmetler
Bakanı Göktaş, politika önceliklerinin
belirlendiği Kadına Yönelik Şiddetle
Mücadele IV. Ulusal Eylem Planı ile
Yıllık Faaliyet Planlarının Bakanlık
koordinasyonunda Adalet, İçişleri,
Milli Eğitim ve Sağlık bakanlıkları
başta olmak üzere kamu kurum ve
kuruluşları, üniversite ve sivil toplum
kuruluşlarının katkı ve katılımları
ile hazırlandığını belirtti. Kadına Yö-
nelik Şiddet İzleme Komitesinin 2007
ile 2022 yılları arasında her yıl
düzenli olarak toplantılar gerçekleş-
tirdiğini kaydeden Göktaş, 25 Kasım
2023'te yayımlanan kadına yönelik
şiddetle mücadele konulu Cumhur-
başkanlığı Genelgesiyle "Kadına Yö-
nelik Şiddetle Mücadele Koordinas-
yon Kurulu"nun teşekkül ettiğini ha-
tırlattı. Bakan Göktaş, 6284 Sayılı
Ailenin Korunması ve Kadına Karşı
Şiddetin Önlenmesine Dair Kanun,
Türk Ceza Kanununda yapılan dü-
zenlemeler ve konuya ilişkin yayım-
lanan genelgeler ile yasal altyapının
güçlendirildiğini belirterek, kadına
yönelik şiddetle mücadelenin bir üst
seviyeye çıkarıldığını ifade etti. Aile
ve Sosyal Hizmetler Bakanlığı koor-
dinasyonunda yürütülen çalışmalar
hakkında bilgi veren Göktaş, Kadına
Yönelik Şiddetle Mücadele Ulusal
Eylem Planlarının dördüncüsünün
yürürlükte olduğunu belirtti. Ku-
rumsal hizmetlerin 82 Şiddet Önleme
ve İzleme Merkezleri (ŞÖNİM), 416
Sosyal Hizmet Merkezi, Şiddetle Mü-
cadele İrtibat Noktası ve Bakanlığa
bağlı 112 kadın konuk evi ile yürü-
tüldüğünü bildiren Göktaş, 81 ilde
hizmet veren ŞÖNİM'lerden hizmete
açıldığı tarihten 2024 Haziran ayı
sonuna kadar 1 milyon 534 bin 128
kadın, 139 bin 39 erkek ve 142 bin
898 çocuk olmak üzere toplam 1
milyon 816 bin 65 kişinin hizmet
aldığını açıkladı. lANKARA-AA

İçişleri Bakanı Yerlikaya, yılın ilk 8 ayındaki
motosiklet kazalarıyla ilgili verileri açıkladı

Cumhurbaşka-
nı Yardımcısı

Cevdet Yılmaz,
Cumhurbaş-

kanlığına bağlı
Siber Güvenlik
Başkanlığı ta-
sarıları oldu-
ğunu belirte-
rek, konuyu

Meclisin takdi-
rine sunacak-
larını bildirdi.

umhurbaşkanı Re-
cep Tayyip Erdoğan
başkanlığında dün

gerçekleştirilen Yatırım Danışma
Konseyi 10. Toplantısı'na ilişkin
soru üzerine Yılmaz, seçimden
bugüne ekonomide, istikrarlı ve
kararlı bir politika uygulandığını,
güncellenen Orta Vadeli Prog-
ram'ın bunu teyit ettiğini söyledi.
Ekonomi programına ciddi bir
güven olduğunu, Yatırım Danışma
Konseyi Toplantısı'na katılan ya-
tırımcıların da bunu ifade ettiğini
belirten Yılmaz, "Gerek portföy
yatırımı gerekse doğrudan yatı-
rımlarda Türkiye daha farklı bir
döneme girdi. Bunun sonuçlarını
önümüzdeki dönem daha fazla
göreceğiz." diye konuştu. Cevdet
Yılmaz, başkanlığını yaptığı Yatı-
rım Ortamını İyileştirme Koordi-
nasyon Kurulu (YOİKK) meka-
nizması ile kamu ve özel sektörü
bir araya getirdiklerini, çok güzel
eylem planları yaptıklarını anlattı.
Bu mekanizmanın uluslararası
boyutunu da Yatırım Danışma
Konseyi'nin oluşturduğuna dikkati
çeken Yılmaz, sözlerini şöyle sür-
dürdü: "Yatırım Danışma Konseyi,
uluslararası CEO'ların katıldığı
ve doğrudan piyasanın içinden
insanların görüşlerini, önerilerini
ortaya koyduğu bir platform. Çok
faydalı oldu. Sonuç bildirgesi de
kamuoyu ile paylaşıldı. Gelecek
yıl da bunu gerçekleştireceğiz.
Yatırımcılar, dünyada siyasi, jeo-
politik ve ekonomik sebeplerden
dolayı yatırım yapılabilir çok ülke
kalmadığını söylüyorlar. Türkiye
istikrarlı, politika çerçevesi belir-
ginleştirilmiş, öngörülebilirlik sağ-

layan bir ülke. Her şeyden önem-
lisi huzurlu bir ülke. Dolayısıyla
Türkiye bu dönem ciddi anlamda
yatırımcıların tartıştığı, konuştuğu
bir ülke haline gelmiş durumda.
Önemli olan bu ilgiyi sonuca
dönüştürmemiz."
Doğrudan uluslararası
sermaye yatırımları

Yılmaz, kalıcı, istihdam sağla-
yacak, yeni teknolojiler getirecek
doğrudan uluslararası sermaye
yatırımlarını artırmaları gerektiği
değerlendirmesinde bulundu. Ya-
tırım Danışma Konseyi Toplantı-
sı'nda, yatırımcıların Türkiye'ye
doğrudan yatırım yapma arzu-
sunu gördüğünü anlatan Yılmaz,
"Suudilerin sahip olduğu bir şirket,
enerji ve diğer sektörlerde Tür-
kiye'ye 5 milyar dolarlık yatırım
yapmak istediğinden bahsetti.
ABD'de bakanlarımız, Sayın Cum-
hurbaşkanımız yatırımcılarla bu-
luştular. Hangi ortama gidersek
gidelim şunu görüyoruz; Dün-
yadan çok ciddi bir teveccüh var,
yatırımcılardan çok ciddi bir bakış
var. Türkiye, ne yapabiliriz diye
çok ciddi tartışılan bir ülke, ilgi
odağı. Bunun sonuçlarını göre-
ceğiz." ifadesini kullandı. Erken
seçim çağrılarına yönelik soruyu
ise Yılmaz, "Türkiye'nin böyle bir
gündemi yok. AK Parti döneminde
cumhurbaşkanımız ile Türkiye
siyasi istikrarla tanıştı. Siyasi is-
tikrar olmadan ekonomik istikrar
da olmuyor. Yılda bir seçimler,
yılda bir yeni hükümetler, 1990'lı
yıllarda Türkiye bunları yaşadı
ve bedellerini çok ağır ödedik
ekonomik olarak. Dolayısıyla ih-

tiyacımız olan siyasi istikrar ve
güven ortamında halkımızın ger-
çek sorunlarına odaklanmak ve
bunlara çözüm üretmek." diye
yanıtladı. Yılmaz, Orta Vadeli
Program'a yönelik piyasanın bek-
lentisinin oldukça iyileştiğinin gö-
rüldüğünü belirterek, ama henüz
tam sonuçlarını almadıklarını bil-
dirdi. Geçen yıl bütçe açığında
yılı 5,2 ile kapattıklarını hatırlatan
Yılmaz, bu yıl 6,4 öngördüklerini,
şu an tahminlerinin 4,9 olduğunu
söyledi. Bu yıl 2,5 trilyon lira
depreme ödenek ayırdıkları halde
bütçe açığını yüzde 5'in altına
çekebildiklerini anlatan Yılmaz,
"Gelecek sene de yüzde 3'leri he-
defliyoruz. Bütçe açığı büyük
oranda toparlandı. Cari açık geçen
yılın ortalarında yüzde 6'lar ci-
varındaydı, 60 milyar dolara yakın
cari açığımız vardı. Bugün geldi-
ğimiz noktada ihracat artıyor, it-
halat azalıyor, turizm gelirleri iyi
gidiyor ve cari açığımız yüzde
2'ler civarında. Yıl sonunda yüzde
1,7'ye düşecek." açıklamasında
bulundu.

Yılmaz, Filistin'de geçen yıldan
bugüne büyük bir insani dram
yaşandığını, bu soykırımı hiçbir
tartışmanın gölgelememesi ge-
rektiğini belirtti. İsrail hüküme-
tinin saldırıları yaygınlaştırarak,
bölgesel hale getirerek Gazze'de
işlediği insanlık suçlarını örtmeye
çalıştığını belirten Yılmaz, "İsrail,
barış istemiyor, savaştan yana bir
şekilde katliam siyaseti izliyor.
Bir taraftan da çatışmaları bölgeye
yayarak, farklı uluslararası güçleri
de bölgedeki bu çatışmaların par-
çası haline getirmeye çalışıyor.

Uluslararası toplumun Gazze'de
yaşanan hadiseyi unutmaması
lazım. İsrail'in bölgesel tansiyonu
yükseltme çılgınlığına hep birlikte
'Dur' denilmesi lazım." dedi. İsrail
ile bütün ticaretin kesildiğine işa-
ret eden Yılmaz, fakat çatışmanın
bölgesel boyutunun güçlenmesi
durumunda, petrol fiyatları ve
ticaretteki durumun hem dünyayı
hem Türkiye'yi etkileyebileceğini
söyledi. Yılmaz'a İsrail'in Lüb-
nan'daki çağrı cihazı saldırıları
sonrasında Türkiye'de "siber gü-
venlik" çalışmalarında neler ya-
pıldığı sorusu yöneltildi. Türki-
ye'nin geçen yıl savunma sana-
yisinde 5,5 milyar dolar ihracat
yaptığını, Türkiye'nin parayla ala-
madığı ürünleri şimdi dünyanın
dört bir yanına sattığını ifade
eden Yılmaz, savunma sanayi-
sindeki gelişmelerin tek başına
yeterli olmadığını, siber alanda
da çalışmaların yapılması gerek-
tiğini bildiklerini söyledi. Yılmaz,
yapay zeka uygulamalarıyla çok
farklı risklerin ortaya çıktığını
vurgulayarak, şunları kaydetti:
"Vatandaşımızın veri güvenliği ve
milli güvenliğimiz, bireysel hak
ve özgürlükler, devletimizin gü-
venliği, milli menfaatlerimiz için
siber alanda da en az diğer alanlar
kadar güçlü olmak zorundayız.
Bu çerçevede birçok kurumu-
muzda birimler oluşturmuştuk,
onlar çalışmalarını bugüne kadar
yaptılar, yapıyorlar. Ama daha
güçlü bir yapıya ihtiyaç olduğunu
gördük. Uzun bir süredir benim
başkanlığımda bir çalışma yürü-
tüldü, ilgili tüm kurumlarımızla
birlikte ve geldiğimiz noktada

Sayın Cumhurbaşkanı'mızın ne-
zaretinde aşağı yukarı yeni bir
yapılanma şekillendirmiş durum-
dayız. Cumhurbaşkanlığına bağlı
çok güçlü bir birim oluşturmak
istiyoruz. Şirketleri akredite ede-
cek, süreçleri, ürünleri, sistemi
sürekli bir şekilde kontrol edip
açıklarını tespit edip giderecek,
uluslararası gelişmeleri takip ede-
cek çok güçlü bir Siber Güvenlik
Başkanlığı tasarımız var. Bunu
önümüzdeki dönemde Meclisi-
mizin takdirine sunacağız. Cum-
hurbaşkanlığı kararıyla yapılacak
kısımları var, kanuni düzenleme
yapılması gereken boyutları var.
Tabii bunlar zaman içinde. İsmi
değişebilir ama esas olan güçlü
bir koordinasyon yapısı ve Tür-
kiye'nin risklerini düşüren, çok
daha güçlü bir şekilde bu alanda
politikalarını uygulayan yeni ku-
rumsal yapılanma." Yılmaz, "pa-
rasal sıkılaştırma, yüksek faiz,
reel sektör şikayetleri ve sanayi-
cilerin döviz kuru beklentisi" ko-
nularına ilişkin değerlendirme-
sinin sorulması üzerine şunları
söyledi: "Türkiye'de dalgalı kur
rejimi var. Kuru asıl belirleyen
piyasadaki arz ve talep. Piyasadaki
döviz arzı, döviz talebi neyse dö-
vizin fiyatı öyle şekillenmiş oluyor.
Bu da sağlıklı bir durum. Çünkü
piyasa esas itibarıyla belirliyor,
fay hatları birikmiyor. Türkiye
2001 krizinden önce sabit kur
rejimi uyguluyordu. Sabit rejim-
lerde enerji birikir birikir birden-
bire patlar ve her şeyi tahrip eder.
Dalgalı kur rejimindeyse günlük,
haftalık absorbe ederek ihtiyaçları
giderir." dedi.   lANKARA-AA
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Cumhurbaşkanı yardımcısı
Cevdet Yılmaz: Güçlü bir
Siber Güvenlik Başkanlığı

tasarımız var
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K Parti Genel Baş-
kan Yardımcısı ve
Bilgi ve İletişim

Teknolojileri Başkanı Ömer
İleri’nin Türkiye Buluşmaları
programı kapsamında gerçek-
leştirdiği Düzce ziyaretine İs-
tanbul Milletvekili Düzce ko-
ordinatörü Yahya Çelik, Sa-
karya Milletvekilleri Ali İnce
ve Murat Kaya, Düzce Millet-
vekili Ercan Öztürk, MKYK
üyesi Melek Şimşek, Düzce
Belediye Başkanı Dr. Faruk
Özlü de katıldı. AK Parti Düzce
İl Başkanlığında açıklamalarda
bulunan Ömer İleri kararlı
yürüyüşe devam edeceklerini
belirterek “Türkiye Yüzyılı Viz-
yonunun sadece bir fırsattan
ibaret olmadığını aynı zaman-
da dünyada Türkiye’ye du-
yulan ihtiyacın da üst düzeye
geldiği bir sürece işaret ettiğini
hep beraber görüyoruz. İn-
şallah bizler hem Türkiye’miz
için hem milletimiz için hem
de dünyada daha adil bir dün-
yanın inşası için var gücü-
müzle Cumhurbaşkanımızın
liderliğinde çalışıyoruz, Allah
mahcup etmesin diyorum. Bu
kararlı yürüyüşümüze devam
edecek. Tabi Türkiye 100 Yılı
dediğimiz zaman hedefleri
ortaya koyduğumuz zaman
şunu da sevinerek görüyoruz.
Sadece geçtiğimiz 1,5 yıla
baktığımız zaman bile aslında
birçok alanda ne kadar hızlı
ilerlemekte olduğumuzda tek-
rar ve tekrar görüyoruz. Şöyle
1,5 yıl öncesine gittiğimiz za-
man milli ve yerli arabamız
TOGG’un ilk defa yollara çık-
tığını gördük. Şu an artık bize
alışılmış oldu, öyle değil mi?
Yani TOGG deyince artık yol-
larda görüyoruz. TOGG’dan
hemen sonra hepinizin ma-
lumu İmece uydumuzun uza-
ya fırlattık, Anadolu Amfibi
çıkarma gemimizi denizlerde
görmeye başladık. Milli mu-
harip uçağımız Kaan’ı hava-
landığını gördük. Yine insansız
savaş uçağımız Kızılelma’nın

gökyüzünde süzüldüğün gör-
dük. Bundan kısa bir süre
önce uydu anlamında Türksat
6a’nın fırlatıldığını hep beraber
gördük. Bundan daha birkaç
ay önce ise savunma nokta-
sında çok önemli bir aşama
olan Çelik kubbe projemizin
kamuoyuna tanıtıldığını hep
beraber şahit olduk. Hakikaten
Hiçbir hafta geçmiyor ki Tür-
kiye’de bu anlamda çok önem-
li bir atılıma hep beraber imza
atmayalım dolayısıyla haki-
katen çok kritik çok değerli
çok kıymetli bir süreci hep
beraber yaşıyoruz diye düşü-
nüyorum” dedi.
“Önemli
hedeflerimiz var”

Genel Başkan Yardımcısı
Ömer İleri, özellikle dijital dö-
nüşüm notasında, özellikle
yüksek teknoloji noktasında
da çok önemli atılımlar atıl-
dığını belirterek “Bakın bun-
dan birkaç ay kadar önce ha-
tırlayacaksınız bütün dünyayı
etkileyen bir mavi ekran krizi
oldu. Bütün dünyadaki hava
yolu şirketleri ve önerdiği fir-
maları etkisi altına alan bir
yazılım problemi söz konu-
suydu, geçtiğimiz haftalarda
ise yine İsrail çağrı cihazları
kullanarak hayata geçirmiş
olduğu bir saldırıya hep be-
raber şahit olduk. Dolayısıyla
siber vatan kavramının da as-
lında bizim yıllardır üzerinde
çalıştığımız, yıllardır bu an-

lamda hazırlık yaptığımız bu
kavramında aslında ne kadar
önemli bir kavram olduğunu
tekrar hep birlikte görmüş ol-
duk. Bizim siber vatan nok-
tasında yapay zeka strateji
planından tutun işte orta va-
deli planındaki dijitalleşme
hedefleri ne kadar çok geniş
bir yelpazede önemli hedef-
lerimiz var ve bu hedeflerimize
hep beraber koşuyoruz” şek-
linde konuştu.

Ömer İleri, siber güvenlik
noktasında da şunları aktardı;
“Buradan şu güzel haberi de
tekrar paylaşmak isterim in-
şallah önümüzdeki yasama yı-
lında özellikle siber güvenlik
noktasında çok önemli bir ya-
pıyı çok önemli bir kurumu
kanun yoluyla hayata geçiriyor
olacağız. Bu anlamda çalış-
malarımız devam ediyor. İler-
leyen süreçlerde daha ayrıntılı
bilgilendirmeler olacak. Tabii
bütün bu aşamaları kat eder-
ken bir taraftan da hepinizin
malumu orta vadeli programı
takip ediyoruz. Bu program
ekonomi yönetimimiz tarafın-
dan bütün ayrıntılarını plan-
lanmış bir programdır. Yapısal
dönüşümden tutun işte para
politikasına kadar tasarruf ted-
birlerine kadar birçok bacağı
olan bir programdır iyi plan-
lanmış bir programdır. Geldi-
ğimiz nokta itibariyle gerek
enflasyon noktasında, gerek
istihdam noktasında gerek dış
ticaret noktasında hakikaten

güzel sonuçlar almaya başladık
inşallah istikametimiz doğru
yakın bir zamanda tek haneli
enflasyon rakamlarını da hep
beraber görüyor olacağız.”
“Türkiye dünyada
ilgi odağı

Türkiye’nin özellikle dü-
şünce kuruşları ve iş adamları
tarafından çok yakın takip
edildiğini işaret eden İleri
konuşmasına şu sözlerle de-
vam etti; “Türkiye Yüzyılı
Vizyonu 23 yıllık icraat süreci,
ayağa kalkmış altyapısıyla
üst yapısıyla moraliyle özgü-
venini ayağa kalkmış Türkiye
şüphesiz dünyada da gerçek-
ten önemli bir ilgi odağı oldu.
Biliyorsunuz geçtiğimiz hafta
BM Genel Kurulu Toplandı
ve New York’ta Türkevi’nde
Cumhurbaşkanımızın lider-
liğinde çok önemli toplantılar
gerek toplu görüşmeler gerek
ikili görüşmelerde hayata geç-
ti. Biz bütün bu görüşmelerde
tabii ki birçok şeyi gözlemle-
dik. Her şeyden önce Türki-
ye’deki bu kalkınma sürecini
özellikle düşünce kuruşları
ve iş adamları tarafından çok
yakın takip edildiğini Türki-
ye’nin alt yapısının, Türki-
ye’nin potansiyelinin, Türki-
ye’nin yüksek teknoloji sek-
töründe geldiği noktanın, ih-
racatta geldiği noktanın ya-
kından takip edildiğini görmüş
olduk. Ama bunun da öte-
sinde Cumhurbaşkanımızın
2009 yılından beri dillendirdi
2014 yılında adını koyduğu
dünya 5’ten büyüktür vizyo-
nunu artık şu geldiğimiz nokta
itibariyle birçok dünya lideri
tarafından da paylaşılmakta
olduğunu onların da mevcut
adaletsiz düzenden ve yapı-
dan şikayetçi olduğunu genel
kurulda görmüş olduk. As-
lında bu düzenin daha ada-
letli noktaya taşınması an-
lamında çok önemli bir viz-
yon ortaya konduğunu da
görüyoruz.” lDÜZCE-İHA
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AK Parti’li Ömer İleri: “Siber güvenlik 
noktasında bir kurumu hayata geçiriyoruz”

TBMM Genel Kurulu, 28. Dö-
nem 3. Yasama Yılı açılışı için
1 Ekim Salı günü TBMM Baş-
kanı Numan Kurtulmuş baş-
kanlığında toplanacak. Meclis,
2 aylık aranın ardından ya-
sama çalışmalarına yeniden
başlayacak. 28. Dönem 3. Ya-
sama Yılı'nın başlaması dola-
yısıyla 1 Ekim'de ilk olarak
Meclis Atatürk Anıtı'na çelenk
konulacak, saygı duruşunda
bulunulacak ve İstiklal Marşı
okunacak. Anıttaki törenin
ardından TBMM Genel Kurulu
saat 15.00'te açılacak. TBMM
Başkanı Numan Kurtulmuş,
birleşimi açmasının ardından
sunuş konuşması yapacak.
Kurtulmuş, Cumhurbaşkanı
Recep Tayyip Erdoğan'ı Genel
Kurula takdim edecek, ardın-
dan İstiklal Marşı okunacak.
Daha sonra Cumhurbaşkanı
Erdoğan, TBMM Genel Ku-
ruluna hitap edecek. Meclis
başkanlarının yasama yılı açı-
lışı dolayısıyla geleneksel ola-
rak verdiği resepsiyon, Kur-
tulmuş'un ev sahipliğinde
TBMM Tören Salonu'nda saat
19.30'da gerçekleştirilecek.
Yasama yılının açılışında dev-
let protokolü ile davetiye gön-
derilen izleyiciler dışında
TBMM'ye ziyaretçi kabul edil-
meyecek. Genel Kurul, yeni
yasama yılının ilk mesaisini
2 Ekim Çarşamba günü ya-
pacak. Meclis Genel Kurulun-
da ilk olarak Öğretmenlik
Mesleği Kanunu Teklifi'nin

görüşmeleri yapılacak. Geçen
yasama yılında birinci bölü-
münde yer alan maddeleri
üzerindeki görüşmeler ta-
mamlanan Öğretmenlik Mes-
leği Kanunu Teklifi'nin ikinci
bölümü üzerindeki görüşme-
ler gerçekleştirilecek. Ardın-
dan komisyonlarda görüşme-
leri tamamlanan tüketicilerin
korunmasına yönelik kanun
teklifi ile 9. Yargı Paketi'nin
görüşmelerine geçilecek. Ça-
lışmalarını tamamlayan TBMM
Balıkçılık ve Su Ürünleri Araş-
tırma Komisyonu ile TBMM
İliç Maden Kazasını Araştırma
Komisyonunun hazırladığı ra-
porlar da Genel Kurul günde-
mine alınarak görüşülecek.
Meclis, OVP
kapsamında da
mesai yapacak

Meclis, Cumhurbaşkanı Yar-
dımcısı Cevdet Yılmaz tarafın-
dan açıklanan 2025-2027 dö-
nemi Orta Vadeli Program
(OVP) kapsamında kanuni dü-

zenlemeler gerektiren reform-
lar için de mesai yapacak.
OVP'de "Öncelikli Reform Alan-
larına Yönelik Düzenlemeler"
başlığı altında sıralanan kanuni
düzenleme gerektiren konu-
lardan bazıları şöyle:

- Vergi harcamaları gözden
geçirilerek etkin olmayan is-
tisna, muafiyet ve indirimler
kaldırılacak.

- Sosyal güvenlik sisteminde
kişilerin daha çok istihdamda
kalmasını teşvik eden, hakka-
niyeti ve aktüeryal dengeyi
önceleyen düzenlemeler hayata
geçirilerek sistemin mali sür-
dürülebilirliği güçlendirilecek.

- Otomatik Katılım Sistemi-
nin işverenlerin de katkısı ile
ikinci basamak emeklilik sis-
temine dönüşeceği tamamlayıcı
emeklilik sistemi kurulacak.

- İş Kanununda sosyal ta-
raflar ile diyalog halinde yapı-
lacak değişiklikler ve bu doğ-
rultuda gerçekleştirilecek ikincil
mevzuat çalışmaları ile işgücü
piyasalarında güvenceli esnek-

lik sağlanacak.
- Sosyal güvenlik mevzuatı,

değişen işgücü piyasası koşul-
larına ve yeni nesil esnek ça-
lışma şekillerine daha uyumlu
hale getirilecek.

- Yargılama süreçlerinin et-
kinleştirilmesi ve alternatif
uyuşmazlık çözüm yöntemle-
rinin daha da güçlendirilmesi
sağlanacak.

- İcra ve iflas mevzuatı gü-
nün şartları göz önüne alınarak
güncellenecek.

- Yeşil dönüşüm sürecinde
rekabet gücünü korumak, Sı-
nırda Karbon Düzenleme Me-
kanizmasının (SKDM) etkilerini
en aza indirmek ve düşük kar-
bonlu ekonomiye geçişi des-
teklemek amacıyla sera gazı
emisyonlarının azaltılmasına
yönelik karbon fiyatlandırma
mekanizması tesis edilecek.

- Piyasa Gözetim ve Denetim
Kurumu kurulacak.

- Sermaye piyasası uyuş-
mazlıklarında tahkimin etkin-
leştirilmesi için gerekli mevzuat
çalışmaları yapılacak.

- KİT yönetişim reformuna
yönelik düzenlemeler hayata
geçirilecek. Performansa dayalı
ölçüm yöntemleri kullanılarak
kamu işletmelerinin ve yönetim
kurullarının hesap verebilirliği
artırılacak.

- Salı ve çarşamba günü
Mecliste grubu bulunan bazı
siyasi partilerin grup toplan-
tılarını gerçekleştirmesi bek-
leniyor. TlBMM-AA

Mecliste yeni yasama yılı 1 Ekim’de başlıyor

Ülkemiz adeta bir savaş çemberinin
ortasında. Güçlü ordumuzun varlığı
sayesinde herhangi bir savaşa bulaş-
madan hayatımızı sürdürüyoruz.

Televizyonda izlediğimiz şehit ha-
berleri de olmasa, her yeri kendi ya-
şadığımız şehirdeki gibi güllük gülis-
tanlık zannedeceğiz. Şehitlerimizi rah-
met ve minnetle anarken, onların bu
fedakarlığının bizim Ayyıldızlı bayra-
ğımız altında huzurla yaşamamız için
olduğunu her an hatırlıyoruz.

Hem medyanın, hem de ülkemiz-
deki siyasilerin dünyada yaşanan sa-
vaşlar konusunda kullandıkları terim
dikkat çekici: “Bölgesel Savaşlar” Doğ-
ru bir tespit olduğu kanaatindeyim.

Gelişmelere baktığımızda, “üçüncü
dünya savaşı çıkacak”, “nükleer tehlike
insanlığın kapısında” gibi söylemler
de gerçekçi görünmüyor. Küreselcilerin
bölgesel savaşları körükleyen ve des-
tekleyen tutumları, bizi savaşlar ko-
nusunda düşünmeye sevk ediyor. Bir
savaş çıktığında, elbette vatanımız ve
milletimiz için canımızı vermekten
çekinmeyeceğiz. Ayyıldızlı bayrağımız
için, Türkiye Cumhuriyeti’nin bekası
için savaşacağız. Bundan kimsenin
şüphesi olmamalı. Vatan savunması
herşeyin üstünde.

Ancak bir savaş çıkmadan önce de
uyanık olmak gerekiyor. Küresel güç-
lerin savaş konusundaki tercihleri çok
net. Olası bir dünya savaşı, küresel
sermayenin kurduğu ticari ilişkiler
sisteminin zarar görmesine yol aça-
caktır. Tabii bu global meseleleri, geç-
miş yüzyıla ait soğuk savaş dönemi
kavramlarıyla konuşmak isteyen dost-
larımıza anlatmak zor. Ülkelerin ara-
larındaki menfaat ilişkilerinin çok öte-
sinde, ama ülkeleri de kapsayan kü-
resel bir entegrasyonun davranışlarını
dikkate alarak dünyaya bakmak ge-
rekiyor. Bölgesel savaşlar, küresel güç-
lerin dünyada kendi istediklerini ger-
çekleştirebilmesi için çok daha uygun.
Oysa bir dünya savaşı, küresel ticaret
zincirinin ve teknolojik ağların sonunu
getirir. Asla böyle bir şey tercih edil-
mez. Dolayısıyla, en azından yakın
geleceğe dair öngörülerimizi bir dünya
savaşı yerine, bölgesel savaşlar üzerine
kurmak gerekiyor.

Küresel güçlerin, bölgesel savaşları
geniş alana yaymamaya özen göster-
dikleri de gözden kaçmıyor. Örneğin,
küreselci Amerikan Demokratlarının
desteğiyle saldırganlaşan İsrail, şu
ana kadar Hizbullah ile savaşmaya
kara birliklerini göndermedi, gönder-
meye de pek niyetli görünmüyor. Eğer
kara birlikleriyle Lübnan’a saldırı ya-
pılırsa, İran'ın doğrudan çatışmanın
içine çekilmesi söz konusu olabilir ki,
bu durum bölgesel savaşın daha da
büyümesine yol açabilir. En azından
şimdilik istenmiyor.

Ortadoğu’daki bölgesel savaş İsra-
il’in sivillere uyguladığı bir soykırım
şeklinde sürerken, Ukrayna-Rusya böl-
gesel savaşının da sonlanmaması için
gereken destek yine küreselciler ta-
rafından veriliyor.

Bölgesel savaşlar, bir yandan küresel
sermayenin merkez üssü Amerika’nın
silah sanayisini beslerken, savaşın
çevresindeki ülkelerde ticaretin ak-
samasına, girdi maliyetlerinin artışına,
üretimin ve tedarik zincirinin sekteye
uğramasına, makro anlamda ekono-
milerin zarar görmesine yol açıyor.
Mesele sadece silah endüstrisine ak-
tarılan paralar değil, bölge ülkelerinin
ekonomilerindeki olumsuz etkilenme,
onların küresel finans kuruluşlarına
borçlanmalarına yol açıyor. Halkların
refahına harcanması gereken para,
küreselcilerin kasasına faiz olarak gi-
diyor. Bu yüzden küreselciler bölgesel
savaşlardan dolayı çok memnunlar.
İdeoloji ve inanç sistemi olarak insan
hayatına zerre kadar değer vermeyen
satanist baronların yönettiği bu yapı-
lanmadan da başka bir şey beklene-
mezdi zaten.

Diğer yandan sürekli kötülük üreten
küreselci yapılanma, savaşta olmayan
diğer ulus-devletlerin de zamanı gel-
diğinde bölgesel bir savaşın tarafı ol-
ması için, gereken politik unsurları
kurgulayıp, savaş için gereken zemini

hazırlamaya çalışıyor. Elbette bu tür
hadiseler medyada yer almıyor, çünkü
medyanın büyük bir çoğunluğu da
küreselcilerin güdümünde zaten. Ay-
rıca küreselcilerin el attığı konuları
ve sebep oldukları gelişmeleri takip
etmek için, ülkelerin iç işlerinde neler
olup bittiğini iyi takip etmek gerekiyor.
Sadece kendi ülkemize takılıp kalırsak,
benzerleri diğer ülkelerde yaşanan
olayları veya diğer ülkelerde de üre-
tilen benzer politik figürleri, sadece
ülkemize has ve doğal bir sürecin
kahramanları olarak algılıyoruz. Oysa
hem savaşa uygun ortamın sağlanması,
hem de ülkeleri savaşa götürecek po-
litik figürlerin üretilmesi, her ülkede
benzer yöntem ve teknikler kullanı-
larak yapılıyor. Bu korelasyonu fark
edebilmek için, politik süreçlerdeki
normal dışı gelişmeleri, yeni ve aniden
devreye sokulan politik figürleri iyi
takip eden bir bakış açısı gerekiyor.

Demokrasi halkların seçme hakkını
kulandıkları sistemin adıdır, ancak
halkların karşısına çıkarılan seçenek-
lerin nasıl ve nerede hazırlandığı daha
önemlidir. Siyasal partilere gökten
zembille inmiş genel başkan adayla-
rının ön plana çıkarıldığı her durum,
aslında demokrasiye aykırı yöntemlerin
eseridir. Ancak küreselcilerin uzmanlık
alanı olan algısal operasyonlarla, abes
yöntemlerle göreve gelmiş figürler
kısa sürede insanlara çok normal ola-
rak kabul ettirilirler. Genel kitle bu
şahsın burada ne işi var demez. Ancak
çok nadir olarak, bilinçli bir üye kit-
lesine sahip olan partilerde durum
farklı olabilir. Bu konuda Yunanis-
tan’daki muhalefet partisi Syriza’yı
örnek verebiliriz. Partinin eylül
2023’deki genel kurulunda, istifa eden
eski genel başkan Alexis Çipras’ın ye-
rine, ikinci turda seçilen Stefanos Kas-
selakis, geçen hafta partinin yetkili
kurullarınca genel başkanlıktan azle-
dildi. Görevden uzaklaştırıldı. Kasse-
lakis’i göreve geldiği günden beri ya-
kından takip ediyordum, okurlarım
hatırlar, serüveninden daha önceki
yazılarımda bahsetmiştim. Açıkça ifade
edeyim, Yunanistan’daki sol bir parti
olan Syriza mensuplarının bu tavrını
son derece yerinde buldum ve takdir
ettim. Düşünsenize, Amerika’dan ünlü
bir küresel meşrubat firmasının ceo
yardımcılığından gelerek hayatının
hiç bir aşamasında politik ortamlarda
bulunmamış alakasız bir şahıs, kon-
grede nasıl olduysa (!) delegelerin
oyunu alarak, salt çoğunluğun yeterli
olduğu ikinci turun sonunda sol bir
partiye genel başkan seçiliyor. Kısa
sürede ülkedeki genel kitlenin algıla-
rıyla oynanıp bu sürecin normalleşti-
rilmesi, kanıksanması sağlanıyor. Ta
ki parti tabanının zaman içerisinde
abes durumu fark ederek, sol bir par-
tide böylesi bir genel başkanın ne işi
var diyerek şahsın azledilmesine kadar.
Eğer Kasselakis partinin genel başkan-
lığında kalsaydı, Miçotakis hükümetinin
alternatifi olarak seçimlere katılacak
ve büyük ihtimalle seçilerek ülkenin
başbakanı olacaktı. Direkt Amerika’daki
küresel sermayenin gönderdiği birisinin,
bir ulus-devletin başında, geldiği yer-
den bağımsız davranması elbette dü-
şünülemez. Sudan bir bahane ürete-
rek yeni bir bölgesel savaşa sebep
olmak, böylesi kişilerle mümkün gö-
rülüyor. Syriza’nın sağduyulu vatan-
sever üyeleri, belki de olası bir Türk-
Yunan savaşını engellediler.

Ülkemiz için savaşmaya, hayatımızı
feda etmeye hazırız elbette, ama sa-
vaşların artık küresel sermaye baronları
tarafından plânlandığı günlere geldik.
Bu yüzden Türkiye’nin bu günlerde,
hiç bir zaman olmadığı kadar kom-
şularıyla barış, dayanışma ve işbirliği
içerisinde olması gerekiyor. Bu bakış
açısı hem bizim için, hem de çevre-
mizdeki ülkeler için çok değerli.

Barışı bozacak girişimlere maruz
kaldığımızda, elbette karşılığını ve-
receğiz, bir savaş durumunda da
kanımızın son damlasına kadar va-
tanımız, bayrağımız için savaşacağız,
düşünmeden canımızı feda edeceğiz.
Ancak bu küresel baronlar istediği
için olmayacak.

Türkiye Buluşmaları kapsamında Düzce’ye gelen AK Parti Genel Başkan Yardımcısı
Ömer İleri, “Önümüzdeki yasama yılında özellikle siber güvenlik noktasında çok önem-
li bir yapıyı, çok önemli bir kurumu kanun yoluyla hayata geçiriyor olacağız” dedi.
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âmiş: Üstad Cemil Meriç ka-
pısına kilit vurulan mecmua-

lar için “Bir devrin vasiyetnamesidir
dergi, vasiyetnamesi yahut mesajı. Ka-
panan her bir dergi kaybedilen bir savaş
veya intihar” diyordu. Eski(mez) bir der-
gici olarak dergilerin kapanmasının mü-
essislerinin mâşerî vicdanında meydana
getirdiği tesirleri ayne’l-yakîn bilirim. 

Günümüzde matbu dergi-
lerin bir kısım fonksiyon-
larını haber bültenleri
yerine getiriyor. Kapa-
nan haber bültenleri
için de Cemil Me-
riç’inkine benzer hâ-
let-i rûhiyeye giri-
yoruz! Bu meyanda
Son Devir haber
portalında uzun
süre köşe yazısı ka-
leme almıştım. Son
Devir, refikleri Dünya
Bülteni ve Dünya Bi-
zim portalları gibi ses-
sizce yayın hayatından
çekildi. Haliyle isimlerini
andığımız portallardaki ya-
zıların linkleri düştü. İtti-
fak’taki bugünkü yazımızda Son
Devir’de 8 Ekim 2015 Cuma günü ka-
leme aldığım ve yakın zaman önce
linki düşerek gözlerden nihân olan,
içinden hakikat geçen bir hikâyeyi
güncelleyerek değerli okuyucularımın
irfanına arz ediyorum. 
Bir Baroncelli hikâyesi

Hayatın adı sürpriz. Yaşam tevâ-
fuklarla dolu. Ne zaman ne olacağı
belli değil... Heyecan fırtınası... Fânî
olmanın getirdiği bir güzelliktir acı-
tatlı sürprizler. Üstad Necip Fazıl Kısa-
kürek’in deyimiyle “Beyaz kâğıdın üze-
rine sütle yazılmış olan kader” insanı
bazen bulunduğu yerden alarak çok
uzaklara götürebiliyor.

Böyle bir girizgâhtan sonra konu-
muza; daha doğrusu köşemizin konu-
ğunun hayat hikâyesine doğru ilerle-
yelim… Klasik bir Türk filminin kah-
ramanı o!  Tüm Yeşilçam filmleri gibi
sonu mutlulukla biten bir senaryonun
başrol oyuncusu… Galiba filmin tek
eksiği kötü adam karakterinin olmayışı!
Onun hikâyesinin içinden insan, zaman,
mekân, hayat, ölüm, hakikat, azim,
sebat, vefâ, kararlılık, şehir, şehircilik,
mimarlık ve kentlerimizden kaybolup
giden güzellikler geçiyor… Bir de
Bursa ile Cenova…

Bursalı Gürol, Osmanlı Cihan Dev-
leti’ne başkentlik yapmış olan yeşil
kentte ilkokulu, orta okulu ve liseyi bi-
tirir. Ortaokul yıllarından itibaren ha-
yali Boğaziçi Üniversitesi’nde okumaktır.
Lakin üniversite sınavında yanlış kod-
lamadan dolayı kendini Uludağ Üni-
versitesi’nin Matematik Mühendisliği
bölümünde bulur. Daha sonra mutlu
olmadığını fark edip
İtalya’nın Cenova
Üniversitesi’nin im-
tihanlarına girer ve
ardından adını an-
dığımız okulun Mi-
marlık Fakültesi’ni
kazanır…

Sanat ve estetik
güzellikleri ruhunun
derinliklerinde hisse-
den; bir adım öte ya-
şayan Bursalı Gürol,
bir gün İtalyan Baron-
celli ailesiyle tanışır ve
tabiri caizse hayatı de-
ğişir. Onun, Baroncelli
Ailesi ile tanışma hikâyesi
şöyledir. Bursa’da ailesi-
nin antika halı dükkânı
vardır. Mezkûr şehirde
üniversitede okuduğu yıl-
larda yaz tatillerinde ve fırsat bulduğu
her zaman ağabeyiyle birlikte dükkân-
larında halı-kilim satar. Bursalı Gürol,
Baroncelli Ailesi’nden Flavio-Annalisa
Baroncelli ile Bursa’daki dükkânlarında
tanışır, epeyce sohbet eder. Flavio Ba-
roncelli daha ilk hasbıhalde kahrama-
nımızın matematik bölümünden mem-
nun olmadığını anlar…

-Flavio, Bursalı Gürol’a, ilk teşrik-i
mesailerinde İtalya’da hoca olduğunu
söyler. Gürol, muhatabının önemli bir

Profesör olduğunu sonraki yıllarda öğ-
renecektir.-

Bu yazının kahramanı, Baroncelli
çiftine epey izzet ve ikramda
bulunur. Onları, Türklerin, Müslüman-
ların misafirperverliğiyle tanıştırır. Aile,
Türkiye’ye sık sık gelmektedir. Bir zi-
yaretlerinde kaza geçirirler. Gürol Efen-

di, hadiseyi haber alır-almaz der-
hal kaza mahalline; Samsun’a,

İtalyan dostlarına yardım
etmeye gider. Orada te-

davi müddetince kala-
rak misafirlerinin ya-
ralarına merhem ol-
maya çalışır. Kazanın
akabinde Flavio Ba-
roncelli’nin bir ayağı
sakat kalır ve “Tür-
kiye’de bir ayak bi-
leğimi kaybettim
ama bir oğul kazan-
dım” demeye başlar.

Hayat fânî… Her-
kes için vakt-i merhû-

nu geldiğinde fenâsını
gösterir. Bu bağlamda

Bursalı Gürol 1991 yılında
babasını kaybeder. Ardından

“Tebdil-i mekânda ferahlık var-
dır” mülâhazasıyla Prof. Dr. Flavio Ba-
roncelli’nin daveti üzerine İtalya’ya gi-
derek “Hangi fakülteye yazılabilirim?”i
düşünmeye başlar. Önceleri tıp dâhil
birçok alan üzerinde durur. İtalyan
büyüklerine mimarlık mesleğine hayran
olduğunu söyleyince Annalisa (İtalyan
annesi) “Hem okul çok uzun, 5 yıl,
artı tez, artı yeterlilik imtihanı, hem
de İtalyanlar bile zorlanıyorlar, boş
ver!” deyince İtalyan baba Flavio ona
inandığını ifade ederek Mimarlık Fa-
kültesi’nden başarılı bir şekilde mezun
olabileceğini söyledikten sonra şu cüm-
leyi kurar: “İstersen bu okulun sınav-
larına müracaat edebilmen için sana
yardımcı olabilirim.” Böylelikle Bur-
salı Gürol Cenova Üniversitesi’nde
okumaya karar verir.

İtalya’da her üniversite kendi imtihanını
yapmaktadır. İtalyalı Gürol, Cenova Üni-
versitesi’nin Mimarlık Fakültesi sınavlarına
girer. Sınav sonuçları açıklandığında is-
mini, bu okulun en yüksek puanla kaza-
nan öğrencilerinin arasında görür.

Gurbet elde kirada yaşamaya başlar.
Evinin etrafında uyuşturucu satıcıları
vardır. Evinin bir odasını dolduracak
kadar eşyası bile yoktur. Tevekkül eder,
takdire rıza gösterir. Ticaret yaparak
tahsil masraflarını karşılamaya başlar.
Cenova meydanlarında halı-kilim satar,
pek çok iş ile birlikte tercümanlık ve
şoförlük yapar… Hatta İtalyanlara özel
dersler verir. Arada da Baroncellilerin
evlerine gidip gelir. Bu esnada Flavio
Baroncelli’nin İtalya çapında tanınmış
bir felsefe profesörü ve meşhur bir
yazar olduğunu öğrenir.

Flavio, estetik,
fakirlik, paupe-
rizm, ırkçılık ve
tolerans çalışma
a l an l a r ı nda
eserler veren
bir bilim ada-
maıır. Din Fel-
sefesi ve Poli-
tika Felsefesi
üzerine de
çalışmaları
bulunan Fla-
vio, aynı za-
manda İtal-
yan Komü-
nist Parti-
si’nin de
ileri gelen-
leri ara-
sındadır.

Flavio Ba-
roncelli bir müddet sonra arkadaş-

larına gülerek “Komünist partisindeyim,
ateistim ama Müslüman, dindar bir
oğlum var” diyecektir.

Bursalı Gürol, Cenova’daki mimarlık
tahsilinde arkadaşlarına örnek bir ta-
lebe olur. İtalyancasını geliştirmek için
çok kitap okur; özellikle tarih ve sanat
tarihi kitaplarını… Üç dört günde bir
kitap özeti çıkarır, Flavio ona özel
dersler verir. Bir yerlere götürür, “Paris’e
gidelim, Avusturya’ya gidelim” der.

İtalyan aile, Bursalı Gürol’la özel

olarak ilgilenir. Flavio Baroncelli, ailesinin
tek erkek evladıdır. Annalisa Baroncelli
de ailesinin tek kızıdır. Çocukları da
yoktur. Çevrelerinde pek çok kişi vardır,
ama yakınları, akrabaları yoktur.

Hep Flavio’dan bahsettik değil
mi? Annalisa için de bir paragraf aç-
makta fayda var. Profesör biyologdur
Annalisa… Bilim kadınıdır ve gerçek
bir entellektüeldir... İtalya’da kanser
üzerine araştırma yapan önemli bir
merkezin yöneticisidir aynı zamanda.

İtalya’da üniversite tahsili kesinlikle
bambaşka bir âlemdir, Türkiye’dekiyle
kıyaslanacak olduğunda iki ayrı dünya
gibidir. Bu ülkede yüksek tahsilde her
şey öğrenci odaklıdır. Öğrenci her şeyden
önce kendi imtihanlarına karar vere-
bilmekte; hocasına “Benim için imtihan
yapın” diyebilmektedir. Üniversiteden
atılma diye bir şey söz konusu değildir.
Dolayısıyla öğrenciler tehdit ve stresten
uzaktır, “aman atıldım, atılacağım” kor-
kusunu yaşamamaktadır.

İtalya üniversitelerinde ekonomik ve
kültürel imkânlar çok fazladır. Üniversite
Bakanlığı vardır her şeyden önce. Yurt
dışına zaman zaman kültür-sanat ge-
zileri düzenlenir. Bu gezilere Bursalı
Gürol da iştirak eder, Avrupa’yı gezer.
Cenova Üniversitesi 50.000 lirete, yak-
laşık 50 Mark’a bir zamanlar Mark
vardı değil mi!- Barcelona gezisi dü-
zenler, mimarlık talebesi Gürol da böy-
lelikle efsane şehri ziyaret eder.

İtalya gerçek anlamda sosyal bir
devlettir. İmkânı olmayanlar için yurt-
dışı gezi masraflarının bir kısmını ilgili
bakanlık üniversiteye ödemektedir,
“öğrenci gidip gezsin, gitsin
görsün” mülahazasıyla... İtalya üni-
versitelerinde öğrencilere ücretsiz bil-
gisayar ve çıkış alma imkânları sunul-
makta olduğunu ve 1991 yılında kam-
püslerde ücretsiz internet hizmeti ve-
rildiği de muhatabımızın aktardığı bil-
giler arasında yer alıyor.

Çok iyi düzenlenmiş müzeler vardır
tarihi kentte. Cenova’da mimarlık oku-
yan bir öğrenci için, mimar adayı için,
bir Ortaçağ binasını incelemek, ya-
kından görmek, Rönesans yapılarını
incelemek, renklerin uyumunu görmek
bulunmaz fırsattır.

Bursalı Gürol’a bir zaman renklerin
uyumunu sorduğumda şu şekilde bir
cevap verdiğini hatırlıyorum: “İtalya’da
tarihi merkezlerde, kadim şehirlerde
bina cephesinde herkes istediği rengi
kullanamaz. Mahalle mahalle renk
skalaları vardır. “Burada bunu kulla-
nabilirsiniz, renk kartelâsından birini
seçebilirsiniz” deniliyor…”

Sözün bu yerinde Cenovalı Gürol’un
eğitim hayatına müşfikâne nazar edelim!
İtalya’da mimarlık eğitimi beş yıldır.
Bu sürenin üzerine de tez yazılır ve
sözlü savunma verilir. Yaklaşık 7 yılda
Mimarlık Fakülteleri bitirilir. Türkiye’de
ise 4 sene sonunda bitirme projenizi
yaptığınızda mimar olup gidip Mimarlar
Odası’na yazılabilirsiniz.

Kelâmın bu yerinde Gürol Baroncel-
li’nin âvâzına kulak verelim: “İtalya’da
mimarlık bir sanattır ve herkes mimar
olamaz, Mimarlık Fakültelerini bitiren-
lerin büyük bölümü de mimarlık yapa-
maz. Mimarlık Fakültesi’nde 7 yılınızı
geçirdiğinizde hâlâ mimar değilsinizdir,
Mimarlık Fakültesi mezunusunuzdur.
Mezuniyetin akabinde önce 5 yıl tecrübesi
olan bir mimarın yanında altı ay çalış-
manız lazım gelir. Onun oluruyla tüm
İtalya’da aynı gün yapılan bir yazılı im-
tihana girersiniz. Bu sınav, Mimarlık Fa-
kültesi mezunlarının ancak yüzde 6’sinin
geçebildiği bir yeterlilik sınavıdır. Daha
sonra yazılıyı geçenlerin yüzde 20 ya
da 25’inin başarılı olabildiği sözlü bir
imtihana daha tabi tutulursunuz. Ayrıca

Kurul karşısında bir gün içinde bir proje
yaparsınız. Projeyi imtihan mekânında
çizmek durumundasınız. Kurul, projenin
kurallara, normlara, estetik değerlere
uygun olup olmadığına karar verir.”

Böylesi zorlu süreçlerden başarılı bir
şekilde geçen Bursalı Gürol’un projesi
ibadet binasıdır. Cami projesi çizer ve
çalışması büyük bir hüsn-ü kabul görür.

Türkiye’deki fiili durumun aksine
İtalya’da Mimarlar Odası sivil toplum
kuruluşu değildir. Bu ülkede Mimarlar
Odası, Adalet Bakanlığı'nın bir birimidir
ve Mimarlar Odası Başkanı hâkim sta-
tüsündedir.

İtalya’da Ağır Ceza Mahkemelerinde
yargılanıp suçlu bulunanların elinden
mimarlık yetkisi alınır. Her hangi bir
mimar İtalya’da cinayet işlese, mafyaya
bulaşsa yahut da kendisinden yüz kı-
zartıcı bir fiili sadır olsa belirli bir süre
mimarlık yapamaz. Yetkisi elinden alı-
nır. Yani bir İtalyan mimar, karısını öl-
dürecek olsa işsiz kalır.

İtalya’da Mimarlar Odası’nın say-
gınlığı vardır. Oda hükümetle birlikte
çalışır, hiç boş durmaz, Türkiye örne-
ğinde olduğu gibi kısır siyasi tartış-
maların içerisine girmeyerek, “Mimarlar
için neler yapılabilir, mimarlık mesle-
ğine ilave hangi katma değerler üreti-
lebilir?”in derdindedir. 

Bursalı Gürol da Cenova Mimarlar
Odası’nın üyesidir. Ona göre mimarlık
bütün güzel sanatları içinde barındıran
bir alandır. Ve eğer şehre önem verir-
seniz insana önem veriyorsunuz de-
mektir. İtalya’da her şey çevrenin ve
dolayısıyla insanın etrafında döner.

Mimar Gürol’un anlattıklarını din-
lemeye devam edelim… “İbrahim Et-
hem Bey, mimarlık, politikadan ayrıla-
maz. Güzel sanatlar içerisinde iki bo-
yutlu sanatlardan resmi ele alalım.
Leonardo da Vinci, Mona Lisa’yı ıs-
marlama üzerine yapmıştır. Ama bu
onun kendi için başka resimler yap-
masına engel olmamıştır. Çünkü bütün
ihtiyacı olan bir tuval ve boya idi. Leo-
narda’dan üç boyutlu güzel sanatlara
gelecek olursak… Michelangelo meş-
hur Davut heykelini yaparken sipariş
üzerine yapmıştır. Ama bu arada kendi
için de birçok heykeller yapmıştır. Bu-
nun nedeni bütün ihtiyacının bir parça
taş ile çekiç ve keski olmasıdır. 

Mimarlıkta önce size güvenip parasını
emanet edecek bir işverene ihtiyacınız
var. Sizin çok güzel bir fikriniz, hariku-
lade projeniz olabilir ama bunu realize
edecek biri yoksa fikriniz sadece fikir
olarak kalır. Doğmamış bir çocuktur
yani. Yine yetmedi… Paranız var, size
güvenen; inşaatı yapacak biri var ama
politik gücünüz yok, şehir o binayı
orada yapmanızı istemiyor. Bu durumda
o binayı oraya yapamazsınız. Bu yüzden
mimar politikadan ayrı kalamaz.”

Eyfel Kulesi’nin ilk tasarlandığı za-
man Parislilerin şehirlerinin orta yerine
çok çirkin olduğu gerekçesiyle böyle
bir binayı istemeyerek “Şehrimize bütün
binalardan yüksek, bu kadar çirkin bir
bina yaptırmayız” dediklerini belirten
Mimar Gürol, Amerika’daki özgürlük
heykelinin de tasarımcısı olan Gustave
Eiffel’in ve dönemin Fransa Cumhur-
başkanın da mason olduğunu, birlikte
siyasi bir karar alarak Eyfel kulesini
yaptıklarını söyledikten sonra konuş-
masına şöyle devam ediyor:“ Yılda 6
milyon turist çeken kule şu anda Paris’in
simgesidir. Dolayısıyla konumuza dö-
necek olursak mimarın ve yatırımcının
politik gücü olmasaydı Eyfel Kulesi
projesi realize edilemezdi.”

Ömürler hayatın içinden geçip gider.
Geriye ameller ve hatıralar kalır… Ha-
yat, Baroncelli ailesi için de fenâsını
gösterir… Baroncelli Ailesi Baron’dur

ve ölümlerinin ardından tüm mirasla-
rıyla birlikte Baronluk unvanı da Mimar
Gürol’a geçer. Cenovalı Mimar Gürol’a
İtalyan ailesinden dolayı Baronlukla
ilgili vesika da takdim edilir. Böylelikle
Baroncelli nâm ikinci bir soyadına ve
İtalya vatandaşlığa daha sahip olur…

“İtalya’da şehir, herkesin malıdır.
Herkes kente gözü gibi bakar. Cristop-
her Colombo Cenovalıdır. Bugün evi
hâlâ ayaktadır. Andrea Doria Cenova-
lıdır, evi son derece sağlamdır, insan-
ların yaşadığı bir yerdir” diyen Mimar
Baroncelli’nin İtalya’daki evi Milâdî
900’lerden kalmadır, 1100 küsur yıllık
bir binadır. Bin yıllık binalar İtalya
için sıradan yapılardır.

Bugünkü zamanda Cenova ile İs-
tanbul arasında mekik dokuyan Bursalı
Gürol, telif ettiği mimari projelerde
İstanbul’u önce entelektüellere sev-
dirme gayretinde bulunuyor. Ona göre
münevverler bir şehri sevdiğinde ya-
zılarında bahseder, öznesi şehir olan
şiirler yazar, kentin tarihi ve tabii gü-
zelliklerini tuvallerine yansıtır, kitap-
larında bahseder, öğrencilerine tanıtır,
hâsılı kentinin reklâmını yapar.

Sanatın tüm nevilerinde, estetikte, öz
sanatlarda olduğu gibi mimaride de
denge ve denge unsuru önemli. “Mima-
ride geçmişi unutmayıp geleceğe bakmak
lazım gelir” diyen yazımızın kahramanının
yazımıza daha nihayet verelim:

“Geçmişten bir parça alırız, gele-
cekten bir parça alırız ve şu anı yaşarız.
Yani ben, sizinle konuşuyorum. Bana
telefon açtınız, konuşup kapatacağız.
Geçmişte konuşmaya başladım, Gele-
cekte kapatacağım ama şu anı yaşıyo-
rum. Eğer geçmişte biraz fazla kalır-
sanız, eğer gelecekte biraz fazla kalır-
sanız harmomiyi kaybedersiniz ve her
şey anlamsızlaşır! Daha çok geçmişte
veya gelecekte yaşamamamız lazım.
Geçmişimizi unutmayıp geleceğe ba-
karak yaşamamız lazım.

Şehrin de, yapıların da, eserlerinde
geçmişten izler taşıması lazım. Ama
geleceğe de bakması; gelecekten de
izler taşıması lazım.

İstanbul’un kimliksizleştirildiğini dü-
şünüyorum. İstanbul bir an önce özüne
dönmeli; silkinip üzerindeki atâleti at-
malı. Özellikle birileri TOKİ’ye ve
ondan ilham alan müteahhitlere dur
demeli. Dur diyemiyorsa bile en azın-
dan yol, yöntem ve usul öğretmeli. Mi-
marlık öyle bir şey ki yapılan devasa
binaları “yıkıyorum” diyemiyorsunuz,
çünkü işin içinde para var. Çocukları-
mız, torunlarımız biz toprağa karışıp
gittikten sonra “Bu binaları, bu çirkin-
liklerini dedemiz, babamız yapmış”
dememeli. TOKİ’nin bundan sonra en
azından tasarım ve estetik bir kaygılarla
hareket etmesini diliyorum.”

İbrahim Ethem Gören/
21.09.2024 Yazı No: 618

H

İBRAHİM ETHEM
GÖREN

www.ittifakgazetesi.com

MERHABA

Bir Baroncelli
hikâyesi!

30İTTİFAK09.qxp_Layout 1  29.09.2024  13:19  Page 1



Rusya Dışişleri Bakanı Sergey
Lavrov, İsrail'in Hizbullah lideri
Hasan Nasrallah'ın öldürme-
siyle ilgili, "Siyasi hesaplaş-
malar için terörist yollara ve
kan akıtmaya başvurulmama-
lı." dedi. Lavrov, Birleşmiş Mil-
letler (BM) binasında düzen-
lediği basın toplantısında, AA
muhabirinin, "Sayın Bakan,
bildiğiniz üzere dün İsrail Baş-
bakanı Binyamin Netanyahu,
uluslararası barış ve güvenliği
muhafaza etmek için inşa edi-
len BM binasından hemen ay-
rıldıktan sonra Beyrut'a saldırı
emrini verdi. Sizin de bahset-
miş olduğunuz üzere saldırı
sonucu Hizbullah lideri Hasan
Nasrallah öldürüldü. Sizce
Nasrallah'ın ölümü İsrail'i dur-
duracak mı yoksa İsrail'in Gü-
ney Lübnan'ı işgal etmesinden
endişe ediyor musunuz?" so-
rusunu yanıtladı. Bunun İs-
rail'in gerçekleştirdiği ilk siyasi

suikast olmadığına işaret eden
Lavrov, İsrail'in Hamas Siyasi
Büro Başkanı İsmail Heniyye'yi
de İran'da öldürdüğünü, Su-
riye'deki İran konsolosluğuna
da saldırdığını anımsattı. Bir-
çok kişinin İsrail'in ABD'yi ça-
tışmaya doğrudan çekmeye
çalıştığını dile getirdiğine işaret
eden Lavrov, "Bu nedenle İran
ve Hizbullah'ı tahrik etmeye
çalışıyor." değerlendirmesinde
bulundu. Rusya Dışişleri Ba-
kanı, diğer taraftan İran'ın so-
rumlu bir davranış sergilemeye
devam ettiğini belirterek bu-
nun gerekli olduğunu ve kayda
geçmesi gerektiğini vurguladı.
Ukrayna Devlet Başkanı Vla-
dimir Zelenskiy'nin de aynı
taktiği uyguladığını ve NATO
ülkelerini doğrudan çatışmanın
içine çekmeye çalıştığını kay-
deden Lavrov, "Ondan sonra
oturup izleyecekler." ifadesini
kullandı. lNEW YORK-AA
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İtalya, Filistin devletinin
inşası için BM ile asker
göndermeye hazır

Ukrayna: Rusya'nın saldırılarında
15 sivil öldü, 59 sivil yaralandı
Ukraynalı yetkililer, Rus ordu-
sunun son 24 saatte ülkenin
farklı bölgelerine düzenlediği
saldırılarda 15 kişinin hayatını
kaybettiğini, 59 kişinin yara-
landığını bildirdi. Sumi İl Askeri
İdaresinden yapılan açıklama-
da, son bir günde Rus ordusu-
nun Sumi bölgesine düzenlediği
saldırılarda 10 kişinin öldüğü,
22 kişinin yaralandığı kayde-
dildi. Harkiv İl Askeri İdaresi
Başkanı Oleg Sinegubov da
Rusya'nın, Harkiv bölgesine
düzenlediği saldırılarda 4 kişi-
nin hayatını kaybettiğini belir-
terek, 10 kişinin yaralandığını
aktardı. Donetsk İl İdaresi Baş-
kanı Vadim Filaşkin, yaptığı
açıklamada, Rusya'nın bölgeye
düzenlediği saldırılarda 1 sivilin
yaşamını yitirdiğini, 14 sivilin
yaralandığını ifade etti. Zapo-
rijya İl Askeri İdaresi Başkanı

İvan Fedorov da Rus saldır-
ganların son bir günde bölge-
deki 11 yerleşim birimine 13
hava saldırısı düzenlediğini dile
getirerek, bu saldırılarda 13
kişinin yaralandığını bildirdi.
Ukrayna Genelkurmay Başkan-
lığından yapılan açıklamada
da Ukrayna ordusunun son 24
saatte Rus ordusuna ait 9 tank,
38 zırhlı araç, 62 top, 90 in-
sansız hava aracı, 90 araç ve
özel ekipmanı imha ettiği ayrıca
"1170 Rus askerini etkisiz hale
getirdiği" belirtildi. Açıklamada,
son 24 saatte Rus ve Ukrayna
ordusu arasında 165 çatışmanın
çıktığı kaydedilerek, en sıcak
çatışmaların Pokrovsk ve Ku-
rakhovsk yönünde yaşandığı,
Ukrayna ordusunun Rusların
Pokrovsk'ta 39, Kurakhovsk'ta
ise 18 saldırısını püskürttüğü
ifade edildi. lKİEV-AA

Rusya Dışişleri Bakanı Lavrov’dan
İsrail'in Hizbullah lideri Nasrallah'ı
öldürmesine tepki

İsrail ordusu, Hizbullah Genel Se-
kreteri Hasan Nasrallah'ı öldürdüğü
hava saldırılarıyla Lübnan'ın başkenti
Beyrut'ta büyük yıkıma yol açtı.
İsrail, 27 Eylül Cuma günü Beyrut'ta
Şii nüfusun çoğunlukta olduğu ve
Hizbullah'ın kalesi olarak nitelen-
dirilen Dahiye bölgesini çok sayıda
hava saldırısıyla hedef aldı. Lübnan
medyası, savaş uçaklarının ağır bom-
balarla gerçekleştirdiği saldırıları,
2006 yılında İsrail ile Hizbullah ara-
sında yaşanan savaştan bu yana
Beyrut'un maruz kaldığı en ağır
hava bombardıman olarak niteledi.
Hizbullah lideri Nasrallah ve diğer
bazı üst düzey isimlerin hayatını
kaybetmesiyle sonuçlanan İsrail hava
saldırıları, Beyrut'un Dahiye bölge-
sinde 6 binayı yerle bir etti. Şiddeti
Beyrut'un birçok bölgesinde hisse-
dilen hava saldırıları, gece boyunca
devam etmiş ve binlerce ailenin böl-
geden kaçmasına yol açmıştı. Hiz-
bullah'la 8 Ekim 2023'ten beri kont-
rollü çatışmalara devam eden İsrail
ordusu, 23 Eylül’de Lübnan'ın güney

kentlerinin yanı sıra Bekaa ve Baal-
bek bölgelerine yüzlerce hava saldırısı
düzenledi. Lübnan makamlarına
göre, Hizbullah’ın kullandığı iletişim
cihazlarının patlatıldığı 17 Eylül'den
beri 104'ü çocuk ve 194'ü kadın ol-
mak üzere toplam 1052 kişi öldü.
Hizbullah lideri Hasan Nasrallah,
İsrail ordusunun 27 Eylül'de Beyrut'a
düzenlediği hava saldırılarında öl-
dürüldü. Hizbullah ise İsrail’e roket
ve füzelerle karşılık veriyor. İsrail
tarafında çoğunlukla ordu üslerini
hedef alan bu saldırılarda büyük bir
hasar bildirilmedi. İsrail bombardı-
manı nedeniyle ülke içerisinde 150
bine yakın kişi yerinden oldu. Ülkenin
güney kesimlerinden başkent Beyrut
ve kuzeye göç dalgası devam eder-
ken, Suriye'ye 10 binlerce kişinin
göç ettiği belirtiliyor. ABD Dışişleri
Bakanlığından yapılan açıklamada,
"terör, sivil itaatsizlik, silahlı çatışma,
suç, kaçırılma, patlamamış mayınlar
ve silahlı çatışma riski sebebiyle Lüb-
nan'a seyahat edilmemesi" gerektiği
bildirildi. lBEYRUT-AA
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İtalya Başbakan Yardımcısı ve Dışişleri
Bakanı Antonio Tajani, "İsrail'i tanıyan
ve İsrail tarafından tanınan bir Filistin
devletinin inşası için" Birleşmiş Mil-
letler (BM) ile asker göndermeye
hazır olduklarını belirtti. Gündemdeki
konuları değerlendiren Tajani, Lüb-
nan'da Hizbullah lideri Hasan Nas-
rallah'ın İsrail ordusunun 27 Ey-
lül'deki bombardımanında öldürül-
mesinin ardından bölgedeki duruma
ilişkin, "Gerilimin artış riski şu an
itibarıyla ne yazık ki sabit görünüyor.
Bugün hem Lübnan'da hem de Gaz-
ze'de ateşkes için her zamankinden
daha fazla çalışmaya devam ediyo-
ruz." ifadelerini kullandı. Tajani, Tel
Aviv, Beyrut ve Tahran'daki büyük-
elçilikleriyle sürekli temas halinde
olduğunu aktararak "Acil durumu
takip ediyoruz, sivil yurttaşlarımızı
tahliye etmeye hazırız. Herkesi bir
an önce ayrılmaya davet ediyoruz.
Gerginliği azaltmak için diplomatik
çalışmalarımızı sürdürsek bile durum
hassas olmaya devam ediyor." yoru-
munu yaptı. İsrail Başbakanı Binya-
min Netanyahu'nun BM'deki konuş-
masının sorulması üzerine Tajani,
Netanyahu'nun sözlerine katılmadı-
ğını belirterek "İsrail'in kendini sa-
vunma hakkı var ve bu kriz, 7 Ekim
saldırısıyla başladı. Ancak daha sonra
on binlerce Filistinli sivil kayıp ne-
deniyle endişe verici bir tepki tetik-
lendi." dedi. Tajani, bugün Gazze'de
ve Batı Şeria'da farklı yönetimler ol-
duğunu, dolayısıyla Filistin'de tek
bir yönetim olmadığını ifade ederek
"Amacımız, Filistin yönetiminin reh-
berliğinde belki sınırlı bir süre için
Arap liderliğindeki bir BM misyonu-
nun varlığıyla bu birleşimi kolaylaş-
tırmak. İsrail'i tanıyan ve İsrail tara-
fından tanınan bir Filistin devletinin
inşası için BM ile beraber askerlerimizi
de göndermeye hazırız." değerlen-
dirmesinde bulundu. Tajani, Filistin'i
tanımanın, İsrail için barışı inşa
etmek için ciddi bir tercih olması
gerektiğini kaydetti. Diğer yandan,
Tajani dün akşam X platformunda
yaptığı paylaşımda, İsrail Dışişleri
Bakanı Yisrael Katz ile uzun bir
telefon görüşmesi yaptıklarını akta-
rarak "Kendisine Lübnan'daki İtalyan
askerlerinin güvenliğinin sağlanması
gerektiğini yineledim. O da bunu
çok olumlu karşıladı. Lübnan'daki
siviller için de endişemi dile getirdim.
Çok fazla masum kayıp var." ifade-
lerini kullandı. lROMA-AA

FO
T
O

Ğ
R

A
F:

 A
A

İsrail’in Hizbullah lideri Nasrallah’ı
öldürdüğü hava saldırıları Beyrut'ta
büyük yıkıma neden oldu

ABD'nin Florida eyaletinin kıyı
şeridine 4 kategorisiyle ulaşan
Helene Kasırgası'nın yol açtığı
afetler nedeniyle çeşitli eya-
letlerde en az 64 kişinin haya-
tını kaybettiği bildirildi. Florida
eyaletinin kuzeybatı kıyılarını
yaklaşık 225 kilometre hızla
vuran Helene Kasırgası'nın ül-
kedeki etkileri sürüyor. Yetki-
liler, kasırganın sebep olduğu
şiddetli rüzgar ve yağışların
etkili olduğu North Carolina,
South Carolina, Georgia, Flo-
rida ve Virginia eyaletlerinde
en az 64 kişinin yaşamını yi-

tirdiğini belirtti. Büyük hasara
yol açan kasırganın neden ol-
duğu elektrik kesintilerinden
milyonlarca kişinin etkilen-
meye devam ettiği bildirildi.
Beyaz Saray'dan yapılan açık-
lamaya göre, ABD Başkanı
Joe Biden, Florida ve North
Carolina'da "afet durumu" ilan
ederek kasırgadan olumsuz
etkilenenler için "federal yar-
dım" talimatı verdi. ABD Ulu-
sal Kasırga Merkezi, kasırganın
etkilerinin hafta sonu boyunca
devam edebileceği açıklama-
sını yapmıştı. Uzmanlar, He-

lene Kasırgası'nın ABD'nin gü-
neydoğusunda neden olduğu
hasarın 15 ila 26 milyar dolar
olabileceğini açıklamıştı.
Helene Kasırgası

ABD Ulusal Kasırga Mer-
kezi, Helene Kasırgası'nın Flo-
rida eyaletinin kuzeybatı kı-
yılarını yaklaşık 225 kilometre
hızla vurduğunu açıklamıştı.
Kasırga kısa sürede Georgia,
South Carolina, North Caro-
lina ve Tennessee'yi de etkisi
altına almıştı. Kasırganın ilk
vurduğu yer olan Florida'da

1,2 milyonu aşkın, Georgia'da
1 milyon, South Carolina'da
1,3 milyon ve North Caroli-

na'da da 600 bin ev ve iş ye-
rinde elektrik kesintisi ol-
muştu. lANKARA-AA

übnanlı uzmanlar,
Nasrallah'ın 27
Eylül Cuma günü

başkent Beyrut'ta Hizbullah'ın
kalesi olarak nitelendirilen Da-
hiye bölgesine düzenlenen İsrail
hava saldırılarında hayatını kay-
betmesinin etkilerini AA'ya de-
ğerlendirdi. Siyasi analist Alan
Sarkis, Nasrallah'ın öldürülme-
sinin Şii tabanın yanı sıra tüm
ülkede bir şok etkisi yarattığını,
uzun vadede bunun stratejik ve
siyasi değişimlere yol açacağını
söyledi. Nasrallah'ın 32 yıldır
Hizbullah'ı yöneten ve tüm un-
surlarıyla kontrolünde tutan bir
kişi olduğunu vurgulayan Sarkis,
"Hasan Nasrallah, destekçilerin-
den bazıları tarafından kutsal
olarak görülüyordu. Bu nedenle
de Nasrallah'ın öldürülmesi, Hiz-
bullah için çok büyük ve sert bir
darbe oldu." dedi. Nasrallah sui-
kastının Hizbullah'ın lider kad-
rosundan birçok kişinin öldü-
rülmesinin ardından geldiğine
işaret eden Sarkis, şöyle konuştu:
"İsrail ordusu, lider kadrosundaki
isimlere tek tek suikast düzen-
ledikten sonra Hizbullah'ın te-
pesindeki Nasrallah'ı da hedef
aldı. Hizbullah, yeni genel se-
kreteri seçinceye kadar boşluğa
düşmüş durumda. Ancak yeni
seçilecek lider kim olursun olsun
Nasrallah'ın yerini tutamayacak.
Çünkü Nasrallah'ın karizmasının
yanı sıra 1992 yılından beri ya-
şanan gelişmeler Hizbullah'a bir
güç kazandırdı. Şu anda ise Hiz-
bullah zayıf düşmüş durumda,

yani Nasrallah'ın öldürülmesinin
ardından Hizbullah eski Hizbul-
lah değildir."

"Hizbullah Lübnan'da artık
bir siyasi parti olarak mı yoluna
devam edecek, yoksa askeri var-
lığını sürdürecek mi?" şeklindeki
soruya Sarkis, "Hizbullah'ın ge-
leceğine dair kararı Tahran be-
lirleyecek ancak askeri gücüne
yeniden kavuşması zor görülü-
yor." yanıtını verdi. Nasrallah'ın
Lübnan'a etkilerine de değinen
Sarkis, şunları kaydetti: "Bunun
Lübnan içinde büyük yansıma-
ları olacak. Çünkü Nasrallah
Lübnan'ı yönetiyordu. Hatta Lüb-
nan'da Nasrallah'ın onayı olma-
dan cumhurbaşkanını seçmek,
hükümeti kurmak ve siyasi bir
karar almak mümkün değildi."

Hizbullah'ın Nasrallah lider-
liğinde Lübnan'ı İran eksenine
çekme çabalarına işaret eden
Sarkis, bu yönüyle bakıldığında
da Lübnan'da birtakım değişim-
lerin görüleceğini söyledi.
"Orta Doğu'yu
değiştirme savaşı"

Lübnanlı siyasi analist Munir
er-Rabih, "İsrail, Hizbullah Genel
Sekreteri Hasan Nasrallah'ı öl-
dürerek büyük savaş istediğini
gösterdi. Tabii İsrailliler de bu
savaşı 'Orta Doğu'yu değiştirme
savaşı' diye dillendiriyor." dedi.
Sonuç itibarıyla her dönemde
öne çıkan isimler olduğunu ifade
eden Rabih, "Nasrallah'ın öldü-
rülmesi, İran ve Hizbullah'ın rolü
ile performansını değiştirme yö-

nünde baskıyı hedefliyor." diye
konuştu. Hizbullah'in İsrail'e karşı
misillemesinin kaçınılmaz oldu-
ğunu vurgulayan Rabih, tabii
bunun görülmesi için orta ve
uzun vadeli zamana ihtiyaç ol-
duğunu belirtti. Rabih, Hizbullah
lideri Nasrallah'ın İsrail tarafından
öldürülmesi ve Hizbullah'ın ya-
pacağı misillemenin etkilerine
işaret ederek sözlerini şöyle ta-
mamladı: "Lübnan'da Hizbul-
lah'ın altyapısını ve tabanını za-
yıflatmayı hedefleyen sarsıcı et-
kiler olacak. İsrail, Nasrallah sui-
kastıyla Tahran'a da İran'ın pro-
jesine karşı mücadeleye hazır
olduğu mesajını veriyor. İran bu-
güne kadar bölgede nüfuzunu ge-
nişletiyordu. Şimdi ise İsrail, böl-
gesel rejimde güç sahibi benim ve

daha fazlasını istiyorum diyor."
"Bizleri geniş çaplı
bir savaş bekliyor"

Hizbullah'a yakınlığıyla bilinen
siyasi analist Kasım Kasir ise
Nasrallah'tan sonra "Hizbullah'ın
direniş yolunu sürdüreceğini"
söyledi. Kasir, "Bizleri geniş çaplı
bir savaş bekliyor." ifadelerini
kullandı. Hizbullah ile 8 Ekim
2023'ten beri kontrollü çatışma-
lara devam eden İsrail ordusu,
17-18 Eylül'de Hizbullah’ın kul-
landığı çağrı cihazları ve telsizleri
patlattı, 23 Eylül'de de Lübnan'ın
güney kentlerinin yanı sıra Bekaa
ve Baalbek bölgelerine yüzlerce
hava saldırısı düzenledi. Lübnan
makamlarına göre, Hizbullah’ın
kullandığı iletişim cihazlarının
patlatıldığı 17 Eylül'den beri
104'ü çocuk, 194'ü kadın olmak
üzere toplam 1052 kişi İsrail
saldırılarında öldü. Hizbullah li-
deri Hasan Nasrallah, İsrail or-
dusunun 27 Eylül'de Beyrut'a
düzenlediği hava saldırılarında
öldürüldü. İsrail bombardımanı
nedeniyle Lübnan içerisinde
150 bine yakın kişi yerinden
oldu. Lübnan'ın güney kesim-
lerinden başkent Beyrut'a ve
kuzey bölgelerine göç dalgası
devam ederken, Suriye'ye de
10 binlerce kişinin göç ettiği
belirtiliyor. Hizbullah ise İsrail’e
roket ve füzelerle karşılık veriyor.
İsrail tarafında çoğunlukla ordu
üslerini hedef alan bu saldırı-
larda büyük bir hasar bildiril-
medi.  lBEYRUT-AA

Lübnanlı uzmanlar, Hizbullah Genel Sekreteri Hasan Nasrallah'ın
İsrail saldırısında öldürülmesinin ardından Hizbullah'ın zayıfla-
yacağını ve Lübnan'da değişimlerin olabileceğini öngörüyor.

Uzmanlara göre, Nasrallah sonrası Hizbullah’ın
zayıflaması ve Lübnan’da değişimler bekleniyor

FOTOĞRAF: AA
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ABD’de 4 kategorisiyle karaya vuran Helene Kasırgası’nda en az 64 kişi öldü
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alatasaray Tek-
nik Direktörü
Okan Buruk,

RAMS Park'ta yapılan müsa-
bakanın ardından düzenlenen
basın toplantısında açıklama-
larda bulundu. Üç gün arayla
maça çıktıklarını aktaran tec-
rübeli teknik adam, "Tam to-
parlamadan yeni bir maça
çıktık. Bu maçı yarın da oy-
nayabilir ve sakat vermeye-
bilirdik. Yapılan kötü planla-
ma Galatasaray takımının en
önemli oyuncularından biri-
nin sakatlanmasına neden
oldu. Sallai de sakatlanınca
devre arasına iki değişiklik
yapmak zorunda kaldık. Maça
başlangıcımız iyiydi. 4-4-2 di-
zilişiyle rakibimizin de daha
geride savunma yapmasıyla
pozisyon vermeden 3-0'ı ya-
kaladık. İlk yarının sonunda
yediğimiz gol rakibimizin ikin-
ci yarıya biraz daha iştahlı
başlamasına yol açtı. Devre
arası yaptığımız iki değişiklik
bizi olumsuz etkiledi. Bu za-
mana kadar giren oyuncula-
rımızın verdikleri katkı bizim
için önemliydi. Bugün tam
tersini gördük. Maçın sonun-
da da yediğimiz bir golle 2
puan kaybettik. Buradan puan
kaybetmek benim sorumlu-
luğum. Hamlelerin, dizilişlerin
ve rotasyonun kararlarını ve-
ren benim. Ancak bu maçı
bitirecek güce ve kaliteye sa-
hiptik. İkinci yarı ne atak ya-
pabildik ne defans yapabil-
dik." diye konuştu.

Yedikleri golü eleştiren Bu-
ruk, "Rakibimiz, 3-2 sonrası
kalemize gelemedi ama son
dakika gelen top gol oldu.
Baskı yemeden saçma sapan

bir gol yedik ve 2 puanı kay-
bettik. Bundan dolayı üzün-
tülüyüz. Bize ve oyuncularıma
ders olacak ancak bazı oyun-
cularıma daha fazla ders ola-
cak bir gece yaşadık." ifade-
lerini kullandı.
"Defans hattımız
geriye doğru kaçtı"

Buruk, Davinson Sanc-
hez'in oynamadığı maçlardaki
gibi defans hatlarının çok geri
kaçtığını söyledi. Kasımpa-
şa'ya net pozisyon vermeden
gol yediklerini aktaran Buruk,
"Bugün rakip kaleye gideme-
dik, topu tutamadık, devamlı
da savunma yapamadık. Çok
net pozisyonlar vermedik. To-
pun bizde kalması önemliydi

ama tutamadık. Bugün yine
yaşadığımız sıkıntılardan biri
defans hattımızın geriye doğ-
ru kaçmasıydı. Davinson'un
olmadığı senaryoda bunu çok
fazla yaşıyoruz. 3-1'in avan-
tajıyla daha rahat, güvenli ve
topun bizde kaldığı, rakip ka-
lede tehlike yaratacağımız bir
oyun olabilirdi." şeklinde gö-
rüş belirtti. Buruk, Davinson
Sanchez'i yoğun fikstürdeki
sakatlık riskinden dolayı oy-
natmadığını vurgulayarak,
"Davinson sakatlık riski ve
geçmişi olan bir oyuncu. Dört
maç üst üste oynadı ve beşinci
maçı oynatmak istemedik,
onu koruduk. Nelsson oyun
içerisinde savunma anlamın-
da çok önemli işler yaptı. İyi

bir savunmacı. En iyi olduğu
şey topu kullanmak değil ama
çok kötü de kullanan bir
oyuncu değil. Karar aşama-
sında bazen zorluklar yaşıyor.
Rakip topu ona bıraktı. Sa-
vunma arkasına attığı topları
artırabilirdi." değerlendirme-
sinde bulundu.
Penaltı kararına tepki

Okan Buruk, Video Yardımcı
Hakem (VAR) incelemesi son-
rasında aleyhlerine verilen
penaltı kararını eleştirdi. Penaltı
kararına katılmadığını dile ge-
tiren Buruk, "Bence pozisyon
penaltı değil. Top, havaya zıp-
layan, arkası dönük futbolcu-
nun tam açık olmayan koluna
geliyor. Buna 'penaltı' diyecek-

ler veya eline çarptığı için bu
penaltı olarak değerlendirile-
cek. VAR'ın çağırması doğru
mu, değil mi onu bilmiyorum.
Ancak oyuncunun hazır olda
havaya zıplamasını veya ha-
vadan kolların tamamen ka-
patıp düşmesini bekleyeceğiz.
Çünkü kolu kapatma eğilimin-
de, kendi çok açık değil, doğal
pozisyonda ve kapatırken ya-
kalanıyor. Benim gözümde po-
zisyonun penaltı olup olma-
ması tartışılacak bir şey." diye
konuştu. Aleyhlerine çok kolay
ve hatalı penaltılar verildiğini
savunan Buruk, sözlerini şöyle
tamamladı: "Bize karşı çok ra-
hat bir şekilde bu penaltıların
verildiğini haftalardır görüyo-
ruz. Bundan sonra inşallah
daha objektif kararlar olur.
Geçen hafta Fenerbahçe ma-
çında da yüzde 100 yanlış bir
penaltı verildi ama VAR'dan
dönmedi. Bugün VAR maçın
içine girdi, skora etki etti. Yeni
bir hakem verdiler ve ilk defa
büyük maça çıktı. Bu da önemli
bir şey. Genelde ilk defa büyük
maça çıkacak hakemler bizim
maçlarımızda veriliyor. Bu so-
nucu hiçbir türlü hakeme veya
penaltıya değil, kendi yaptı-
ğımız hatalara bağlıyorum
ama haftalardır aleyhimize
verilen penaltı kararları var.
Geçen haftaya baktığımızda
Yunus'un ayağına gelen darbe
daha net penaltıydı ama VAR
karışmadı. Artık VAR proto-
kolünün nasıl işlediğini öğre-
neceğiz. Çünkü bize gelip farklı
şeyler anlatıyorlar, maçlarda
farklı şeyler görüyoruz. İnşallah
kafamızda soru işaretlerinin
daha az olduğu bir yere doğru
gideriz." lİSTANBUL-AA
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İttifak
Kayserispor Başkanı Ali
Çamlı, teknik direktör Burak
Yılmaz'a destek vererek "Bu-
rak, bu işi başaracak ve bü-
yük hoca olacak." dedi. Tek-
nik direktör Burak Yılmaz
yönetiminde Trendyol Süper
Lig'de 9 haftadır galip gele-
meyen Bellona Kayseris-
por'un başkanı Çamlı, AA
muhabirine değerlendirme-
lerde bulundu. Takımda ga-
libiyeti en çok Burak Yıl-
maz'ın istediğini vurgulayan
Çamlı, sık sık teknik direktör
değiştirmeyi doğru bulma-
dıklarını belirterek "Biz bu-
rada ciddi bir kulüp yöneti-
yoruz. Çorap değiştirir gibi
teknik heyet değiştiremeyiz.
Bizden öncekiler bir yılda 7
hoca değiştirmiş ve geldikleri
noktayı da isterseniz açın,
geriye dönüp bakın. Maç
kaybetmek futbolda var. Hik-
met Karaman geldiğinde 7-
8 maç kaybettik. Sonra ku-
lüp çok iyi yerde bitirdi.
Daha sonra Türkiye Kupa-
sı'nda final oynadı." ifade-

lerini kullandı. Burak Yıl-
maz'a güvenlerinin tam ol-
duğunu dile getiren Çamlı,
şöyle devam etti: "Burak Yıl-
maz'ın kalıp kalmamasıyla
ilgili konuşmak bile abesle
iştigal. Burak Yılmaz'ın eline
Messi'yi verdik de o gitti
amatörden birini mi oynattı?
Elindeki malzeme neyse on-
lardan en iyisini yapmaya
çalışıyor. Futbolu ben Burak
kadar bilebilir miyim? Burak
Yılmaz, Türkiye'yi Avrupa'da,
dünya arenasında futbolda
temsil etmiş bir kral. Şimdi
ben mi öğreteceğim futbolu
Burak Yılmaz'a nasıl oyna-
nacağını? Sabahlara kadar
çalışıyor teknik heyetle be-
raber. Yani kendini Kayse-
ri'nin öz evladı gibi biliyor
ve o özveriyle de çalışıyor.
Hiç kimse Burak hoca üs-
tünde spekülasyon yapmaya
falan kalkmasın, tutmaz. En
azından ben burada oldu-
ğum sürece tutmaz. Burak,
bu işi başaracak ve büyük
hoca olacak. Burak Yılmaz

buradan gittiğinde çok bü-
yük kulüplere gidecek."
21 maçta 
3 galibiyet

Burak Yılmaz ile 9 hafta-
dır kazanamayan Kayseri
temsilcisi, ligin 7. haftasında
yarın konuk edeceği Beşiktaş
maçıyla galibiyet hasretini
bitirmek istiyor. Geçen se-
zonun 23. haftası öncesinde
sarı-kırmızılı ekibin başına
geçen Yılmaz, takımla çıktığı
21 lig müsabakasında 3 maç
kazanabildi. Kayserispor ile
8 mağlubiyet yaşayan Burak
Yılmaz'ın ekibi, 10 maçta
da rakipleriyle yenişemedi.
Burak Yılmaz'ın teknik di-
rektörlüğünde çıkılan 21
maçta 27 gol atan Kayse-
rispor, kalesinde 34 gol gör-
dü. Sezona transfer yasa-
ğıyla başlayan sarı kırmızılı
ekip, ligde 5 maçta 3 bera-
berlik, 2 mağlubiyet yaşadı.
Kayserispor, puan tablo-
sunda 17'nci sırada yer alı-
yor. lKAYSERİ-AA

Genç atletten 
2 yılda 30 madalya

Kayserispor Başkanı Çamlı’dan teknik
direktör Burak Yılmaz’a destek
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Elazığ'da yaşayan 12 yaşın-
daki Mustafa Tunahan Öz-
doğan, 2 yıl önce başladığı
atletizmde 30 madalyayı
boynuna asmayı başardı.
Elazığ'da Esra Zafer Eşref
Yıldırım Ortaokulu'nda oku-
yan Özdoğan, atletizme spo-
runa 2 yıl önce babasının
yönlendirmesiyle başladı.
Kısa sürede ailesinin deste-
ğiyle kendisini geliştiren Ela-
zığ Gençlik ve Spor Kulübü
sporcusu Mustafa Tunahan,
2 yıl içinde katıldığı bölgesel
yarışmalarda 30 madalya
elde etti. Türkiye Atletizm
Federasyonu ile Ankara
Gençlik ve Spor İl Müdür-
lüğü işbirliğiyle 44 ilden
sporcuların katılımıyla okul-
lar arasında 10 Kasım
2023'te Ankara'da Doğa Ya-
şam ve Atatürk Çocukları
1. Etap Parkı'nda düzenlenen
Atatürk'ü Anma Koşusunda
Türkiye şampiyonu olan
Mustafa Tunahan, bu yıl ni-
san ayında Adana'da dü-
zenlenen ve takım olarak
katıldıkları Anadolu Yıldızlar
Kros Ligi'nde de altın ma-
dalya sevinci yaşadı. Mustafa
Tunahan, bu yıl mayıs ayın-
da gerçekleştirilen Okul
Sporları Küçükler ve Yıldızlar
Atletizm Yarışmasında da
Türkiye ikinciliği elde etti.
Mustafa Tunahan, AA mu-
habirine, atletizm sporunun

kendisi için bir yaşam biçi-
mine dönüştüğünü söyledi.
Kısa sürede güzel başarılar
elde ettiğini dile getiren
Mustafa Tunahan, okulun
ardından boş vakitlerinde
spor yaptığını belirtti. Spo-
run başlarda kendisini yor-
duğunu ve bırakmak iste-
diğini aktaran Mustafa Tu-
nahan, "Kışın çok soğuk ya-
zın çok sıcak oluyordu. Spo-
ru bırakmak istedim ama
hocam buna müsaade et-
medi." dedi. Çalışmalarının
sonucunda girdiği müsa-
bakalarda iyi dereceler elde
ettiğini anlatan Mustafa Tu-
nahan, disiplinli çalıştığını
vurguladı. "Günde 10 kilo-
metre koşuyorum. Haftada
70 kilometrenin altına düş-
müyorum. Hedefim marka
bir sporcu olarak dünya ve
Avrupa şampiyonu olmak."
ifadelerini kullanan genç
atlet, "Girdiğim her yarışı
kazanmak istiyorum." diye
konuştu. Spordaki başarılar
eğitimini olumlu etkilediğini
dile getiren Mustafa Tuna-
han, şunları söyledi: "Spor-
dan dolayı uyku saatlerim
düzene girdi. Düzenli bes-
leniyorum. Sporun bana
kazandırdığı disiplinle ha-
reket ediyorum. Çıktığım
her kürsüde Türk bayrağı-
mızı dalgalandırmayı he-
defliyorum." lELAZIĞ-AA

İspanya'nın doğusundaki Motorland Aragon
pistinde düzenlenen, 2024 Dünya Superbike
Şampiyonası'nın (WSBK) 10. ayağının ikinci
gün yarışlarının ilkinde piste çıkan milli moto-
sikletçi Toprak Razgatlıoğlu, yarışı yine ikinci
sırada tamamladı. Superbike'da 10 turdan
oluşan "Tissot Superpole" bölümündeki yarışta
5. sıradan piste çıkan Razgatlıoğlu, Ducati mo-
torlarıyla yarışan rakipleri Nicolo Bulega ve
Alvaro Bautista ile çok çekişmeli geçen müca-
delenin ardından damalı bayrağı 2. sırada geçti.
Razgatlıoğlu, çıkışta 7.liğe düştükten bir tur
sonra 2.liğe çıktı. Şampiyonluk yarışındaki en
büyük rakibi olan Bulega'yı iki kez geçerek son
3 tura 1. giren Razgatlıoğlu son turda İspanyol
Bautista'ya geçilerek yarışı 2. tamamladı. Pu-
anlamanın ana yarışa göre daha düşük olduğu
"Tissot Superpole"da Bautista 1'inci, Razgatlıoğlu
2'nci, Bulega ise 3'üncü sırada yer aldı. Puanını
394 yapan Razgatlıoğlu, en yakın rakibi 2. sıra-
daki Bulega (359) ile arasındaki puan farkını
35'e çıkarırken Bautista 308 puanla Bulega 'yı
takip etti. Razgatlıoğlu, Superbike'ın Fransa
ayağında 6 Eylül'deki serbest antrenman sırasında
geçirdiği kazanın ardından Aragon öncesindeki
son iki yarışa katılamamıştı. lARAGON-AA

Galatasaray Teknik Direktörü Okan Buruk, Trendyol Süper
Lig'in 7. haftasında 3-3 berabere kaldıkları Kasımpaşa maçında-
ki puan kaybını ikinci yarıdaki kötü performanslarına bağladı.

Galatasaray Teknik Direktörü Buruk:
Puan kaybetmek benim sorumluluğum

Beşiktaş, Trendyol Süper Lig’in 7. haftasında
bugün deplasmanda karşılaşacağı Kayserispor
ile ligde 47. kez rakip olacak. Trendyol Süper
Lig’in 7. haftasında Beşiktaş, bugün saat
20.00’de Kayseri Stadyumu’nda Kayserispor
ile karşı karşıya gelecek. Ligde siyah-beyazlılar
4 galibiyet ve 1 beraberlikle topladığı 13
puanla 3. sırada yer alıyor. Sarı-kırmızılar ise
3 beraberlik ve 2 mağlubiyetle aldığı 3 puanla
17. sırada bulunuyor. Kayserispor ile Beşiktaş,
bugüne kadar Süper Lig’de 46 kez karşı karşıya
geldi. Geride kalan müsabakalarda siyah-be-
yazlılar 27, sarı-kırmızılılar ise 10 kez sahadan
galip ayrılırken, 9 müsabaka da beraberlikle
sonuçlandı. Söz konusu maçlarda Beşiktaş 74
kez rakip fileleri havalandırırken, Kayserispor
da 43 gol attı. İki takım arasında geçtiğimiz
sezon Kayseri’de oynanan mücadele golsüz
eşitlikle sonuçlandı. Beşiktaş'ta Necip Uysal
ve Al Musrati dışında sakatlık problemi yaşayan
oyuncu bulunmuyor. Takım kaptanlarından
Necip Uysal, antrenmanda geçirdiği rotasyonel
travma sonrası ön çapraz bağ yaralanması
tespit edildiği için cerrahi operasyon Geçirmişti.
Siyah-beyazlılarda sol uyluk üst iç adalesinde
gerilme ve ödem tespit edilen Libyalı orta
saha oyuncusu Al Musrati de sakatlığı nedeniyle
forma giyemeyecek. Siyah-beyazlılarda geçti-
ğimiz hafta Eyüpspor müsabakasında sarı kart
gören Demokratik Kongolu savunma oyuncusu
Arthur Masuaku, yarın Kayserispor karşısında
forma giyemeyecek. lİSTANBUL-İHA
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MUHTEŞEM LİSAN
Tüm lisanlar dizilse gözüm önüne!
Seni ister ister özüm, seni ister yine!
Çamurdan yaratılmış bir ziyâdeyim!
Seninle insanım, seninle derdim!

Seni öğrenenin şânı şanlanır!
Seni öğretenin nâmı namlanır!
Seni okurum yine bin kere olsa!
Harflerinle yaşarım, hep senle vârım!

Sen ve ben ey lisân et ve  kemiğiz!
Sen mübtedâysan biz hep haberiz!
Tekbir oldu mu secden olur alnımız!
Her beş vakit buluşur Sevgili’yle canımız!

Hiç unutur mu insan tarihini, dilini!
Zamanında Osmanlı senle yazıp çizmedi mi?
Evraklar, siciller hep senle kaydedildi!
Türkçe, Arapça her dâim bir bak bir idi!

Niye düşman olurlar sana düşman olanlar!
Söyle! Yoksa tarih mi okumazlar!
Oku diyor ilk emir, niye hiç okumazlar!
Silerler seni şurdan burdan, hiç utanmazlar!

Seni içenin ne hoş! Dili ballanır!
Tatlanır ruhu hepten, canı canlanır!
Elalem tarihini hep kucaklar da bilir!
Sende bil tarihini, kanın kanlanır!

Seni yazsam çizsem, seni seyretsem!
Okusam, okusam seni öğretsem!
Harflerin felek olsa ufka yol alsam!
Âyetlerle gökten merdivene ulaşsam!

Ak dilim, pak dilim, saf dilim benim!
Arapça’m Arapça’m, din dilim benim!
Lâyığım, murâdım, hoş dilim benim!
Nar dilim, nur dilim, bal dilim benim!

Canım, iliğim, ruhum, dilimsin!
İşim, aşım, ömrüm, işte gücümsün!
Kadere bak! Hem mâzimsin hem âtim!
Ne şeref! Alnıma çakılmış bir mühürsün!

Seçilmiş Muhammed’in dilidir bu!
Seçilmiş’in, seçilmiş ümmetinin dili bu!
En izzetli şehir Gazze’nin dilidir bu!
Arapça’m Arapça’m hep diri bir dildir bu! 

“YAZMANIN diğer yüzü, yani
madalyonun diğer yüzü oku-
malardır.”
Türk  Edebiyatı  Dergisi’nin

düzenlediği Ömer Seyfettin Hi-
kâye Yarışması’nın 1995 yılı bi-
rincisi olan Muhterem Yüceyıl-
maz,  hikâye,  deneme,  anlatı,
günlük türlerinde kitap yazmak-
tadır. Yüceyılmaz ile yazın dün-
yası üzerine konuştuk.

Deneme, roman, hikâye
türlerinde kitaplar yazıyor-
sunuz. Yazmaya duyduğunuz
sevgi nasıl ortaya çıktı?
Edebiyata,  yazmaya  hevesli

gençler  için  böyle  sorular  fay-
dalıdır. Yazma işi bir yerlerden
başlamak zorundadır. Yazmaya
sevgi  duyulur  mu,  bu  da  işin
başka bir yönü. Siz, bir piyanistin
piyano çalarken piyanosuna sevgi
duyduğunu mu merak edersiniz,
yoksa çaldığı parçanın, dinleyiciyi
ne denli etkilediğini mi? Veya o
parçayı icra ettiği sırada estirdiği
duygu fırtınalarını mı?
Yazmanın bendeki tezahürü

şiirle oldu. Bir çocuk annesine
şiirler yazmaya başladığında,
onun  konuşma  dilinin  “şiir”
olduğunu  ailesi  fark  ederse
çocuk şanslıdır.
Ben  anneme  bir  “Annem”

şiiri  yazıp  TRT  Çocuk  Saati
programına gönderdiğimde ve
o şiir radyodan okunduğunda
çok mutlu olmuşlardı. Yıl 1964
olmalı. Kelimelerin peşine dü-
şenler sonradan şair, yazar ola-

bilirler. Şarkı sözü ve senaryo
yazanlar da buna dâhildir.

Hazırlık sürecinizi bizimle
paylaşır mısınız? Ne tür oku-
malar yapıyorsunuz, gözlem
için sahaya iniyor musunuz?
Hazırlık süreci diye bir süreç

varsa şayet bu, olsa olsa yazarın
kendi  hayatı,  hissiyatı  ile  ala-
kalıdır. Yoksa ben sahaya ineyim,
şuna bakayım, bunu izleyeyim
diye bir gayret boş iştir. Ne tür
okumalar yaptığıma gelince bil-
giyi, genel kültürü, tarihi, coğ-
rafyayı  sevdiğim  için  kendimi
geliştirmek üzere tasarlamışım-
dır okumalarımı. Aynı konuya
dair  farklı konulardan beslen-
mişimdir. Bir konuda fikir sahibi
olmak amacıyla elimdeki kitap-
lar yetmediği zaman kütüpha-
nelere gitmişimdir.

Yazılarınızda yerel ve ev-
rensel konuları birlikte ele
alıyorsunuz. “Derin Deniz-
lerde” romanınızda kaçak
göçmenler yer alıyor. Dünya
nereye doğru gidiyor?
Derin  Denizlerde  romanı

kaçak göçmenleri görmezden
gelerek  yazılamazdı.  Çünkü
konusu denizlerde geçiyor. Ya-
zarı da bu çağda yaşadığına
göre romanda değinilmiş ol-
ması  doğal.  Diğer  taraftan,
her hayat bir deniz yolculuğu
veya bir tür göçmenlik gibidir.
Kaldı  ki  günümüzde  herkes
bir yerden bir yerlere gitme,
yer değiştirme çabasında. Ya-

zar da eninde sonunda
içinde yaşadığı  toplu-
mun  psikolojisinin,
ekonomisinin üyesidir.
Diğer bir deyişle, yazar
yaşadığı  toplumun
“çıktısıdır”  denilebilir.

İrdelediğiniz konu-
ları nasıl belirliyorsunuz?
Ele aldığım konuların seçi-

mi için fazla bir arayışım ol-
maz. Onlar kendiliğinden ge-
lirler bana.

Yazmaya duyduğunuz merak
ve ilgiyi nasıl besliyorsunuz?
Yazmanın  diğer  yüzü  yani

madalyonun  diğer  yüzü  oku-
malardır.  Her  okuma  zihinsel
bir kazançtır. Başkalarından çok
etkilendiğimi zannetmiyorum.

Etkilendiğiniz yazarları
bizimle paylaşır mısınız?
Mutlaka isim vermem ge-

rekirse Alev Alatlı’nın düşünce
dünyası ilgimi çekmiştir.

Bir yazıyı, bir kitabı ta-
mamladığınızda neler his-
sediyorsunuz?
Basmakalıp  olacak  ama

kendimi tamamlanmış hisse-
diyorum. Kitabı bitirebilmenin
değişik halleri olur. Her yazar
için farklıdır herhalde.

Edebiyat, yazar-okuyucu
günleriyle hayat buluyor.
Böyle toplantılarda neler gö-
rüyorsunuz?
Böylesi toplantılar okuyucu-

nun yazarla tanışmasına, tanış-
malara ve hoşça vakit geçirmeye
yarar. Bir edebiyat sevdalısı için
esas olan, kitapların doğrudan
doğruya  kendileridir.  Ben  bir
yazarı tanımaya karar verdimse,
onun  tüm  yazdıklarını  görüp
okumak isterim. Yazarı tanıma-
nın yegâne yolu budur.

KOCAELİ Milli Kuruluşlar Birliği
eğitim sosyal kültürel ve yardım
faaliyetlerine, bir de kısa film ek-
ledi. Yönetmen Soner DEMİRCİ,
Yardımcı Yönetmen Erkan DEMİR
ve Senaryo Salih SARIÇALI yapımı
olan ve tamamı gönüllü oyuncu-
lardan oluşan Ziya GÖKALP "Mal-
ta'dan millete  doğru"  isimli  kısa
film Selim Sırrı Paşa Konağı’nda
ki düzenlenen galaya katılan her-
kesin beğenisini kazandı.
Kocaeli  Milli  Kuruluşlar  Birli-

ği'nin ev sahipliği, Kocaeli Büyük-
şehir  Belediyesi'nin  katkıları  ile
düzenlenen galada konuşan Milli

Kuruluşlar  Birliği  Başkanı  Yücel
Alpay DEMİR ‘’Sıfır imkân maksi-
mum başarı bu olsa gerek, maddi
olarak neredeyse çok cüzi zaruri
ihtiyaçlar dışında hiçbir bütçesi ol-
mayan  bu  filmin  10  milyon  TL
üzerinde bütçeler ile çekilen spon-
sorlu,  ödenekli  filmlerden  hiçbir
eksiği yok. İnşallah başta TRT ve
Kültür Bakanlığı olmak üzere  si-
nema sektörü ile ilgilenen yapım-
cılar teknik kadromuzun ve oyun-
cularımızın farkına varacak ve son-
raki projelerimiz onların desteğiyle
sinemalarda  gişe  yaparak  toplu-
mumuzun beğenisine sunulacaktır.’’

diyerek teknik ekibe, oyunculara
ve  galaya  programına  yaptıkları
desteklerinden dolayı Kocaeli Bü-
yükşehir  Belediye  Başkanı  Tahir
Büyükakın  ile  Ali  Yeşildal'a  şük-
ranlarını iletti.
Teknik ekip ve oyuncular adına

konuşan senaryo yazarı tarih öğ-
retmeni Salih Sarıçalı,  ‘’Bir der-
gimizin açtığı yarışmaya katılmak
için girdiğimiz bu yolda Ziya Gö-
kalp'in hayatında ve milli müca-
dele yıllarında önemli bir  süreç
olan Malta sürgününü konu aldık,
Malta  sürgününde  yaşananlar,
konuşulanlar başta Ziya Gökalp
olmak üzere dönemin İttihat ve
Terakki mensuplarının Milli Mü-
cadele ve yeni kurulan Ulus Dev-
leti'ndeki katkıları açısından önem-
li  bir  yer  teşkil  etmiştir.  Malta
sürgünü hiçbir suçu olmayan, suç
isnat  edilemeyen  Osmanlı'nın
önemli mebuslarının yaşadıkları
sıkıntılar  ile  birlik  beraberliğin,
Milli devlet ülküsünün ileriki yıl-
larda gençlere ne kadar önemli
olduğunu anlatmıştır.’’ diyerek se-
naryonun oluşum ve tamamlan-
mış süreçlerini anlattı.
Galaya ev sahipliği yapan Ko-

caeli Büyükşehir Belediye Başkanı
Tahir Büyükakın’ı temsilen katılan
Genel Sekreter Yardımcısı doktor
Ali Yeşildal ise, şehir dışında ol-
duğu için galaya katılamayan Ko-
caeli Büyükşehir Belediye Başkanı
Tahir  Büyükakan'ın  selamlarını
ileterek,  ‘’maalesef  sosyal med-
yada kontrol etmekte güçlük çek-

tiğimiz  çocuklarımızın  milli  ve
manevi değerleri öne çıkartan ti-
yatro  ve  sinema  faaliyetleri  ile
özüne döndürmenin, özü ile bu-
luşturmanın önemine değinerek
Kocaeli Milli Kuruluşlar Birliği'nin
şehrimizin sosyal kültürel yaşan-
tısına  eğitime  yaptığı  katkıları
önemli  bulduklarını,  tüm  sivil
toplum  kuruluşlarına  örnek  ol-
ması gerektiğini’’ söyleyerek filmin
teknik ekibine ve tamamı gönüllü
oyunculardan oluşan emektarla-
rına teşekkür ederek bundan son-
raki çalışmalarında da destekle-
rinin süreceğini belirtti.
Kocaeli Milli Kuruluşlar Birliği

Yücel Alpay Demir, yönetmen So-
ner Demirci, yönetmen yardımcısı
Erkan  Demir  ve  senaryo  yazarı
tarih öğretmeni Salih Sarıçalı'nın
ev sahipliğini de düzenlenen ga-
laya Kocaeli Büyükşehir Belediyesi
Genel Sekreter Yardımcısı Dr Ali
Yeşildal, Kocaeli Kent Konseyi Baş-
kanı Kadir Çetin, Kocaeli Büyük-
şehir Belediyesi Sivil Toplum Daire

Başkanı  Sebahattin
Yamak, Selçuklu Dü-
şünce Kulübü Başka-
nı  Süleyman  Pekin,
Atatürkçü  Düşünce
Derneği  Kocaeli  Şube
Başkanı Ümran Esen, Diya-
net Birliksen Genel Başkan Yar-
dımcısı  Mehmet  Ali  Karadadlı,
Hürriyetçi Eğitim Sen Kocaeli Üni-
versite temsilcisi Doç. Dr. Ali Talip
Akpınar,  Kocaeli  Sanayi  ve  Tek-
noloji İl Müdürü İlhan Aydın, Ar-
dahanlılar Dernek Başkanı Alpay
Aydemir,  Çukurovalılar  Dernek
Başkanı Erdoğan Davut, Tüşsad
Başkanı  Dilek  Dila  Mert,  Halk
Kürsüleri Derneği Başkanı Rama-
zan Sevinç, Aydınlar Ocağı Başkan
Vekili Salih Ata, Güney Mahallesi
Yardımlaşma Derneği Başkanı Ok-
tay Yaşar, Melekler Yayıncılık sahibi
Alptekin Cevherli, Kocaeli Şairler
ve Yazarlar Derneği Başkanı Taylan
Katak, Kocaeli Sağlık Çalışanları
Derneği  Başkanı  Adem  Yaman,
Hürriyetçi Sağlık Sen Başkanı Er-

can Öztürk, Doskad Der-
nek Başkanı Recep Sa-
rısakal, Koskad Derneği
Başkanı Sevinç Akdemir,
sinema filminde rol alan

oyuncular, aileleri ve birçok
ilden gelen çok  sayıda  sanat-

severin  katıldığı  galada  izlenen
film büyük beğeni topladı. 
Gala programı filme emeği ge-

çen Özgür  Ersöz, Osman Aykut
Özalp, Levent Ekinci, Nurdoğan
Tuncel, Cem Tüylü, İbrahim Oktay,
Mesut  Nöbetçigil,  Ayhan  Acar,
Suat Atan, Yalçın Kaya, Enver Bal-
ta,  Ali  Akçiçek,  Mustafa  Söğüt,
İzzet Lüleci, Osman Oral, Recep
Sertçetin, Metehan Ekinci, Zeynep
Taneli, Nurcan Baki, Ecem Özcan
Sezer, Yeliz Yavuz Ergül, Süleyman
Uğur Özcan, Kemal Karagöz, Sema
Aslan, Özkan Baydar, İlyas Kara-
man, Ramazan Sevinç, Salih Yücel
ve İngiliz asker rolü ile büyük be-
ğeni toplayan Abdulkadir Büyü-
köz'e takdim edilen plaketler ile
gece son buldu.

BEYZA NUR
DUMAN
www.ittifakgazetesi.com

MÜGE
AYDIN

www.ittifakgazetesi.com

Muhterem
Yüceyılmaz
ile Mülakat

Milli kuruluşlardan muhteşem gala
ŞEHRİ
KARABUĞA

www.ittifakgazetesi.com

SALİH 
SARIÇALI

www.ittifakgazetesi.com
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